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ΓΕΝΟΚΤΟΝΙΑ:  

Οι Πόντιοι ζητούν 
Διεθνή δικαίωση για 
τα 353.000 θύματα 

ΠΟΛΙΤΙΣΜΟΣ

“Καλλιτεχνικός Ιούνιος”
21 εκδηλώσεις Τέχνης
για όλους

ΑΘΛΗΤΙΣΜΟΣ: 

Το 7ο Panorama 
Charity Fun Run 
έγραψε ιστορία

«ΣΥΖΗΤΩ ΜΕ ΤΟΝ ΔΗΜΑΡΧΟ ΜΟΥ» 

Άμεση Δημοκρατία
στον Δημόσιο διάλογο
με τους πολίτες 

Πάμε θερινό; 

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΕΙΣ

ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΤΟYΛΗΣ
Περιφερειάρχης Αττικής, 

 Πρόεδρος Διαδημοτικού Δικτύου Υγιών Πόλεων 

ΗΡΑΚΛHΣ ΤΙΤOΠΟΥΛΟΣ
Πρόεδρος ΕΝΘΕ, Ειδικός Σύμβουλος Υγείας  

Δήμου Πυλαίας Χορτιάτη 

ΚΩΣΤHΣ ΚΑΤΣΑΝEΒΑΣ
Διευθύνων Σύμβουλος της Career Gate
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«Νταμπλούχοι» στον αθλητισμό και στην καθαριότητα

O αθλητισμός με υποδομές σύγχρονες και ασφαλείς μαζί με την καθαριότη-
τα και την φροντίδα είναι μεγάλα στοιχήματα που κερδίζουμε στον Δήμο 
Πυλαίας-Χορτιάτη.

Επενδύσαμε συνειδητά όλα αυτά τα χρόνια με μακροχρόνιο σχεδιασμό και σκληρή 
δουλειά και τώρα απολαμβάνουμε τα αποτελέσματα. 

Εξασφαλίσαμε σημαντικές αθλητικές υποδομές βάζοντας  στο επίκεντρο τους δημότες, 
κυρίως τις νέες και τους νέους μας.

Φέραμε τον αθλητισμό στις γειτονιές: Από το ευρωπαϊκών προδιαγραφών Ολυμπιακό 
Αθλητικό Κέντρο Πανοράματος μέχρι το νέο γήπεδο ποδοσφαίρου στο Φίλυρο, το 
κλειστό μας γυμναστήριο στην Πυλαία και το νέο γήπεδο μπάσκετ στο ΔΑΚ Χορτιάτη 
που κατασκευάζεται.

Μαζί με τον Aθλητισμό και ο «πράσινος φάκελος» της καθαριότητας.

Οι επιλογές, μας δικαιώνουν. Κυρίως όμως, δικαιώνουν τις συνδημότισσες και τους 
συνδημότες μας που βλέπουν τη μεγάλη μας προσπάθεια και τη στηρίζουν.

«Πράσινος φάκελος καθαριότητα» λοιπόν.

Νέα φορητά πράσινα σημεία για ανακύκλωση σε κάθε γειτονιά. Τοποθέτηση υπόγειων 
κάδων σε πλήρη εξέλιξη σε κεντρικά σημεία του δήμου. 

O Δήμος μας πρώτος σε όλη την Κεντρική Μακεδονία και στον καφέ κάδο για τη 
χωριστή συλλογή των βιοαπόβλητων και την επεξεργασία τους. 

27 νέα οχήματα στους  δρόμους, ο πιο σύγχρονος στόλος που είχε ποτέ ο δήμος μας.

Τίποτα δεν πετιέται, τίποτα δεν πάει χαμένο, όλα ανακυκλώνονται! Συ-

νεχίζουμε με followgreen και τη νέα εποχή στην καθαριότητα.

Έχουμε στόχους… Πάμε λοιπόν για επιτυχίες σε όλους τους τομείς. 

Αγαπητοί συμπολίτες



05
Εθνικές Εκλογές στον δήμο  
Πυλαίας-Χορτιάτη

 

07
Χορτιάτης: λαμπρά εγκαίνια  
του Ι.Ν. Μεταμόρφωσης

 

12
Προβολές κάτω από τ’ αστέρια  
με ταινίες που αξίζουν

 

14
Καινούρια άσφαλτος παντού:  
Γιγαντιαίο πρόγραμμα 
ασφαλτοστρώσεων 10 εκ.€

 

18
Διαβάσεις πεζών στην οδό Κομνηνών

 

19
Ιγνάτιος Καϊτεζίδης: 
«Να μη πληρώνουν δημοτικά τέλη,  
όσοι υιοθετούν αδέσποτα ζώα!»

 

20
«Συζητώ με τον Δήμαρχό μου»: 
Η άμεση δημοκρατία στην πράξη

 

24
Νέο πρόσωπο με παρεμβάσεις 
σε αθλητικές υποδομές

 

28
«Χαλί» το νέο γήπεδο στο Φίλυρο: 
Το εγκαινίασαν ποδοσφαιρικά ο 
δήμαρχος και οι ακαδημίες της 
περιοχής

 

30
Καθαριότητα και φροντίδα 
σε όλες τις γειτονιές

 

31
Υπόγειοι κάδοι στα κέντρα του 
δήμου: Αισθητική, υγειονομική και 
περιβαλλοντική αναβάθμιση

 

33
27 νέα οχήματα στην καθαριότητα για 
ακόμη πιο καθαρές γειτονιές!

 

35
Φορητά φορτηγά ανακύκλωσης  
σε κεντρικά σημεία του δήμου:
Έρχονται τα πράσινα σημεία!

 

36
«Παιδική Χαρά Αθανάσιος 
Σωτηράκης»

 

37
Δημοτικό γήπεδο «Παύλος 
Κοϊμτζίδης»

 

38
Στους 100 υγιείς δήμους της 
Ευρώπης ο δήμος μας

 

40
Συνέντευξη:
Ηρακλής Τιτόπουλος: Ο δήμος μας 
πρωταγωνιστής στην Υγεία χάρη στη 
διορατικότητα του Ι. Καϊτεζίδη

 

43
Συνέντευξη:
Γιώργος Πατούλης: Ο Δήμος Πυλαίας 
Χορτιάτη, συναποφασίζει για τις  
Παγκόσμιες πολιτικές της Υγείας

 

46
Διεθνής δικαίωση των Ποντίων: το 
μοναδικό αντίδωρο της γενοκτονίας

 

48
Απινιδωτές: Σώζουν ζωές.
23 απινιδωτές τοποθετήθηκαν σε 
σχολεία, δημοτικά κτίρια  
και αθλητικούς χώρους

 

52
Εθελοντισμός και αιμοδοσία: 
 Βαθιά ανθρώπινες πράξεις

 

54
«Το αίμα, Δώρο ζωής, ανθρωπιάς 
κι ελπίδας»

 

55
Η ΠΕΔΚΜ στην 3η «Beyond»:
από το μέλλον για το... μέλλον

 

56
Το 7ο Panorama Charity Fun Run 
έγραψε ιστορία!

 

60
«Chess Ball for all»: μια δράση  
εν-συναίσθησης  έφερε πολλά  
παιδικά χαμόγελα

 

61
Συνέντευξη:
Ηλίας Μάστορας: Ο βραβευμένος 
«Τοπικός-μας- Ήρωας» 

 

62
Πρόγραμμα σχολικού επαγγελματικού 
Προσανατολισμού από τον δήμο μας 
εντελώς δωρεάν

 

64
Συνέντευξη:
Κωστής Κατσανέβας: Τα 4 μυστικά  
για ένα σωστό μηχανογραφικό

 

66
Φεστιβάλ ρομπατικής με θέμα την 
ενέργεια

 

67
Πρώτο σερβίς με χαμόγελα και 
προσδοκίες: Τουρνουά Παρά-βόλεϊ 
στο Πανόραμα

 

69
The Comic Con: Ο Λούκι Λουκ  
στο Πανόραμα  - Ο «Μικρός Ήρωας» 
στην Πυλαία  

71
Μπάσκετ με αμαξίδιο: Πρωταθλητής 
Ελλάδας ο Μέγας Αλέξανδρος

 

73
Καλλιτεχνικός Ιούνιος:  
21 δράσεις για όλα τα γούστα

 

75
“ΑΓΙΑΞ” του σχολικού 
Πρωταθλήματος η ομάδα του 
Αριστοτέλειου Κολλεγίου

 

77
Μια oικολογική φάρμα στον Χορτιάτη

 

79
«Εκπαιδεύοντας τους Δημοκρατικούς 
Πολίτες: Εσύ είσαι η Ευρώπη!»

 

80
Η Πυλαία τίμησε και φέτος 
την Αγία Γλυκερία

 

81
«Γεύσεις Ιστορίας -  
Tastes of History»

 

82
Η ενημέρωση και η γνώση σώζουν 
ζωές: Ημερίδα πυροπροστασίας και 
πρώτων βοηθειών στο Πανόραμα

 

83
ΠΡΩΤΙΑ για την ΑΕ ΠΥΛΑΙΑΣ

 

84
Έφυγε...ο Γεώργιος  
(Ζώρας) Ελενίδης

 

86
Λαογραφικό Μουσείο Πυλαίας:  
Όταν η Καμπουτζήδα  
του παρελθόντος συναντά  
τη σύγχρονη Πυλαία

 

88
Ας ξεκινήσει η υπέρβαση  
από το Πανόραμα

 

89
Feel Good News

 

91
«Ο Τρεαλαντώνης»  
μάγεψε 
το ΠΑΝΟΡΑΜΑ 

 

92
Η πολυνίκης Αμαζόνα της Πυλαίας

 

94 
Μετάλλια για την Ελλάδα  
στο TaeKwoDo

 

95
Αθηνά Ελευθεριάδου:
Το “χρυσό” κορίτσι της 
 ρυθμικής Γυμναστικής

 

96
Η γητεύτρα των φιδιών  
από το Πανόραμα

 

98
Alert για την εμφάνιση  
Αρκούδας σε Χορτιάτη-Φίλυρο

 

99
Λαμπρή μέρα του  
Αϊ Γιώργη σε όλο τον δήμο

 

100
Εκδηλώσεις

 

102
Έγραψαν για εμάς
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ΚΕΠΑΠ Δήμου Πυλαίας - Χορτιάτη

Απ. Σαμανίδη 21, 552 36 Πανόραμα

Ιγνάτιος Καϊτεζίδης, Δήμαρχος Πυλαίας-Χορτιάτη

Παναγιώτης Χανός, Νίκος Οικονόμου,  

Ελένη Ποιμενίδου

Ανθή Καραμπάση, Χριστίνα Καρακίτσιου

Φούλη Καλαϊτζίδου, Ειρήνη Παπανικολάου 

Πάνος Ευστρατίου

Ρένα Χρυσοπούλου, Νίκη Ιακωβίδου

ΚΕΠΑΠ, τηλ. 2313 30 10 99 

Ιδιοκτήτης: 

Υπεύθυνος κατά Νόμο: 

Διεύθυνση έκδοσης-σύνταξης:

Συντακτική ομάδα:

Σε αυτό το τεύχος συνεργάστηκαν:

Φωτογραφία:

Μόνιμοι συνεργάτες: 

Διαφημίσεις: 
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ΕΘΝΙΚΕΣ ΕΚΛΟΓΕΣ 

Η συμμετοχή ήταν ο μεγάλος νικητής των εκλογών που διεξήχθησαν 
χωρίς προβλήματα στο δήμο Πυλαίας-Χορτιάτη. Αυτό δείχνουν 
τα τελικά αποτελέσματα  στον δήμο μας όπου η συμμετοχή ήταν 
κατά 12 μονάδες υψηλότερα από ότι σε πανελλαδικό επίπεδο. 
52,84% έγραψε σε πανελλαδικό επίπεδο, 64,4% στον δήμο 
Πυλαίας-Χορτιάτη.

Σε ότι αφορά στα αποτελέσματα η ΝΔ κατάφερε να κερδίσει 
καθαρά και στον δήμο μας συγκεντρώνοντας ποσοστό 44,14%, 
ένα νούμερο που είναι κατά 3,5 μονάδες υψηλότερα από ότι το 
πανελλαδικό της. Δεύτερος ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ με 13,8% (-4,0 σε σχέση 
με τον πανελλαδικό 17,8%), τρίτο το ΠΑΣΟΚ με 7,75% (-4 μο-
νάδες) που μόλις και ξεπέρασε το ΚΚΕ που συγκέντρωσε 7,56%. 
Έπονται η Νίκη με 6,46%, που ήταν ενισχυμένη σε σχέση με το 
3,7 που πέτυχε σε πανελλαδικό επίπεδο, η Ελληνική Λύση με 5,8 
(4,4 πανελλαδικά), η Πλεύση Ελευθερίας με 3,7 και οι Σπαρτιάτες 
με 3,65, ποσοστό χαμηλότερο από ότι το πανελλαδικό τους 4,63.

Ενδιαφέρον παρουσιάζουν και οι αυξομειώσεις των ποσοστών. 
Στο Πανόραμα η ΝΔ πέτυχε χάι σκορ με 58,6% και ο ΣΥΡΙΖΑ το 
πιο χαμηλό του ποσοστό με 9,78%, ενώ χαμηλά κινήθηκε και το 
ΠΑΣΟΚ με 6,14. Σχετικά ψηλά ήταν ο ΣΥΙΖΑ στην Πυλαία (15,8%, 
το ΚΚΕ στον Χορτιάτη που με 9,1 ήταν τρίτο κόμμα, όπως και η 
Νίκη (8,44) αλλά και η Ελληνική Λύση που συγκέντρωσε 7,8%. 
Τέλος υψηλό ποσοστό για τα δικά της δεδομένα συγκέντρωσε η 
Πλεύση Ελευθερίας στην Πυλαία όπου έκανε χάι σκορ με 4,45%.

Εθνικές Εκλογές στον 
δήμο Πυλαίας-Χορτιάτη

Μεγάλη η συμμετοχή -  
Ποιοι εκλέγονται νέοι βουλευτές
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ΕΘΝΙΚΕΣ ΕΚΛΟΓΕΣ 

Ποιοι εκλέγονται βουλευτές  

Από τη ΝΔ εκλέγονται 3 βουλευτές: Δημήτρης Βαρτζόπουλος, 
Θόδωρος Καράογλου και Φάνης Παπάς.

Από τον ΣΥΡΙΖΑ ο Σωκράτης Φάμμελος, από την Ελληνική Λύση 
ο Κωσταντίνος Χήτας, από το ΚΚΕ ο Λεωνίδας Στολτίδης, 
από τη Νίκη ο Νίκος Παπαδόπουλος, από τους Σπαρτιάτες ο 
Βασίλης Στίγκας και από την Πλεύση Ελευθερίας η Αρετή 
Παπαϊωάννου.

Από το ΠΑΣΟΚ λόγω του μπόνους που ίσχυσε στο σύστημα της 
ενισχυμένης αναλογικής δεν εκλέχτηκε κανένας βουλευτής.

Να σημειωθεί ότι ο Δημήτρης Βαρτζόπουλος ορίστηκε υφυ-
πουργός Υγείας στη νέα κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη, ο 
Σωκράτης Φάμελλος μετά την παραίτηση του Αλέξη Τσίπρα 
από την προεδρεία του ΣΥΡΙΖΑ αναδείχτηκε πρόεδρος της ΚΟ 
του κόμματος. Αντίστοιχα στη Β΄ Θεσσαλονίκης ήταν υποψήφιοι 
βουλευτές οι επικεφαλής της Πλεύσης Ελευθερίας Ζωή Κων-
σταντοπούλου και του κόμματος Σπαρτιάτες Βασίλης Στίγκας.
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Με αφορμή τα εγκαίνια του Ιερού 
Ναού της Μεταμόρφωσης του Σω-
τήρα που πραγματοποιήθηκαν με το 
βυζαντινό τυπικό, αναβίωσε ξανά 
μετά από μία ολόκληρη χιλιετία στον 
Χορτιάτη, η λιτή μεγαλοπρέπεια του 
Βυζαντίου. Χτισμένος στο ορεινό 

ακροπύργιο της Θεσσαλονίκης, ο Ιερός Ναός αποτελεί ένα αριστούργημα 
της βυζαντινής αρχιτεκτονικής, ένα μοναδικό για τη Θεσσαλονίκη εκκλησι-
αστικό μνημείο που ανακατασκευάστηκε πλήρως και παραδόθηκε στους 
συμπολίτες μας.

Μετά από 10 αιώνες ήχησε χαρμόσυνα ξανά η χάλκινη καμπάνα στον 
προαύλιο χώρο του Ιερού Ναού. Τη συνόδευσε συμβάλλοντας στο πανηγυ-
ρικό κλίμα ο χαρακτηριστικός ήχος των ξύλινων σημάντρων από την Ιερά 
Μονή Παναγίας Χορταϊτίσσης και Μεταμορφώσεως Σωτήρος. Το 
πλήθος των πιστών και των εκπροσώπων της τοπικής κοινωνίας και της 
Πολιτείας, βρίσκονταν ήδη εκεί. 

ΧΟΡΤΙΑΤΗΣ: λαμπρά εγκαίνια 
του Ι.Ν. Μεταμόρφωσης στον Χορτιάτη

Μετά από 1000 χρόνια ήχησαν ξανά 
οι καμπάνες στη λαμπρή τελετή εγκαινίων 
παρουσία της Υπουργού Πολιτισμού  
Λίνας Μενδώνη 

ΕΚΚΛΗΣΙΑΣΤΙΚΟ ΜΝΗΜΕΙΟ 
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ΕΚΚΛΗΣΙΑΣΤΙΚΟ ΜΝΗΜΕΙΟ 

Τα ιστορικά εγκαίνια τέλεσε ο Σεβασμιώτατος Μητροπολίτης Νεαπόλεως 
και Σταυρουπόλεως κ. Βαρνάβας, που μαζί με τον δήμαρχο Πυλαίας 
Χορτιάτη Ιγνάτιο Καϊτεζίδη οραματίστηκαν την ολοκλήρωση του έργου, 
παρουσία της Υπουργού Πολιτισμού Λίνας Μενδώνη και του περιφε-
ρειάρχη Κεντρικής Μακεδονίας Απόστολου Τζιτζικώστα.

Μέσα σε κλίμα συγκίνησης και κατάνυξης, με την προσευχή πλήθους πι-
στών, το καντήλι της Ορθοδοξίας άναψε και πάλι φωτίζοντας τις εξαίσιες 
τοιχογραφίες που κοσμούν ένα από τα αρχαιότερα και ιερότερα σεβάσματα 
της Εκκλησίας μας.

«Να λοιπόν, που μάθαμε να κουβεντιάζουμε ήσυχα και απλά» σημείωσε ο 
Σεβασμιώτατος Μητροπολίτης Νεαπόλεως και Σταυρουπόλεως κ. 
Βαρνάβας θυμίζοντας τα λόγια του Γιάννη Ρίτσου. Όπως είπε η συνεργασία 
που επιτεύχθηκε για να ανακαινιστεί ο Ναός τον οποίο χαρακτήρισε ως 
«μοναδικό βυζαντινό Ναό αυτής της επαρχίας» ήταν άριστη και ξεχωριστή. 

Μάλιστα ο κ. Βαρνάβας απένειμε στην Υπουργό Πολιτισμού Λίνα 
Μενδώνη το μετάλλιο του Χρυσού Σταυρού του Αγίου Γεωργίου του 
Τροπαιοφόρου ως «αντίδωρο» για τη σημαντική συνεισφορά της στην 
αποπεράτωση του έργου. «Πάντα είναι χαρά μας να αποδίδουμε ένα Μνημείο 
στον τόπο του. Σήμερα είναι διπλή η χαρά μας γιατί αποδίδεται στον τόπο του 
και στην Εκκλησία ως Μνημείο Λατρείας» σημείωσε η κ. Μενδώνη.

Από τη μεριά του ο περιφερειάρχης Κεντρικής Μακεδονίας Από-
στολος Τζιτζικώστας επεσήμανε ότι με την αποκατάσταση του Ναού 
«δημιουργείται ένας πόλος επισκεψιμότητας και ανάπτυξης στον Χορτιάτη» 
χαρακτηρίζοντας το έργο «λαμπρό παράδειγμα συνεργασίας» μεταξύ Υπουρ-
γείου, Εφορείας Αρχαιοτήτων, Τοπικής Αυτοδιοίκησης και Περιφέρειας. 
«Κλειδί για όλα αυτά είναι η συνεργασία», σημείωσε.
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ΕΚΚΛΗΣΙΑΣΤΙΚΟ ΜΝΗΜΕΙΟ 

 «Η σημερινή ημέρα είναι ιστορική και αποτελεί μια από τις σημαντικότερες 
στην αυτοδιοικητική μου πορεία», τόνισε από τη μεριά του ο δήμαρχος 
Πυλαίας-Χορτιάτη Ιγνάτιος Καϊτεζίδης. Ευχαρίστησε τον Μητροπολίτη 
κ. Βαρνάβα, «που είχε το όραμα, “έτρεξε” τις διαδικασίες και δημιούργησε 
πολύτιμες συνεργασίες», την Υπουργό Πολιτισμού κα Μενδώνη, που «ήταν 
μια ένθερμη σύμμαχος και η πρώτη που στήριξε το έργο», τον περιφερειάρχη 
Απόστολο Τζιτζικώστα, που «είμαστε απόλυτα συντονισμένοι μαζί του», 
αλλά και την επικεφαλής αρχαιολόγο Μαρία Τσιάπαλη που «έβαλε πλάτη 
και αγωνίστηκε προσωπικά για την ανακατασκευή του Ναού». 
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ΕΚΚΛΗΣΙΑΣΤΙΚΟ ΜΝΗΜΕΙΟ 

«Ενώσαμε τις δυνάμεις μας Δήμος, Περιφέρεια 
Κεντρικής Μακεδονίας και Υπουργείο Πολιτισμού 
στην οραματική πρωτοβουλία του Σεβασμιώτατου 
Μητροπολίτη μας κ. Βαρνάβα. Σήμερα ξετυλίγουμε ένα 
κομμάτι της ιστορίας της περιοχής και υπόσχεσή μου 
είναι ότι θα συνεχίσουμε την ανάπλαση του χώρου 
δίπλα στον Ναό, έτσι ώστε ο Χορτιάτης να αποκτήσει 
μία ξεχωριστή θρησκευτική και πολιτιστική πλατεία 
στο ιστορικό του κέντρο», τόνισε ο κ. Καϊτεζίδης.

Χτισμένος τον 12ο αιώνα, στα ύστερα χρόνια της 
βυζαντινής Αυτοκρατορίας, την εποχή των Κομνηνών 
σε μια περιοχή, που συμβολίζει το «βυζαντινό στέμ-
μα του βουνού», ο Ιερός Ναός «Μεταμορφώσεως 
του Σωτήρος» και «Παναγίας Βλαχερνών» αποτελεί Μνημείο ιδιαίτερης 
αρχιτεκτονικής σημασίας. Βρίσκεται στο κέντρο του οικισμού του Χορτιάτη 
και πολύ κοντά στις εκτάσεις της Mονής Xορταΐτου,. Στην περιοχή που χτί-
στηκε διατηρούνται τα λείψανα Παλαιοχριστιανικού ναού μαζί με τμήματα 
Ρωμαϊκού υδραγωγείου και τα κατάλοιπα της μεγάλης Βυζαντινής μονής 
του Χορταΐτου. Αποτελούσε τον κοιμητηριακό ναό της Μεγάλης Σταυροπη-
γιακής Μονής Χορταΐτου που ήκμαζε για αιώνες στην περιοχή αριθμώντας 
500 περίπου μοναχούς και ελέγχοντας την υδροδότηση της πόλης της 
Θεσσαλονίκης. Διαθέτει εκπληκτικές βυζαντινές τοιχογραφίες και από τυ-
πολογικής πλευράς είναι μοναδικός σε ολόκληρη την ηπειρωτική Ελλάδα.

Στιγμιότυπα από την 
τελετή εγκαινίων 

https://www.youtube.com/watch?v=9CpT06h3zys 
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ΛΑΜΠΡΗ ΠΡΕΜΙΕΡΑ παρά τα προβλήματα με την κακοκαιρία και τις 
ξαφνικές μπόρες του Μαΐου και του Ιουνίου έκαναν και φέτος οι δημοτι-
κοί κινηματογράφοι σε Πανόραμα και Πυλαία, προσφέροντας ποιοτικές 
προβολές κάτω από τα αστάρια.

Στο «Σινέ Πανόραμα» και για 25η χρονιά το αγαπημένο μας θερινό σινεμά 
ήρθε για να κατακτήσει τις καρδιές των σινεφίλ του δήμου, αλλά και της 
Θεσσαλονίκης, καταφέρνοντας να διατηρεί την αυθεντική του ατμόσφαι-
ρα σε ένα καλαίσθητο χώρο που θυμίζει τις παλιές όμορφες εποχές των 
θερινών κινηματογράφων.

Όπως λέει συχνά και ο δήμαρχος Πυλαίας-Χορτιάτη Ιγνάτιος Κα-
ϊτεζίδης «παρά τις καλοκαιρινές μπόρες το καλοκαίρι έρχεται στον δήμο 
μας και μάλιστα πιο νωρίς. Αγαπάμε τον κινηματογράφο και ειδικά τα θερινά 
του δήμου μας που διεκδικούν και φέτος πολλά…. όσκαρ στις καρδιές των 
σινεφίλ. Με ακόμη περισσότερες ταινίες, με τα πιο σύγχρονα οπτικοακουστικά 
συστήματα, συντροφιά με τα αστέρια».

Ήδη ξεκίνησαν οι κανονικές προβολές του «Σινέ Πανόραμα» με τη νέα 
πολυαναμενόμενη ταινία της σειράς Fast & Furious «FAST X» και πρωτα-
γωνιστή τον Βιν Ντίζελ και τη νέα ταινία της Disney «Η ΜΙΚΡΗ ΓΟΡΓΟΝΑ 
– THE LITTLE MERMAID», μεταγλωττισμένη στα Ελληνικά.

Θερινοί δημοτικοί κινηματογράφοι

ΠΡΟΒΟΛΕΣ κάτω από τ’ ΑΣΤΕΡΙΑ 
με ταινίες που αξίζουν

Οι αγαπημένες καλοκαιρινές 
συνήθειες δεν αλλάζουν

ΣΙΝΕΜΑ-ΨΥΧΑΓΩΓΙΑ
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Ποιες ταινίες θα προβληθούν
Φέτος έχουμε προγραμματίσει να προβάλουμε τις καλύτερες 
και πιο αναμενόμενες ταινίες πρώτης προβολής, τα μεγαλύτερα 
blockbuster του Χόλιγουντ και τις πιο ποιοτικές ταινίες του ευρω-
παϊκού κινηματογράφου.

Μερικές από τις ταινίες που θα δούμε είναι:
• O INDIANA JONES & Ο ΔΙΣΚΟΣ ΤΟΥ ΠΕΠΡΩΜΕΝΟΥ
• ΟΠΕΝΧΑΪΜΕΡ (η νέα ταινία του σκηνοθέτη Κρίστοφερ Νόλαν)
• COUP DE CHANCE (η νέα ταινία του Γούντι Άλεν)
• MISSION IMPOSSIBLE 7 (με τον Τομ Κρουζ)
• ASTEROID CITY (με τον Τομ Χανκς)
• ΝΑ ΣΟΥ ΓΝΩΡΙΣΩ ΤΟΥΣ ΓΟΝΕΙΣ ΜΟΥ (με τον Ρίτσαρντ Γκιρ)
• ΜΥΣΤΗΡΙΟ ΣΤΗ ΒΕΝΕΤΙΑ (ιστορία της Αγκάθα Κρίστι)
Ακόμη οι ευρωπαϊκές ταινίες αστυνομικού μυστηρίου:
• Η ΤΕΛΕΥΤΑΙΑ ΝΥΧΤΑ ΤΟΥ ΦΡΑΝΚΟ ΑΜΟΡΕ (από την Ιταλία)
• 75 ΜΕΡΕΣ (από την Ισπανία)

Οι γαλλικές κωμωδίες:
• ΑΛΛΟΘΙ ΓΙΑ ΠΑΝΤΡΕΜΕΝΟΥΣ 2
• MR. PUTIFAR’S WACKY PLAN (με τον Κριστιάν Κλαβιέ)

Οι παιδικές ταινίες:
• ΣΤΟ ΣΤΟΙΧΕΙΟ ΤΟΥΣ
• RICARD THE STORK
• Ο ΑΠΙΘΑΝΟΣ ΜΟΡΙΣ

Επίσης η νέα κωμωδία της Νία Βαρντάλος, που είναι και ελληνικού ενδι-
αφέροντος «ΓΑΜΟΣ ΑΛΑ ΕΛΛΗΝΙΚΑ 3».

Πρεμιέρα και στην Πυλαία
Σκυτάλη πήρε την Πέμπτη 
15 Ιουνίου ο δημοτικός 
θερινός κινηματογράφος 
«Σινέ Πυλαία», που φέτος 
συμπληρώνει 11 χρόνια 
ζωής. Ξεκίνησε δε πλήρως 
ανακαινισμένος: ο χώρος 
έχει αποκτήσει καινούρ-
γιο δάπεδο, ηλεκτρολογικό 
εξοπλισμό αλλά και φωτι-
σμό, ενώ τοποθετήθηκαν 
καινούργιοι προβολείς 
και καινούργια φωτιστικά 
ασφαλείας.

Το «Σινέ Πυλαία» ξεκίνησε με τις προγραμματισμένες κανονικές προβολές 
νέων ταινιών, με το πρόγραμμα της πρώτης εβδομάδας να περιλαμβάνει 
τις ταινίες «ΣΤΟ ΣΤΟΙΧΕΙΟ ΤΟΥΣ» (μεταγλωττισμένη στα Ελληνικά) και 
«MASTER GARDENER».

Τιμές εισιτηρίων 
• 7€ γενική είσοδος 
•  5€ παιδικό, φοιτητικό, ανέργων, 

πολυτέκνων, άνω των 65 ετών

Προπώληση εισιτηρίων 
Στο ταμείο του κινηματογράφου και 
στο viva.gr

Πληροφορίες για το πρόγραμμα  
και τις ώρες προβολών:

Στις σελίδες μας στο facebook & 
instagram: 
FB Σινέ Πανόραμα 
FB Σινέ Πυλαία 
INSTA cine.panorama 

Στα site 
www.kepappilaiachortiatis.com 
www.pilea-hortiatis.gr

Στα τηλέφωνα  
σινέ Πανόραμα 2310 34 67 20 
σινέ ΠΥΛΑΙΑ 2313 30 26 35

Επίσης στο πρόγραμμα κινηματογρά-
φων σε όλες τις εφημερίδες και site 
της χώρας.

ΣΙΝΕΜΑ-ΨΥΧΑΓΩΓΙΑ
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ΔΗΜΟΣ-ΥΠΟΔΟΜΕΣ

Πρώτη φορά στην ιστορία του Δήμου εξασφαλίστηκαν 
10εκ. ευρώ για ασφαλτοστρώσεις από δημοτικούς 
πόρους και το πρόγραμμα «Οδική Ασφάλεια» του 
Υπουργείου Εσωτερικών.

Όπως τονίζει ο δήμαρχος Ιγνάτιος Καϊτεζίδης, οι 
εκτεταμένες ασφαλτοστρώσεις δεν αφορούν μόνο την 
αναβάθμιση των γειτονιών, αλλά και την ασφάλεια των 
οδηγών και των πεζών.

Οι δρόμοι που μεταμορφώνονται περιλαμβάνονται σε 
3 μεγάλες εργολαβίες μέχρι το καλοκαίρι του 2024. 

Καινούρια άσφαλτος παντού  
Γιγαντιαίο πρόγραμμα ασφαλτοστρώσεων 10 εκ.€

Σε πλήρη εξέλιξη  το μεγαλύτερο 
έργο ασφαλτοστρώσεων που 
έγινε ποτέ στοv δήμο Πυλαίας - 
Χορτιάτη, το οποίο περιλαμβάνει 
παρεμβάσεις σε όλους τους δρό-
μους,  μικρούς και μεγάλους και 
στις έξι δημοτικές ενότητες.
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ΔΗΜΟΣ-ΥΠΟΔΟΜΕΣ

Γίνονταν ασφαλτοστρώσεις όλη την 4ετία;

Την πενταετία που προηγήθηκε υπογράφηκαν 12 δι-
αδοχικές διακηρύξεις ασφαλτοστρώσεων των ετών 
2018-2022. Όσοι ισχυρίζονται ότι δεν γίνονταν ασφαλ-
τοστρώσεις τα προηγούμενα χρόνια λένε αναλήθειες 
που δεν τιμούν, η ….αγνοούν τα βασικά.

Γίνονταν λοιπόν ασφαλτοστρώσεις κάθε χρονιά,  με το  
με το μεγαλύτερο έργο ασφαλτοστρώσεων που έγινε 
ποτέ στον Δήμο μας να έχει ήδη ξεκινήσει!

Κάθε χρόνο ανελλιπώς μέχρι τώρα το κάθε ετήσιο πρό-
γραμμα ασφαλτοστρώσεων ήταν περίπου 500.000€, 
όσο επέτρεπαν οι οικονομικές μας δυνατότητες αλλά και 
τα έργα των Ο.Κ.Ω. που εξελίσσονταν. Τα 10 εκ. ευρώ 
που εξασφαλίστηκαν και τα οποία θα δαπανηθούν μέσα 
στον επόμενο χρόνο σημαίνει ότι εικοσαπλασιάζεται το 
ετήσιο ποσό. Γίνονται δηλαδή έργα 20ετίας μέσα σε 
μόλις ένα χρόνο!

Είναι προεκλογικές οι ασφαλτοστρώσεις;

Πρόκειται μάλλον για… μετεκλογικό έργο αφού θα 
συνεχιστεί μετά τις εκλογές του Οκτωβρίου με ορίζοντα 
ολοκλήρωσής του το καλοκαίρι του 2024. Άλλωστε 
ξεκινήσαμε τις μελέτες, τους διαγωνισμούς για τους 
εργολάβους, την εξασφάλιση των πιστώσεων, με 
σκληρή δουλεία 2 χρόνια πριν, από το 2021 και τώρα 
δικαιωνόμαστε.

Ασφαλτοστρώσεις γίνονταν κάθε χρονιά. Τώρα που τα 
μεγάλα έργα υποδομής με τα σκαψίματα τελειώνουν οι 
δρόμοι μας θα αποκατασταθούν όλοι. Η νέα δημοτική 
θητεία θα έχει προτεραιότητα την ασφάλεια και 
ποιότητα του οδικού δικτύου του δήμου μας.
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Πώς γίνεται η ιεράρχηση των δρόμων που 
στρώνονται;

Η εκκίνηση έγινε από τους μεγαλύτερους και πιο 
«τραυματισμένους» δρόμους που «πληγώθηκαν» από 
το σκάψιμο που χρειάστηκε για να ολοκληρωθούν τα 
μεγάλα έργα (φυσικό αέριο, ΕΥΑΘ, οπτικές ίνες). Θα 
συνεχίσουμε με τον σχεδιασμό μας σε δρόμους δευτε-
ρεύοντες κοκ. Έχουμε περπατήσει με τους μηχανικούς 
όλους τους δρόμους του δήμου και τους έχουμε αξιο-
λογήσει σε προτεραιότητες. 

Τέλος στο ράβε ξήλωνε

Οι δρόμοι στρώνονται μετά το σκάψιμο που απαιτεί 
η υπόγεια φύση των παραπάνω εργασιών. Πρώτα 
δηλαδή σκάβονται για την αποχέτευση, την ύδρευση 
και το αέριο και μετά ασφαλτοστρώνονται, όπως θα 
έκανε κάθε νοικοκύρης. Ο Δήμος μας διαβεβαιώνει 
τους συμπολίτες μας ότι όλοι οι δρόμοι που χρειάζεται 
θα ασφαλτοστρωθούν. 

Πόσα χιλιόμετρα και πόσοι δρόμοι θα ασφαλ-
τοστρωθούν;

Το έργο καλύπτει συνολικά οδικό δίκτυο πάνω από 100 
χλμ, και περισσότερους από 155 δρόμους.

ΔΗΜΟΣ-ΥΠΟΔΟΜΕΣ
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Χορτιάτης….project για τους δρόμους που του 
αξίζουν

Από τις πλέον χαρακτηριστικές περιπτώσεις. Πρώτα 
ολοκληρώθηκαν τα ιστορικά έργα, για να ακολουθήσουν 
οι ασφαλτοστρώσεις. Ξεκινήσαμε από αυτό το καλοκαίρι.

Όλο το αποχετευτικό δίκτυο στη διαδρομή Χορτιάτης- 
Ασβεστοχώρι-Πεύκα είναι ολοκληρωμένο, παράλληλα 
ολοκληρώθηκαν η αναβάθμιση των δικτύων ύδρευσης 
και ΔΕΔΔΗΕ μαζί με την εγκατάσταση φυσικού αέριου 
και την επέκταση οπτικών ινών. 

Αφού τελείωσε το σκάψιμο στους δρόμους, τότε ξε-
κινήσαμε τις ασφαλτοστρώσεις. Νοικοκυρεμένα και 
τακτοποιημένα. Ζητούμε την κατανόηση και τη συνερ-
γασία των συμπολιτών μας και να είναι βέβαιοι πως θα 
τιμήσουμε τις υποσχέσεις μας όπως πάντα.

Όλες οι γειτονιές θα αποκτήσουν 
τους δρόμους που αξίζουν και 
στις έξι δημοτικές ενότητες μέχρι 
το καλοκαίρι του 2024. 

Ο δήμος Πυλαίας-Χορτιάτη ζητεί την κατανόηση 
οδηγών και πεζών και τη συνεργασία τους για 
την ταχύτερη δυνατή πρόοδο των εργασιών.

ΔΗΜΟΣ-ΥΠΟΔΟΜΕΣ
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ΕΡΓΑ 

ΔΙΑΒΑΣΕΙΣ ΠΕΖΩΝ στην οδό ΚΟΜΝΗΝΩΝ 

Στη θέση τους πια οι διαβάσεις της 
οδού Κομνηνών στο Πανόραμα 
που «χάθηκαν» ξαφνικά μετά την 
ασφαλτόστρωση που έγινε από την 
Περιφέρεια Κεντρικής Μακεδονίας. 

Η λογική νίκησε τη «γραφειοκρα-
τική τρέλα» χάρη στην επιμονή του 
Δημάρχου Ιγνάτιου Καϊτεζίδη και 

την καλή συνεργασία με την Τεχνική Υπηρεσία της Περιφέρειας Κεντρικής 
Μακεδονίας, αλλά και τη βοήθεια που παρείχαν οι συμπολίτες μας, οι οποίοι 
με τις επισημάνσεις και τις παρατηρήσεις τους μόλις δημιουργήθηκε το 
θέμα μας βοήθησαν σημαντικά. 

Έτσι οι υπηρεσίες του δήμου έσπευσαν και με νυκτερινή δουλειά επανέφε-
ραν στον δρόμο τις διαβάσεις που τόσο απαραίτητες είναι. 

Γιατί όπως τονίζει ο δήμαρχος Πυλαίας-Χορτιάτη «πάνω 
απ’ όλα βρίσκεται η οδική ασφάλεια που απαιτεί προσεκτική 
συμπεριφορά από πεζούς και οδηγούς». 

Όταν η λογική και η καλή συνεργασία  
Δήμου και Τεχνικής Υπηρεσίας της  
Περιφέρειας Κεντρικής Μακεδονίας  
νίκησαν τη “γραφειοκρατική τρέλα”

Δείτε εδώ

https://youtube.com/shorts/WDD8e7OFz-o
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ΦΙΛΟΖΩΪΑ-ΚΑΙΝΟΤΟΜΙΑ

Να απαλλάσσονται από τα δημοτικά 
τέλη όσοι υιοθετούν αδέσποτα ζώα, 
ζητά να νομοθετήσει η Πολιτεία ο 
δήμαρχος Πυλαίας Χορτιάτη και 
Πρόεδρος της Περιφερειακής 
Ένωσης Δήμων Κεντρικής Μα-
κεδονίας Ιγνάτιος Καϊτεζίδης. 

Μιλώντας στη Βεργίνα TV και 
τη δημοσιογράφο  Χριστίνα 
Τσόρμπα ο κ. Καϊτεζίδης σημείωσε 
ότι το θέμα των αδέσποτων ζώων 
«απασχολεί καθημερινά τις τοπικές 
κοινωνίες» και αποκάλυψε ότι ως 
Πρόεδρος των 38 δήμων της 
Κεντρικής Μακεδονίας, κατέθεσε 
στην Κυβέρνηση συνολική πρόταση 
ώστε τα αδέσποτα με την επιμέλεια 
των δήμων «να μαζευτούν από τους 
δρόμους, να δημιουργηθούν χώ-
ροι-καταφύγια με τις πιο ποιοτικές 
προδιαγραφές, και να προωθηθούν 
οι υιοθεσίες. Να βρουν σπίτι, στέγη, 
ανθρώπους που τα αγαπούν». Πα-
ράλληλα να προχωρήσει ένα εθνικό 
πρόγραμμα στειρώσεων για τη μεί-

ωση του αριθμού τους. «Η θεαματική 
προώθηση υιοθεσιών και η επέκταση 
του προγράμματος των στειρώσεων 
είναι τα κλειδιά στο πρόβλημα με τα 
αδέσποτα ζώα στην πατρίδα μας», 
υποστηρίζει ο Δήμαρχος.

Η πρότασή του κ. Καϊτεζίδη έχει 
και οικονομικό σκέλος, καθώς προ-
τείνει οι δήμοι να απαλλάξουν 
από τα δημοτικά τέλη όλες 
τις οικογένειες που κάνουν 
υιοθεσία αδέσποτων μέσα 
από το δημοτικό πρόγραμμα. 
Όπως τόνισε «πρόκειται για 
ένα πολύ σοβαρό οικονομικό 
κίνητρο, ενώ ανάλογο κίνητρο 
φοροαπαλλαγής θα μπορούσε 
να προτείνει και η κυβέρνηση. 
Βεβαίως τα ζώα που θα υιοθετηθούν, 
θα τσιπάρονται με τον κωδικό της 
οικογένειας ώστε αν βρεθούν πάλι 
αδέσποτα, οι οικογένειες να πληρώ-
σουν πολλαπλά, επί 15-20 φορές, τα 
δημοτικά τέλη που διέφυγαν δόλια». 

Τα αδέσποτα ζώα, σύμφωνα με τον 
κ. Καϊτεζίδη πρέπει να προστατευ-
θούν από κακόβουλους ανθρώπους, 
που τα δηλητηριάζουν, τροχαία ατυ-
χήματα κ.λ.π.. Παράλληλα, όμως, 
όπως τονίζει, αξίζουν προστασίας 
και οι άνθρωποι που σε πολλές 
περιπτώσεις δέχονται επιθέσεις από 
αδέσποτες αγέλες ζώων. 

Το θέμα είναι τεράστιο επισημαίνει 
ο δήμαρχος Πυλαίας-Χορτιάτη 
και τονίζει ότι «η πολιτεία πρέπει να 
συνειδητοποιήσει τι θέλει και να μας 
πει κι εμάς τι να κάνουμε. Πρόκει-
ται για ζήτημα αρχής, αν δεχόμαστε 
δηλαδή ως ελληνική πολιτεία να 
κυκλοφορούν αγέλες αδέσποτων 
ζώων απροστάτευτα στους δρόμους. 
Δεν ξέρω κάποιο πολιτισμένο μέρος 
του κόσμου που να συμβαίνει κάτι 
τέτοιο». 

Δείτε τις δηλώσεις του 
Ιγνάτιου Καϊτεζίδη στη Βεργίνα 

ΙΓΝΑΤΙΟΣ ΚΑΪΤΕΖΙΔΗΣ:

«Να μη ΠΛΗΡΩΝΟΥΝ δημοτικά τέλη,  
όσοι ΥΙΟΘΕΤΟΥΝ αδέσποτα ζώα!»
Πρόταση του δημάρχου στον δημόσιο διάλογο!

https://youtu.be/9oH_sz20HPk 


Ούτε 1 ούτε 2, αλλά 5 άμεσους και ζωντανούς διαλόγους με 
τους δημότες όλων των δημοτικών ενοτήτων του δήμου Πυλαίας-Χορ-
τιάτη είχε ο δήμαρχος Ιγνάτιος Καϊτεζίδης. Σε μια διαδρομή διαλόγου 
που ξεκίνησε στις 31 Μαΐου από το Φίλυρο και αφού συνεχίστηκε 
στον Ασβεστοχώρι, την Πυλαία και τον Χορτιάτη ολοκληρώθηκε στις 
7 Ιουνίου στο Πανόραμα. 

Εκεί από όπου είχαν όλα ξεκινήσει. Πρόκειται για μια προσωπική πρωτο-
βουλία του κ. Καϊτεζίδη από την εποχή του πρώην δήμου Πανοράματος, με 
τις σχετικές συζητήσεις να έχουν γίνει θεσμός για το δήμο και τους πολίτες, 
αφού πραγματοποιούνται εδώ και 20 χρόνια.

Το «Συζητώ με τον δήμαρχό μου» είναι κάτι μοναδικό για τα δεδομένα 
της τοπικής αυτοδιοίκησης καθώς δεν πραγματοποιείται πουθενά αλλού στη 
χώρα και παραπέμπει στην «αρχαία αγορά» του δήμου. Αποτελεί μια υγιή 
έκφραση λογοδοσίας και λειτουργίας της άμεσης δημοκρατίας στην πράξη.

«ΣΥΖΗΤΩ με τον ΔΗΜΑΡΧΟ μου»:
Η άμεση δημοκρατία στην πράξη

Ζωντανές  
συζητήσεις 
σε όλες τις  
δημοτικές  
ενότητες
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ΑΥΤΟΔΙΟΙΚΗΣΗ-ΔΙΑΛΟΓΟΣ
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ΑΥΤΟΔΙΟΙΚΗΣΗ-ΔΙΑΛΟΓΟΣ

Άμεσος διάλογος 
16 ωρών  
των δημοτών  
με τον Δήμαρχο

Έτσι και φέτος οι πολίτες ρώτησαν τον δήμαρχό τους άμεσα, θέτοντας συ-
νολικά πάνω από 150 ερωτήσεις για τα ζητήματα που τους απασχολούν. 
Ο δήμαρχος απάντησε μέχρι και την τελευταία ερώτηση. Γιατί όπως έλεγε 
χαρακτηριστικά σε όλες τις συναντήσεις «θα είμαι ο τελευταίος που θα 
φύγει από την αίθουσα».

ΕΚΚΙΝΗΣΗ από το ΦΙΛΥΡΟ. Στο Λύκειο του Φιλύρου, από όπου ξεκί-
νησε το φετινό «Συζητώ με το δήμαρχό μου», οι ερωτήσεις αφορούσαν 
την τιμολογιακή πολιτική της ΔΕΥΑΠΧ και το μεγάλο έργο υδροδότησης 
του Φιλύρου που ξεκινά, το Παιδιατρικό Νοσοκομείο ΙΣΝ και την οδική 
του σύνδεση, το νέο δημοτικό σχολείο του Φιλύρου, για το οποίο έχει βγει 
και η οικοδομική άδεια, το Γενικό Πολεοδομικό Σχέδιο του Φιλύρου, αλλά 
και θέματα καθημερινότητας, όπως ο καθαρισμός των οικοπέδων από την 
άναρχη βλάστηση και άλλα.



ΣΥΝΕΧΕΙΑ στο ΑΣΒΕΣΤΟΧΩΡΙ. Ακολούθησε το «Συζητώ με τον δήμαρχό 
μου» στη Σκηνή Θεάτρου του Ασβεστοχωρίου και όπου εκεί τα ζητήματα 
αφορούσαν στο Ασβεστοχώρι και την Εξοχή. Στο επίκεντρο της συζήτησης 
βρέθηκαν οι αθλητικοί χώροι, η νέα παιδική χαρά, το πρόγραμμα ασφαλ-
τοστρώσεων των δρόμων, η μελέτη ανάπλασης των κεντρικών δρόμων 
στο Ασβεστοχώρι, η δημιουργία “Πάρκων τσέπης” σε κοινόχρηστους 
χώρους, τα λατομεία «Κυψέλη» και «Αργυρώ» και το δημοτικό πρόγραμμα 
αξιοποίησής τους, καθώς και η νέα πλατεία της Εξοχής με χρηματοδότηση 
από το «Πράσινο Ταμείο», όπως και η προοπτική ανέγερσης του νέου 
σχολείου της Εξοχής.

ΑΥΤΟΔΙΟΙΚΗΣΗ-ΔΙΑΛΟΓΟΣ

ΣΤΗΝ ΠΥΛΑΙΑ, στο πανέμορ-
φο Πέτρινο ο άμεσος διάλογος 
συνεχίστηκε. Με τα ερωτήματα να 
αφορούν στο fly over και τον νέο 
περιφερειακό, στο Μουσείο Παιδιού 
και Παιχνιδιού στο οποίο προχωρά 
η εργολαβία, στα θέματα του οικι-
σμού Κωνσταντινοπολιτών, στο 
πρόγραμμα αναβάθμισης των παι-
δικών χαρών, στον led φωτισμό και 
στην επέκταση του σχεδίου πόλης 
της περιοχής.
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ΣΤΟΝ ΧΟΡΤΙΑΤΗ στην ευρύχωρη αίθουσα εκδηλώσεων «Ιωάννης 
Μανωλεδάκης» οι συζητήσεις είχαν να κάνουν με την ολοκλήρωση των 
προσπαθειών για την παραχώρηση από το υπουργείο Εθνικής Άμυνας 
έκτασης 62 στρεμμάτων στη θέση «Παράγκες» και το όραμα για τη δημι-
ουργία στον παραπάνω χώρο ενός μεγάλου αθλητικού κέντρου και κέντρου 
πολιτισμού με γήπεδα ποδοσφαίρου, τένις και στίβου, τα νέα υπερτοπικά 
Κοιμητήρια που θα καλύψουν τις ανάγκες της περιοχής, την ενημέρωση 
για το ιστορικό έργο της αποχέτευσης που κατασκευάστηκε και ξεκινά τη 
λειτουργία του. Επίσης συζητήθηκαν το νέο δίκτυο ύδρευσης που αλλάζει 
την ποιότητα του νερού και στον Χορτιάτη, το όραμα για το νέο χώρο πο-
λιτισμού και θεάτρου στη θέση «Καμάρα» με ταυτόχρονη κατάργηση του 
σημερινού βιολογικού, καθώς και το μεγάλο έργο ασφαλτοστρώσεων που 
ξεκίνησε ήδη και μέχρι το καλοκαίρι του 2024 θα ασφαλτοστρώσει τους 
δρόμους του οικισμού που «ταλαιπωρήθηκαν» από τα έργα υποδομών.

ΣΤΟ ΠΑΝΟΡΑΜΑ. Τέλος στην ανακαινισμένη αίθουσα «Λίτσα Φω-
κίδη» του δημαρχείου στο επίκεντρο της συζήτησης βρέθηκαν οι πεζο-
δρομήσεις και οι ασφαλτοστρώσεις που υλοποιούνται με τις 3 εργολαβίες 
των 10.000.000 ευρώ, τα θέματα ασφάλειας και προστασίας από τις 
διαρρήξεις, τα αδέσποτα ζώα και το δημοτικό πρόγραμμα προστασίας 
τους, η διαχείριση των ογκωδών και άλλα ζητήματα της καθημερινότητας 
μέσα από το 15195, καθώς και τα αγριογούρουνα και οι παρεμβάσεις 
του δήμου στο δασαρχείο.

ΑΥΤΟΔΙΟΙΚΗΣΗ-ΔΙΑΛΟΓΟΣ

«ΣΑΣ ΕΥΧΑΡΙΣΤΩ, μέσα 
από την καρδιά μου όλους 
εσάς, τους δημότες μας για 

τη συμμετοχή σας. Για ακόμη μια 
φορά ο φετινός κύκλος «Συζητώ 
με το δήμαρχό μου» μου χάρισε 
μοναδικά συναισθήματα από την 
άμεση επαφή με τους συμπολίτες 
μου σε όλες τις περιοχές του δήμου 
και με δικαίωσε για ένα θεσμό που 
μετρά ήδη 20 χρόνια ζωής. Μέσα 
από αυτές τις διαδικασίες ανοικτού 
διαλόγου γινόμαστε όλοι σοφότεροι. 
Και ο δήμαρχος και οι πολίτες. Θα 
συνεχίσουμε να ακούμε τους συ-
μπολίτες μας, να σχεδιάζουμε μαζί 
τους και να κάνουμε καλύτερες τις 
πόλεις μας» σημείωσε σε δήλωσή 
του ο δήμαρχος.
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ΝΕΟ ΠΡΟΣΩΠΟ ΣΤΙΣ ΑΘΛΗΤΙΚΕΣ 
ΥΠΟΔΟΜΕΣ 

Στο Φίλυρο το νέο γήπεδο ποδοσφαίρου, το οποίο 
ανακατασκευάστηκε και πήρε την πιστοποίηση της FIFA, 
ήταν συνολικού προϋπολογισμού 575.000 ευρώ και 
χρηματοδοτήθηκε από τον πρόγραμμα «Φιλόδημος 
ΙΙ», καθώς και από ιδίους πόρους. Στο γήπεδο πραγ-
ματοποιήθηκε ανακατασκευή του αγωνιστικού χώρου, 

τοποθετήθηκαν πιστοποιημένος συνθετικός τάπητας 
τελευταίας γενιάς σε έκταση 7.350 τ.μ., καθώς και 
στέγαστρο στις κερκίδες για την προστασία των θεα-
τών. Επίσης τοποθετήθηκε περιμετρικό τοιχίο για την 
προστασία του γηπέδου, καθώς και νέες πιστοποιημένες 
εστίες και πάγκοι. Το νέο γήπεδο έλαβε πιστοποιητικό 
εργαστηριακού ελέγχου από εξουσιοδοτημένο εργα-
στήριο της FIFA που πιστοποίησε τον χλοοτάπητα σε 
επίπεδο FIFA QUALITY.

ΑΘΛΗΤΙΣΜΟΣ-ΕΓΚΑΤΑΣΤΑΣΕΙΣ

3 μεγάλα αθλητικά έργα σε Φίλυρο, Χορτιάτη και Πυλαία και δεκάδες μικρά 
και μεγάλα λίφτινγκ παντού

ΠΡΙΝ

ΜΕΤΑ

Γήπεδο ποδοσφαίρου Φιλύρου 

Ακόμη τρία μεγάλα αθλητικά έργα 
υλοποιούνται στον δήμο Πυλαί-
ας-Χορτιάτη, δίνοντας τη δυνατό-
τητα σε μικρούς και μεγάλους να 
εφαρμόσουν το αρχαίο «νους υγιής 
εν σώματι υγειές». Τρία έργα σε τρεις 
διαφορετικές δημοτικές ενότητες 
που κόστισαν συνολικά πάνω από 
6.000.000 ευρώ! 
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ΝΕΟ ΠΡΟΣΩΠΟ ΣΤΙΣ ΑΘΛΗΤΙΚΕΣ 
ΥΠΟΔΟΜΕΣ 

Στην Πυλαία πήρε σάρκα και οστά το τρίτο σημαντι-
κό αθλητικό έργο του δήμου που όλοι καμαρώνουμε 
και το οποίο αφορούσε στην ενεργειακή αναβάθμιση 
του κλειστού γυμναστηρίου και του γυμναστηρίου της 
Άρσης Βαρών του ΔΑΚ Πυλαίας. Το έργο εντάχθηκε 
στο πρόγραμμα «Ενεργειακή αναβάθμιση Δημοσίων 
Κτιρίων» και κόστισε συνολικά 2.000.000 ευρώ.

Αναμένεται ολοκληρωμένο από τον φετεινό Σεπτέμβριο.

Οι παρεμβάσεις στο κλειστό γυμναστήριο είναι:

 Προσθήκη εξωτερικής θερμοπρόσοψης

  Τοποθέτηση θερμομονωμένου πάνελ οροφής στη 
στέγη του κεντρικού τμήματος χώρου άθλησης και 
στη στέγη όλων των βοηθητικών χώρων

  Αντικατάσταση των εξωτερικών κουφωμάτων με 
υαλοπετάσματα και κουφώματα αλουμινίου με 
θερμοηχομονωτικούς υαλοπίνακες 

  Τοποθέτηση μόνωσης δαπέδου στον εσωτερικό 
αγωνιστικό χώρο

  Τοποθέτηση νέου συστήματος κλιματισμού σε όλους 
τους κύριους και βοηθητικούς χώρους

  Τοποθέτηση νέας συστοιχίας ηλιακών πάνελ για 
ζεστά νερά χρήσης

ΑΘΛΗΤΙΣΜΟΣ-ΕΓΚΑΤΑΣΤΑΣΕΙΣ

ΔΑΚ Χορτιάτη 

Στον Χορτιάτη το κλειστό υπερσύγχρονο δημοτικό 
γυμναστήριο, ένα έργο που εντάχθηκε στο πρόγραμμα 
«Φιλόδημος ΙΙ», προχωρά στην τελική του φάση. Εδώ 
ο συνολικός προϋπολογισμός φτάνει τα 3.475.000 
ευρώ για ένα έργο που θα έχει υπερ-τοπικό χαρακτήρα 
και θα το χαρούν οι επόμενες γενεές. Περιμένουμε να 
τοποθετηθεί η στέγη του γυμναστηρίου, έχει ήδη ολο-
κληρωθεί η κατασκευή  του σκελετού από το μπετόν, 
ενώ έπονται τα αποδυτήρια.

Το έργο –κόσμημα θα ανοίξει τις πύλες του στο δημο-
τικό ακίνητο στην περιοχή «Λούστρα» του Χορτιάτη με 
συνολική επιφάνεια περίπου 1.200 τ.μ. Θα αποτελείται 
από δύο κτίρια, την κεντρική σάλα με το γήπεδο και τις 
κερκίδες χωρητικότητας περίπου 300 θέσεων, καθώς 
και το κτίριο που θα στεγάσει τις βοηθητικές υπηρεσίες 
(αποδυτήρια, χώροι υγιεινής, ιατρείο, κυλικείο κ.ο.κ.). 
Στον ακάλυπτο χώρο του οικοπέδου θα δημιουργηθεί 
παιδική χαρά καθώς και θέσεις στάθμευσης.

ΔΑΚ Πυλαίας  
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ΑΘΛΗΤΙΣΜΟΣ-ΕΓΚΑΤΑΣΤΑΣΕΙΣ

Γήπεδο μπάσκετ Πυλαίας

Γήπεδο μπάσκετ Εξοχής 

  Αντικατάσταση φωτιστικών σωμάτων για λόγους 
εξοικονόμησης ενέργειας και ποιότητας φωτισμού  

  Τοποθέτηση φωτοβολταϊκών πάνελ στην οροφή 
του κεντρικού τμήματος του αγωνιστικού χώρου

  Εφαρμογή φωτοκαταλυτικού ψυχρού υλικού στυρέ-
νιο-ακρυλικής βάσεως στα νέα μεταλλικά στοιχεία 
για την πρόσβαση ΑμεΑ

Οι παρεμβάσεις στο γυμναστήριο της Άρσης 
Βαρών είναι:

  Προσθήκη εξωτερικής θερμοπρόσοψης

  Αντικατάσταση των εξωτερικών κουφωμάτων με 
υαλοπετάσματα και κουφώματα αλουμινίου με 
θερμοηχομονωτικούς υαλοπίνακες

  Τοποθέτηση νέου συστήματος κλιματισμού σε όλους 
τους κύριους και βοηθητικούς χώρους

  Τοποθέτηση νέας συστοιχίας ηλιακών πάνελ για 
ζεστά νερά χρήσης

  Αντικατάσταση φωτιστικών σωμάτων για λόγους 
εξοικονόμησης ενέργειας και ποιότητας φωτισμού

  Τοποθέτηση φωτοβολταϊκών πάνελ στην οροφή 
του κεντρικού τμήματος του αγωνιστικού χώρου

  Εφαρμογή φωτοκαταλυτικού ψυχρού υλικού στυρέ-
νιο-ακρυλικής βάσεως στα υφιστάμενα μεταλλικά 
στοιχεία των όψεων που διατηρούνται.

Δύο πράσινα γυμναστήρια στην Πυλαία!

Δίπλα σε αυτά τα τρία σημαντικά έργα έγιναν και δεκάδες 
άλλες μικρότερες παρεμβάσεις σε όλες τις δημοτικές 
ενότητες του δήμου και δρομολογήθηκαν μικρά και 
μεγάλα λίφτινγκ των γηπέδων. Έτσι ώστε η νέα γενιά 
της πατρίδας μας, αλλά και οι δημότες όλων των ηλικι-
ών να αθλούνται σε σύγχρονους αθλητικούς χώρους.

Έχουμε και λέμε λοιπόν, για την περίοδο από το 2019 
μέχρι σήμερα:

Ακρυλικό βάψιμο στους εξής αθλητικούς χώρους:

  Γήπεδο μπάσκετ σε ΔΑΚ Πυλαίας 

  Γήπεδο μπάσκετ στο Φίλυρο

  Γήπεδο μπάσκετ στο πάρκο «Γαλανού» στο Πανόραμα

  Γήπεδο μπάσκετ και ποδοσφαίρου στην Εξοχή

  Γήπεδο μπάσκετ και τένις στο πάρκο Μπακογιάν-
νη-Πανόραμα

Γήπεδο μπάσκετ Γαλανού Πανόραμα 

ΔΑΚ Πανοράματος 
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ΧΑΡΗ ΣΤΙΣ ΣΥΝΕΧΕΙΣ ΠΡΟΣΠΑΘΕΙΕΣ του δη-
μάρχου Πυλαίας-Χορτιάτη Ιγνάτιου Καϊτεζίδη 
οι αθλητικές υποδομές αυξάνονται και βελτιώνονται 
συνεχώς. Γι’ αυτό και ο δήμαρχος δηλώνει «απόλυτα 
δικαιωμένος κάθε φορά που ένα σύγχρονο και ασφαλές 
γήπεδο ποδοσφαίρου ή κλειστό γυμναστήριο παραδίδε-
ται στην τοπική κοινωνία και ιδιαίτερα στη νέα μας γενιά 
για να το χαρεί. Εξάλλου είναι γνωστό ότι ‘νους υγιής εν 
σώματι υγιές’. Εμείς θα συνεχίσουμε το δημιουργικό μας 
έργο σε όλες τις γειτονιές του δήμου μας», σημειώνει ο 
Ιγνάτιος Καϊτεζίδης.

ΠΡΙΝ

ΜΕΤΑ

ΑΘΛΗΤΙΣΜΟΣ-ΕΓΚΑΤΑΣΤΑΣΕΙΣ

Γήπεδο ποδοσφαίρου Πυλαίας

Γἠπεδο μπάσκετ και τένις στο 
 πάρκο Μπακογιάννη Πανόραμα

Ολυμπιακό Αθλητικό Κέντρο Πανοράματος 

Επίσης τοποθετήθηκε σκέπαστρο στο γήπεδο ποδοσφαί-
ρου στο Ασβεστοχώρι, στο ΔΑΚ Πανοράματος έγινε 
αντικατάσταση του παρκέ, των λαμπτήρων με λάμπες 
led και προμήθεια νέων μπασκετών και στο δημοτικό 
κολυμβητήριο Πανοράματος αλλαγή λέβητα και ανακαί-
νιση των αποδυτηρίων. Ακόμη τοποθετήθηκαν όργανα 
γυμναστικής στο Ελαιόρεμα και στον εξωτερικό χώρο 
του κλειστού γηπέδου του Ασβεστοχωρίου.

Οι παρεμβάσεις όμως δεν σταματούν εδώ. Προγραμ-
ματίζεται ήδη η αντικατάσταση του τεχνητού τάπητα 
στο γήπεδο ποδοσφαίρου στη Μακεδονομάχων, η 
επιδιόρθωση του γηπέδου τένις στο ΔΑΚ Πυλαίας 
και η αντικατάσταση προβολέων με νέους LED στο 
δημοτικό Κολυμβητήριο Πανοράματος και στο γήπεδο 
ποδοσφαίρου Καραμπουρνιώτη Πυλαίας. 

Γήπεδο ποδοσφαίρου Εξοχής 



????
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ΑΘΛΗΤΙΣΜΟΣ-ΥΠΟΔΟΜΕΣ 

ΠΡΑΓΜΑΤΙΚΟ ΧΑΛΙ για να υποδεχτεί τους νεαρούς ποδοσφαιρόφιλους 
της περιοχής είναι εδώ και μερικές ημέρες το γήπεδο ποδοσφαίρου στο 
Φίλυρο.  Χάρις στις παρεμβάσεις του δήμου, που ξεπέρασαν τις 550.000 
ευρώ, το γήπεδο  απέκτησε νέο τεχνητό χλοοτάπητα και σκέπαστρο και 
αποτελεί μια ακόμη σημαντική αθλητική υποδομή που παραδόθηκε στους 
δημότες και τη νέα γενιά του τόπου μας. Οι πρώτοι φιλοξενούμενοι που 
«εγκαινίασαν» ποδοσφαιρικά το νέο ποδοσφαιρικό γήπεδο του Φιλύρου 
ήταν οι ακαδημίες από όλα τα μέρη του δήμου που συμμετείχαν στο 2ο 
τουρνουά ποδοσφαίρου Φιλύρου «Ιωάννης Αντωνιάδης». Σε μια πραγ-
ματική γιορτή του αθλητισμού για μικρούς και μεγάλους!

ΠΑΡΩΝ ΣΤΑ «ΠΟΔΟΣΦΑΙΡΙΚΑ ΕΓΚΑΙΝΙΑ» ήταν ο δήμαρχος Πυλαί-
ας-Χορτιάτη Ιγνάτιος Καϊτεζίδης που δήλωσε δικαιωμένος. «Αυτό συμβαίνει 
κάθε φορά που η τοπική κοινωνία και ιδιαίτερα η νέα μας γενιά χαίρονται 
τα έργα μας στον δήμο μας. Το δημοτικό κλειστό γυμναστήριο του Φιλύρου, 
αλλά και το νέο ποδοσφαιρικό γήπεδο είναι σημαντικές αθλητικές υποδομές 
που ολοκληρώσαμε μόλις τα τελευταία χρόνια και τις χαίρονται, αλλά και 
τις αξιοποιούν οι μικροί και οι μεγαλύτεροι συμπολίτες μας. Εμείς από τη 
μεριά μας δεσμευόμαστε να συνεχίσουμε το δημιουργικό μας έργο σε όλες 
τις γειτονιές του δήμου μας», σημείωσε στον χαιρετισμό του ο δήμαρχος 
Πυλαίας-Χορτιάτη Ιγνάτιος Καϊτεζίδης.

«Χαλί» το ΝΕΟ ΓΗΠΕΔΟ στο Φίλυρο
Το εγκαινίασαν ποδοσφαιρικά ο δήμαρχος και οι ακαδημίες της περιοχής.

Δηλώσεις του δημάρχου  
Ιγνάτιου Καϊτεζίδη

https://youtu.be/S21LFaRZvVg


????
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ΑΘΛΗΤΙΣΜΟΣ-ΥΠΟΔΟΜΕΣ 

Στη συνέχεια ο δήμαρχος, μαζί με την αντιδήμαρχο Αθλητισμού, Νεολαίας 
και Εθελοντισμού  Σοφία Σαουρίδου και τους ανθρώπους της ΑΕ Φιλύ-
ρου τίμησαν τα  νέα παιδιά που διακρίνονται στον αθλητισμό, αλλά και τις 
επιστήμες.

•  Τον Μενέλαο Ράπτη, τον Αριστούχο Υπότροφο στο κολλέγιο αστρεο-
φυσικής των Η.Π.Α. Franklin & Marshall, μέλος της ερευνητικής ομάδας 
της NASA

•  Τον Κωνσταντίνο Μίγκα, τον ‘Ελληνα αστροφυσικό διδάκτορα του 
Ινστιτούτο Αστρονομίας του Πανεπιστημίου Βόννης

•  Τον Χρυσόστομο Μήλιο, που κατέκτησε Τρία χρυσά μετάλλια σε πα-
νευρωπαϊκό επίπεδο στο Tae Kwon Do.

•  Την  Ιωάννα Νικολαΐδου, που κέρδισε Χρυσό μετάλλιο σε πανευρω-
παϊκό επίπεδο στο Tae Kwon Do.

•  Την Πηνελόπη Καραμπεΐδου, που αναδείχτηκε Πρωταθλήτρια Ελλάδος 
στην κατηγορία BC3 και κέρδισε χρυσό μετάλλιο στο Παγκόσμιο Open 
που πραγματοποιήθηκε στο Dubai, στο Boccia.

•  Την Ανδριάνα Αϊβαζίδη, που κέρδισε Τρία χρυσά μετάλλια σε πανελ-
λήνιο επίπεδο στην κολύμβηση(ύπτιο, ελεύθερο).

Επίσης η ομάδα της ΑΕ Φιλύρου ανακήρυξε τον Γεώργιο Μπούτσιο σε 
«επίτιμο πρόεδρο» του συλλόγου, τιμώντας τον για τη προσφορά του στον 
αθλητισμό της περιοχής.

Το καλωσόρισμα στην εκδήλωση έγινε από την προϊσταμένη του τμήματος 
Αθλητισμού και Νεολαίας του δήμου Ολυμπία Καμπουρλάζου, ενώ χαιρε-
τισμό απηύθυναν ο Γραμματέας της Αθλητικής Ένωσης Φιλύρου Πέτρος 
Νικολαϊδης καθώς και η Αντιδήμαρχος Αθλητισμού, Νεολαίας και Εθελοντι-
σμού Σοφία Σαουρίδου. Πολλές ευχαριστίες και στους εθελοντές Πολιτικής 
Προστασίας Φιλύρου, που βοήθησαν για την επιτυχία της εκδήλωσης.
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Καθαριότητα και φροντίδα 
σε όλες τις γειτονιές

ΚΑΘΑΡΙΟΤΗΤΑ
Φ Α
Κ Ε
Λ Ο
Σ

ΚΑΛΕΣΜΑ ΠΡΟΣ ΟΛΟΥΣ ΤΟΥΣ 
ΔΗΜΟΤΕΣ, να συμμετέχουν ενεργά 
στη συλλογή των υπολειμμάτων 
τροφών που από οικιακά απορρίμ-
ματα μπορούν να μετατραπούν σε 
εδαφοβελτιωτικό υλικό για δένδρα, 
φυτά και λουλούδια, απηύθυνε ο 
Δήμαρχος Ιγνάτιος Καϊτεζίδης, 
από την λαϊκή αγορά της Πυλαίας 
όπου τοποθετήθηκαν για αυτό τον 
σκοπό οι πρώτοι καφέ κάδοι. 

Στόχος του Δήμου Πυλαίας Χορ-
τιάτη ο οποίος σε συνεργασία 
με τον ΦΟΔΣΑ ξεκίνησε αυτή την 
πρωτοβουλία από τις λαϊκές αγορές 
του Δήμου είναι η ευρεία διάδοση 
του καφέ κάδου στις τοπικές επιχει-
ρήσεις και τα νοικοκυριά. Σύμφωνα 
με τη διαδικασία στους καφέ κάδους 
συλλέγονται υπολείμματα τροφών 
(φρούτα, λαχανικά, υπολείμματα 
από μαγειρεμένο κρέας και ψάρια, 
ζυμαρικά, υπολείμματα καφέ κ.ά). Η 
αποκομιδή πραγματοποιείται  με ει-
δικό απορριμματοφόρο με σύστημα 

πλύσης και στη συνέχεια το υλικό 
οδηγείται σε μονάδα κομποστο-
ποίησης για την παραγωγή υψηλής 
ποιότητας εδαφοβελτιωτικού υλικού 
(κόμποστ).

Η δράση που ξεκίνησε από τη λαϊκή 
αγορά της Πυλαίας θα επεκταθεί 
το επόμενο διάστημα σε όλες τις 
λαϊκές αγορές και στις έξι Δημοτικές 
Ενότητες. Κλιμάκιο του Δήμου με 
επικεφαλής τον Δήμαρχο Ιγνάτιο 
Καϊτεζίδη και συνοδεία του Προ-
έδρου ΦοΔΣΑ Κεντρικής Μα-
κεδονίας Μιχάλη Γεράνη,  των 
Αντιδημάρχων Γιάννη Καρτάλη, 
Ελένης Γιαννούδη, Ανατολής 
Κωνσταντινίδου, της Προέδρου 
των Σχολικών Επιτροπών Ευ-
αγγελίας Σακκαλή_Παρασκευ-
οπούλου και των Δημοτικών 
Συμβούλων Νίκης  Ζώτου και 
Κατερίνας Λυρούδη, εξήγησαν 
για τη χρήση του καφέ κάδου και 
μοίρασαν σε επιχειρηματίες και 
δημότες σχετικό ενημερωτικό υλικό.  

«ΕΙΝΑΙ ΜΙΑ ΙΣΤΟΡΙΚΗ ΣΤΙΓΜΗ 
για τον τρόπο που διαχειριζόμαστε 
τα απορρίμματα και την ανακύκλω-
ση, καθώς ο Δήμος μας μπαίνει στη 
Νέα Εποχή της Ανακύκλωσης με 
σύγχρονη οικολογική αντίληψη και 
φιλοσοφία. Έτσι με την πολύτιμη 
συνεργασία του ΦοΔΣΑ Κεντρικής 
Μακεδονίας και του Προέδρου του 
Μιχάλη Γεράνη, ξεκινήσαμε πρώτοι 
από όλους τους Δήμους της Κεντρι-
κής Μακεδονίας τη χρήση του «καφέ 
κάδου». Νιώθουμε χαρούμενοι και 
περήφανοι διότι κινούμαστε με βάση 
την αειφορία ότι τίποτε δεν πετιέται, 
τίποτε δεν πάει χαμένο, αλλά όλα 
αξιοποιούνται με τον καλύτερο δυ-
νατό τρόπο» δήλωσε ο Δήμαρχος 
κ. Καϊτεζίδης. 

Ανάλογη εκδήλωση και στην λαϊκή 
αγορά Ασβεστοχωρίου και Φιλύρου 
από την Αντιδήμαρχο Βίβιαν Λιό-
λιου με την ίδια επιτυχία.

ΚΑΦΕ κάδοι στις ΛΑΪΚΕΣ ΑΓΟΡΕΣ 
Συλλέγονται υπολείμματα τροφών που μετατρέπονται σε πλούσιο εδαφοβελτιωτικό υλικό

Καφέ κάδοι, πρωτιά στην Κεντρική Μακεδονία
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ΣΗΜΑΝΤΙΚΟ ΒΗΜΑ για τη βελτίωση της ποιότητας ζωής στην καθημε-
ρινότητα των συμπολιτών μας και την αισθητική αναβάθμιση του αστικού 
τοπίου κάνει ο δήμος με την υπογειοποίηση των κάδων σε κεντρικούς 
δρόμους στις δημοτικές του ενότητες. 

Τοποθετούνται σύγχρονοι υπόγειοι κάδοι στα κεντρικά σημεία του δήμου 
στο Πανόραμα, την Πυλαία, το Φίλυρο, το Ασβεστοχώρι και τον Χορτιάτη, 
ενώ συμπληρωματικά θα συνεχίσει να λειτουργεί και το δίκτυο των ημιυ-
πόγειων κάδων που πρωτοπορώντας πανελλαδικά είχε εγκαταστήσει προ 
δεκαετίας ο δήμος Πυλαίας -Χορτιάτη σε πολυσύχναστα σημεία του δήμου. 

Οι κάδοι έχουν αρχίσει να τοποθετούνται στα κεντρικά σημεία του 
δήμου και να ομορφαίνουν τον αστικό χώρο και να βελτιώνουν την ποιό-
τητα της ζωής. Ταυτόχρονα υπάρχουν και άλλα σημαντικά πλεονεκτήματα 
από την εγκατάσταση των υπόγειων κάδων, όπως το ότι βελτιώνεται το 
μικροκλίμα στην περιοχή, ελαχιστοποιείται η όχληση της αποκομιδής στην 
καθημερινότητα των πολιτών, δεν υπάρχει οπτική επαφή με τα σκουπίδια, 
ενώ ελαχιστοποιούνται και τα υπολείμματα απορριμμάτων. Ούτε γάτες να 
τσιμπολογούν από τα σκουπίδια, ούτε ανοικτοί κάδοι, αλλά υγειονομική 
και αισθητική αναβάθμιση. Όπως ταιριάζει σε μια σύγχρονη και ευρωπαϊκή 
αυτοδιοίκηση. 

Υπόγειοι ΚΑΔΟΙ στα κέντρα του δήμου
Αισθητική, υγειονομική και περιβαλλοντική αναβάθμιση

ΔΗΜΟΣ-ΥΠΟΔΟΜΕΣ

ΚΑΘΑΡΙΟΤΗΤΑ
Φ Α
Κ Ε
Λ Ο
Σ
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ΔΗΜΟΣ-ΥΠΟΔΟΜΕΣ

«ΜΕ ΤΗΝ ΕΓΚΑΤΑΣΤΑΣΗ του νέου δικτύου υπόγειων κάδων, απομακρύνουμε 
από κεντρικές περιοχές του δήμου μας περισσότερους από 100 μεγάλους 
κάδους απορριμμάτων. Βελτιώνουμε την ποιότητα ζωής των συμπολιτών 
μας και τη δημόσια αισθητική, που στην πατρίδα μας συχνά υποφέρει και 
κάνουμε την πόλη μας πιο όμορφη και φιλική προς το περιβάλλον. Όλα αυτά 
αξιοποιώντας στο έπακρο τις δυνατότητες χρηματοδότησης από το Πράσινο 
Ταμείο και χωρίς να ξοδέψει ο δήμος μας ούτε ένα ευρώ», τονίζει ο δήμαρ-
χος Ιγνάτιος Καϊτεζίδης. 

Να σημειωθεί ότι η υπογειοποίηση των κάδων εντάσσεται στο έργο με 
τίτλο «Ανάπλαση κοινόχρηστων χώρων Δήμου Πυλαίας-Χορτιάτη μέσω της 
υπόγειας αποθήκευσης των αστικών απορριμμάτων», το οποίο εγκρίθηκε, 
εντάχθηκε και χρηματοδοτείται εξ’ ολοκλήρου από το «Πράσινο Ταμείο»  
με το ποσό των 216.000 ευρώ.

ΚΑΘΑΡΙΟΤΗΤΑ
Φ Α
Κ Ε
Λ Ο
Σ
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ΣΕ ΣΥΝΕΧΗ ΕΝΙΣΧΥΣΗ του εξοπλισμού του στόλου 
του με νέα οχήματα και μηχανήματα προχωρά ο Δήμος 
Πυλαίας-Χορτιάτη, με στόχο την περαιτέρω αναβάθμιση 
των παρεχόμενων υπηρεσιών καθαριότητας και τελικά 
την καλύτερη εξυπηρέτηση του πολίτη.

Μόνο κατά τη διάρκεια της τρέχουσας τετραετίας η 
συνολική επένδυση του δήμου έφτασε τα 3.735.000 
ευρώ και αφορά στην προμήθεια  συνολικά 27 οχη-
μάτων και μηχανημάτων. Μια επένδυση που έγινε είτε 
με ίδιους πόρους του δήμου είτε με τη συμμετοχή σε 
ευρωπαϊκά και εθνικά προγράμματα. 

Συγκεκριμένα από το 2019 και μέχρι σήμερα ο δήμος 
Πυλαίας-Χορτιάτη προμηθεύτηκε τα παρακάτω οχήμα-
τα– μηχανήματα:

•  11 οχήματα που αγοράστηκαν με ιδίους πόρους. 
Πρόκειται για 1 απορριμματοφόρο με γερανό για 
υπόγειους κάδους χωρητικότητας 14 κ.μ., 1 απορ-

ριμματοφόρο χωρητικότητας 16 κ.μ., 1 ανατρεπό-
μενο φορτηγό αυτοκίνητο με γερανό και αρπάγη, 1 
ανατρεπόμενο φορτηγό αυτοκίνητο μεικτού φορτίου 
10 τν., 1 φορτηγό αυτοκίνητο με υδραυλική πόρτα 
μεικτού φορτίου 7 τν., 2 συστήματα διακριτής συλλο-
γής ανακυκλώσιμων υλικών, 1 γεωργικό ελκυστήρα 
(τρακτέρ) με καταστροφέα, 1 σάρωθρο αναρροφητικό 
και 1 ημιφορτηγό 4Χ4 PICK UP.

•  3 οχήματα για την προώθηση καθαρών αστικών με-
ταφορών μέσω του επιχειρησιακού προγράμματος 
«Κεντρική Μακεδονία» που χρηματοδοτήθηκε από την 
Ευρωπαϊκή Ένωση. Σε αυτά συμπεριλαμβάνονται 1 
ανατρεπόμενο φορτηγό αυτοκίνητο μεικτού φορτίου 
10 τν., 1 ανατρεπόμενο φορτηγό αυτοκίνητο μεικτού 
φορτίου 7 τν. και 1 επιβατικό όχημα για τις ανάγκες 
της Τεχνικής Υπηρεσίας.

•  4 οχήματα από το Ειδικό Πρόγραμμα Ενίσχυσης 
δήμων Φιλόδημος ΙΙ. Πρόκειται για 4 απορριμματο-

27 νέα οχήματα στην Καθαριότητα  
για ακόμη πιο καθαρές γειτονιές!

ΚΑΘΑΡΙΟΤΗΤΑ-ΥΠΟΔΟΜΕΣ

ΚΑΘΑΡΙΟΤΗΤΑ
Φ Α
Κ Ε
Λ Ο
Σ
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ΚΑΘΑΡΙΟΤΗΤΑ-ΥΠΟΔΟΜΕΣ

φόρα οχήματα τύπου πρέσας χωρητικότητας 16 κ.μ, 
η παραλαβή των οποίων θα γίνει εντός του Ιουνίου.

ΕΠΙΠΛΕΟΝ Ο ΔΗΜΟΣ προμηθεύτηκε από το ίδιο 
πρόγραμμα 1 σάρωθρο αναρροφητικό με κάδο απορ-
ριμμάτων τουλάχιστον 6 κυβικών μέτρων (m3) και 1 
καδοπλυντήριο με χωρητικότητα δεξαμενής καθαρού 
νερού τουλάχιστον 5,0 κ.μ.

Ακόμη ο ΦΟΔΣΑ Κεντρικής Μακεδονίας πρόσφερε 
με δωρεά στον δήμο 1 απορριμματοφόρο συλλογής 
βιοαποβλήτων (5 κ.μ.) περιστρεφόμενου τυμπάνου 
με σύστημα πλύσης κάδων και 1 απορριμματοφόρο 
συλλογής βιοαποβλήτων (14 κ.μ.) περιστρεφόμενου 
τυμπάνου με σύστημα πλύσης κάδων.

Επίσης ο δήμος προμηθεύτηκε 2 οχήματα για τις ανά-
γκες της δημοτικής αστυνομίας, 1 απορριμματοφόρο 
16 τόνων για τη συλλογή ανακυκλώσιμων υλικών, 
δωρεά από την Ελληνική Εταιρία Αξιοποίησης-Ανα-
κύκλωσης ΑΕ, καθώς και 1 καινούργιο εκσκαφέα 
φορτωτή με διπλό διαφορικό μέσω του επιχειρησιακού 
προγράμματος «Κεντρική Μακεδονία 2014-2020» 
που συγχρηματοδοτήθηκε από το Ευρωπαϊκό Ταμείο 
Περιφερειακής Ανάπτυξης και από την Ελληνική Εταιρία 
Αξιοποίησης Ανακύκλωσης ΑΕ. Τέλος 1 καινούργιος 
εκσκαφέας φορτωτή με διπλό διαφορικό 4χ4 και 
διάφορα παρελκόμενα που χρηματοδοτήθηκε από το 
πρόγραμμα «Φιλόδημος ΙΙ» ανήκει από τον Νοέμβριο 
του 2011 στον στόλο του δήμου. 

«Η ΚΑΘΑΡΙΟΤΗΤΑ στον δήμο μας εξακολουθεί να 
αποτελεί τη βασική προτεραιότητα αυτής της διοίκησης και 
αυτό το αναγνωρίζουν όλοι εντός και εκτός Θεσσαλονίκης. 
Η μάχη για την καθαριότητα είναι ένας αγώνας καθημερι-
νός που δε σταματά ποτέ. Για το λόγο αυτό αξιοποιώντας 
εθνικά και ευρωπαϊκά προγράμματα, αλλά και με ιδίους 
πόρους ανανεώνουμε συνεχώς τον στόλο μας. Έτσι ώστε 
να βελτιώνουμε την καθημερινότητα του κάθε πολίτη», 
δηλώνει σχετικά ο δήμαρχος Πυλαίας-Χορτιάτη 
Ιγνάτιος Καϊτεζίδης.

ΚΑΘΑΡΙΟΤΗΤΑ
Φ Α
Κ Ε
Λ Ο
Σ
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«Η ανακύκλωση πάει στον δη-
μότη». Αυτός θα μπορούσε να 
είναι ο τίτλος της ταινίας που θα 
παιχτεί το επόμενο διάστημα στον 
δήμο μας στην προσπάθεια που 
κάνει η διοίκηση για να αυξηθεί 
ακόμη περισσότερο το ποσοστό 
της ανακύκλωσης. 

Καινούργια «όπλα» σε αυτήν την 
οικολογική προσπάθεια είναι τα 
δύο νέα αυτοκινούμενα οχήματα 
που εφοδιάστηκε η Αντιδημαρχεία 
Καθαριότητας του δήμου μας και τα 
οποία θα βγουν τις επόμενες ημέρες 
στους δρόμους και τα  κεντρικά ση-
μεία των δημοτικών ενοτήτων του 
δήμου μας. Δημιουργώντας έτσι σε 
πλατείες, σε εμπορικά κέντρα αλλά 

και σε σημεία όπου πραγματοποιού-
νται Λαϊκές Αγορές πράσινα σημεία, 
όπου ο κάθε πολίτης θα μπορεί να 
ανακυκλώσει όλα τα ρεύματα της 
ανακύκλωσης. Από γυαλί και χαρτί 
μέχρι αλουμίνιο, οικιακά λάδια και 
διάφορες συσκευασίες.

Με αυτόν τον τρόπο ο κάθε δημότης 
θα μπορεί να ανακυκλώνει χωρίς 
μετακινήσεις και ταλαιπωρία όλα 
τα είδη και η ανακύκλωση γίνεται 
ακόμη πιο εύκολη για όλους. Για 
μικρούς μέχρι τους συνδημότες 
μας της τρίτης ηλικίας. Μάλιστα θα 
υπάρχουν και μπόνους για αυτούς 
που θα αναδειχθούν ευαισθητοποι-
ημένοι πολίτες!

Όπως τονίζει ο δήμαρχος Πυλαί-
ας-Χορτιάτη Ιγνάτιος Καϊτεζί-
δης «τα πράσινα σημεία αποτελούν 
άλλο ένα βήμα για να ενισχύσουμε την 
ανακύκλωση στον δήμο μας και να 
ανεβάσουμε ακόμη περισσότερο την 
ευαισθητοποίηση των πολιτών. Με 
τελικό σκοπό ένα ακόμη πιο καθαρό 
περιβάλλον».  

Φορητά σημεία ανακύκλωσης 
στα κέντρα του δήμου
Έρχονται τα πράσινα σημεία!

ΚΑΘΑΡΙΟΤΗΤΑ-ΥΠΟΔΟΜΕΣ

ΚΑΘΑΡΙΟΤΗΤΑ
Φ Α
Κ Ε
Λ Ο
Σ
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ΤΗΝ ΕΥΑΙΣΘΗΣΙΑ του προς έναν 
ξεχωριστό συμπολίτη-εθελοντή 
έδειξε ο δήμος Πυλαίας Χορτιάτη 
ονομάζοντας την παιδική χαρά στο 
Πάρκο Ελαιορέματος σε «Παιδική 
Χαρά Αθανάσιος Σωτηράκης-Δια-
σώστης, εθελοντής». Σε μια σεμνή 
τελετή που έγινε την Κυριακή 14 
Μαΐου, στις 11 το πρωί, ο δήμος 
και η τοπική κοινωνία τίμησαν έναν 
ευαίσθητο και φιλότιμο άνθρωπο, 
δίνοντας το όνομά του σε έναν χώρο 
που δημιουργήθηκε για να παίζουν 
τα παιδιά μας.

«Τιμούμε τον αγαπητό μας Σάκη, τον 
‘’Απόστολο του Εθελοντισμού’’, έναν 
πολύ καλό φίλο του δήμου μας. Ένας 
συμπολίτης μας γεμάτος ανθρωπιά 
και αλληλεγγύη, ακάματος, ευγενικός 
και πάντα έτοιμος να προσφέρει τις 
υπηρεσίες του στην κοινωνία και στον 
συνάνθρωπο μας, που έφυγε πρόωρα 

και ξαφνικά από κοντά μας πριν από 
2,5 χρόνια. Ο δήμος μας αναγνω-
ρίζοντας τη μεγάλη του προσφορά 
δίνει το όνομά του στην Παιδική 
Χαρά του Ελαιορέματος. Τιμώντας 
έτσι την ανθρωπιά, την αλληλεγγύη 
και τον εθελοντισμό», δήλωσε ο 
δήμαρχος Πυλαίας-Χορτιάτη 
Ιγνάτιος Καϊτεζίδης.

ΠΟΙΟΣ ΗΤΑΝ Ο ΣΑΚΗΣ ΣΩ-
ΤΗΡΑΚΗΣ. Ένας άνθρωπος που 
υπηρέτησε με αυταπάρνηση τον 
εθελοντισμό για περίπου 40 χρό-
νια. Από τα παλαιότερα στελέχη και 
πρόεδρος της Επίλεκτης Ομάδας 
Διάσωσης- Elite Rescue Team με 
έδρα τον δήμο Πυλαίας-Χορτιάτη 
έγινε γνωστός για τη μακρά προ-
σφορά του στον εθελοντισμό για την 
οποία βραβεύτηκε επανειλημμένα.

Είχε συνεισφέρει στο εθελοντικό 

κίνημα δίνοντας το «παρών» του 
σε μεγάλα γεγονότα φυσικών κα-
ταστροφών και συμμετέχοντας σε 
δεκάδες ανθρωπιστικές επιχειρή-
σεις και επιχειρήσεις διάσωσης στην 
Ελλάδα και στο εξωτερικό, όπως 
οι: μεγάλη πυρκαγιά του Σέιχ Σου 
– (1997), σεισμός στην Αθήνας, 
Rikomex (1999), σεισμός στην 
Τουρκία (1999), τσουνάμι στην 
Ινδονησία (2005), μεγάλη πυρκαγιά 
στην Πελοπόννησο (2007), σεισμός 
στη Λακουϊλα, Ιταλία (2009), πυρ-
καγιές στην Αττική (2009), σεισμός 
στην Αϊτή (2010) όπου κέρδισε 
τα εύσημα του τ. Προέδρου των 
ΗΠΑ Bill Clinton, ενώ συμμετείχε 
σε ανθρωπιστικές αποστολές σε 
Γιουγκοσλαβία (1999) και Γάζα 
(2008), καθώς επίσης και στη δι-
άσωση ναυαγών προσφύγων στη 
νήσο Λέσβο (2016-2017).

«Παιδική Χαρά ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΣΩΤΗΡΑΚΗΣ»

Το όνομα του «Αποστόλου του Εθελοντισμού» στην παιδική χαρά   
στο ΕΛΑΙΟΡΕΜΑ για τα παιδιά μας
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ΤΟ ΟΝΟΜΑ «ΠΑΥΛΟΣ ΚΟΪΜΤΖΙ-
ΔΗΣ» του αείμνηστου Πανοραμίτη  
που υπηρέτησε με πίστη και αφοσί-
ωση την αυτοδιοίκηση, την τοπική 
κοινωνία και τον αθλητισμό φέρει 
πλέον για πάντα το δημοτικό γήπεδο 
της Ανάληψης στο Πανόραμα. Με 
ομόφωνη απόφαση του Δημοτικού 
Συμβουλίου, κατόπιν  πρότασης 
του Δημάρχου Ιγνάτιου Καϊτεζίδη, 
με  τη πράξη της μετονομασίας του, 
το “γήπεδο Παύλου Κοϊμτζίδη” θα 
θυμίζει πάντοτε έναν άνθρωπο της 
τοπικής αυτοδιοίκησης που αγάπησε 
το ποδόσφαιρο και τον τόπο του. 
Έτσι στη διάρκεια της σεμνής, αλλά 
συγκινητικής τελετής που πραγμα-
τοποιήθηκε την Κυριακή 28 Μαΐου, 
ο δήμος Πυλαίας-Χορτιάτη με τον 
τρόπο που αρμόζει ανταπέδωσε τα 
ελάχιστα για την αφοσίωση  ενός 
ανθρώπου που είχε ταχθεί στη ζωή 
του να υπηρετεί τον τόπο του.

 «ΓΝΩΡΙΖΟΥΜΕ ΟΛΟΙ, την τεράστια 
αγάπη που έτρεφε για τον τόπο του, 
ο αείμνηστος Παύλος Κοϊμτζίδης 
το αγαπημένο μας Πανόραμα, που 
υπηρέτησε μέσα από την Τοπική Αυ-
τοδιοίκηση για 27 ολόκληρα χρόνια. 
Ταυτόχρονα ξέρουμε το πάθος που 
είχε για τον αθλητισμό και για το 
ποδόσφαιρο. Η αναβάθμιση του γη-
πέδου της Ανάληψης οφείλεται στις 
ακούραστες προσπάθειες πολλών 
Πανοραμιτών, αλλά και του Παύλου 
Κοϊμτζίδη. Η μετονομασία του γηπέ-
δου σε γήπεδο «Παύλου Κοϊμτζίδη» 
είναι η ελάχιστη τιμή σε έναν άνθρω-
πο που άοκνα και για πολλά χρόνια 
προσέφερε για το Πανόραμα και τον 
αθλητισμό», τόνισε στη δήλωσή του 
ο κ. Καϊτεζίδης.

ΠΟΙΟΣ ΗΤΑΝ ο Παύλος Κοϊμτζίδης, 
που έφυγε σε ηλικία 71 ετών.  Γέν-
νημα θρέμμα Πανοραμίτης, διένυσε 

μακρά πορεία στην Τοπική Αυτοδι-
οίκηση, την οποία υπηρέτησε ως 
Κοινοτικός Σύμβουλος από το 1983 
έως το 1994 και στη συνέχεια ως 
Δημοτικός Σύμβουλος Πανοράματος 
με τον Δήμαρχο Ιγνάτιο Καϊτεζίδη 
μέχρι το 2010. Διετέλεσε μεταξύ 
άλλων Πρόεδρος του Δημοτικού 
Συμβουλίου, καθώς και Πρόεδρος 
της Δημοτικής Επιχείρησης Πανορά-
ματος ΔΕΠΑΠ, σαν ένας από τους 
στενούς συνεργάτες του δημάρχου 
Ιγνάτιου Καϊτεζίδη. Διοικητικός δι-
ευθυντής επί πολλά χρόνια στο 
Νοσοκομείο «Γ. Παπανικολάου», 
το οποίο υπηρέτησε και από άλλες 
σημαντικές θέσεις ευθύνης.

Δημοτικό γήπεδο «ΠΑΥΛΟΣ ΚΟΪΜΤΖΙΔΗΣ» 

Συγκίνηση στην τελετή μετονομασίας του ιστορικού δημοτικού γηπέδου της Ανάληψης 

Δηλώσεις του δημάρχου 
Ιγνάτιου Καϊτεζίδη

https://youtube.com/shorts/OAHDcjTw-xw?feature=share -
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Στους 100 ΥΓΙΕΙΣ ΔΗΜΟΥΣ της Ευρώπης ο ΔΗΜΟΣ μας

Πήραμε το ευρωπαϊκό στην υγεία! 
Ο μοναδικός ελληνικός δήμος που απέσπασε διάκριση
Σημαντική η συμβολή του Δρ. Ηρακλή Τιτόπουλου 

Μέχρι τον Παγκόσμιο Οργανισμό Υγείας έγινε γνω-
στός ο δήμος μας και οι ορθές πρακτικές του για την 
βελτίωση της ποιότητας ζωής των δημοτών του. 

Η ένταξη στην ελίτ των 100 κορυφαίων υγιών δήμων 
πανευρωπαϊκά αποτελεί το επιστέγασμα των συντο-
νισμένων ενεργειών των υπηρεσιών μας για μία πιο 
ανθρώπινη καθημερινότητα. 

Γιατί ο ΠΟΥ επιβράβευσε τον Δήμο

Παραδείγματα καλών πρακτικών που γίνονται στον 
Δήμο μας και θα κοινοποιηθούν σε πόλεις του Ευρω-
παϊκού Δικτύου του ΠΟΥ είναι: 

    Πρόγραμμα τηλε-φροντίδας με κουμπί πανι-
κού για μοναχικούς υπερήλικες, αισθητήρες 
επιτήρησης θέσης για την προστασία τους και 
παρακολούθηση βάρους και πίεσης. 

    Πρωτοποριακή υπηρεσία τηλεϊατρικής, χωρίς 
να χρειάζεται η μετακίνηση του εξεταζόμενου 
στις δομές υγείας. 

    Η  εφαρμογή προγραμμάτων προσυμπτωματικού 
ελέγχου για ασθένειες όπως ο καρκίνος του 
προστάτη και του μαστού, το κακόηθες μελάνωμα, 
καρδιαγγειακά νοσήματα κλπ. 

    Η λειτουργία της τηλεφωνικής γραμμής 15195 
και του ψηφιακού «βραχίονά» της (e-15195) 
που καταγράφει, παρεμβαίνει και επιλύει προ-
βλήματα άμεσα και αποτελεσματικά.

     Η υλοποίηση της διαδραστικής εκδήλωσης 
«Συζητώ με τον δήμαρχό μου», που εξασφαλίζει 
την άμεση επικοινωνία του δημάρχου με τους 
δημότες. 

Μαζί της και η δυνατότητα για ψηφιακό ραντεβού με 
τον δήμαρχο μέσω του mayor-online, υπηρεσία που 
«γέννησαν» οι ιδιαίτερες συνθήκες του κορωνοϊού. 
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Τί σημαίνει  υγιής πόλη;  

Η δημόσια υγεία είναι άρρηκτα συνυφασμένη με τον 
αστικό σχεδιασμό, με το φυσικό αλλά και με το αν-
θρωπογενές περιβάλλον. 

Αυτή είναι και η κεντρική ιδέα, ο πυρήνας του προ-
γράμματος «Υγιείς Πόλεις»:

•  Η βελτίωση της ποιότητας ζωής των ανθρώπων ως 
συνάρτηση του τρόπου αλλά και του τόπου ζωής τους. 

•  Η γνωστή παροιμία ότι η πρόληψη είναι προτιμότερη 
από τη θεραπεία ισχύει ασφαλώς  όταν  πρόκειται 
για την ανθρώπινη υγεία.

•  Πολλές ασθένειες   σήμερα  έχουν  σχέση  με τον τρόπο  
ζωής   και  η αλλαγή της  στάσης  μας σε τομείς όπως  
η διατροφή, η άσκηση, το κάπνισμα, θα μπορούσε να 
τις προλάβει.   Κάτι τέτοιο θα βελτίωνε όχι  μόνο  την 
ποιότητα  ζωής  για τα άτομα, τις οικογένειές τους 
και την  κοινωνία  στο σύνολό της αλλά θα μείωνε 
και την πίεση στο Εθνικό Σύστημα Υγείας.

Το Σύμφωνο της Κοπεγχάγης εστιάζει στις στρατη-
γικές πρόληψης των ασθενειών και ενθαρρύνει την 
συνεργασία Δήμων με διεθνείς οργανισμούς για 
αποτελεσματικές στρατηγικές προστασίας της Υγείας.

HΔΗ ΑΠΟ ΤΟ 2019 στην Κοπεγχάγη και στη Λου-
μπλιάνα αργότερα, σε διεθνή fora, ο δήμαρχος Ιγνά-
τιος Καϊτεζίδης μαζί με τον δημοτικό σύμβουλο, 
ιατρό πνευμονολόγο, Δρ Ηρακλή Τιτόπουλο, 
ολοκλήρωναν τη συνεργασία τους με τους ειδικούς 
επιστήμονες του Παγκόσμιου Οργανισμού Υγείας και 
συμπλήρωναν και τις τελευταίες πτυχές του φακέλου 
υποψηφιότητας. Στο πλαίσιο αυτό ανταλλάχθηκαν 
πληροφορίες και συζητήθηκαν λύσεις που μπορούν 
να εφαρμοστούν ώστε να συμβάλλουν στη δραστική 
μείωση των ανισοτήτων στον χώρο της Υγείας.

ΚΑΪΤΕΖΙΔΗΣ:  « Πρόκειται για μία σπουδαία διάκριση. 
Για τον δήμο μας είναι μια διαρκής διαφήμιση και ένα 
πιστοποιητικό για την υγιεινή και καλύτερη ποιότητα ζωής 
των συμπολιτών μας. Ένα μεγάλο ευχαριστώ στην ομάδα 
που πέτυχε αυτό το ευρωπαϊκό μετάλλιο και ιδιαίτερα 
στον καλό μου συνεργάτη, εντεταλμένο σύμβουλο σε 
θέματα υγείας και δημοτικό μας σύμβουλο, ιατρό-πνευ-
μονολόγο Ηρακλή Τιτόπουλο. Ταυτόχρονα είναι μια 
μεγάλη δέσμευση για το μέλλον που μας εμπνέει για πιο 
υγιείς και ανθρώπινες πόλεις», δήλωσε ο δήμαρχος 
Πυλαίας – Χορτιάτη, Ιγνάτιος Καϊτεζίδης.

«Ο Παγκόσμιος Οργανισμός Υγείας δεν κάνει χάρες. 
Αυτή η διάκριση έχει ουσία και βάθος διότι τα οφέλη που 
προκύπτουν για τον κάθε δήμο που έχει χαρακτηριστεί 
«Υγιής Πόλη» είναι τεράστια. Παράλληλα είναι κι ένα 
χρυσό διαβατήριο για τον κάθε μορφής τουρισμό, ενώ 
αυξάνει την προστιθέμενη αξία της γης, των κατοικιών 
και των ιδιοκτησιών της περιοχής μας» τόνισε από την 
πλευρά του ο κ. Τιτόπουλος.
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Ο ΔΙΑΚΕΚΡΙΜΕΝΟΣ ΠΝΕΥΜΟΝΟΛΟΓΟΣ, Πρόεδρος της Εταιρείας 
Νοσημάτων Θώρακος Ελλάδος (ΕΝΘΕ) και ειδικός σύμβουλος σε θέματα 
κοινωνικής υγείας, προγραμμάτων πρόληψης και δράσεων του Δήμου 
Πυλαίας Χορτιάτη Ηρακλής Τιτόπουλος απαντά στις ερωτήσεις μας σε 
μια εκ βαθέων συνέντευξη που παραχώρησε στο περιοδικό μας. 

Τι θεωρείτε ότι κερδήθηκε σε 
τοπικό και εθνικό επίπεδο από 
την πρόσφατη πανδημία;

Είναι γνωστό ότι η πανδημία covid19 
συγκλόνισε την υφήλιο ευθυνόμενη 
για εκατομμύρια θανάτους, τερά-
στια οικονομική ζημιά  σε παγκό-
σμιο επίπεδο καθώς και σημαντικές 
επιπτώσεις στη ψυχική υγεία, την 
καθημερινότητα, τις ανθρώπινες 
σχέσεις, τις συνήθειες κλπ των πε-
ρισσοτέρων. Μόλις πριν λίγες μέρες 
ο ΠΟΥ ανακοίνωσε “λήξη συναγερ-
μού”. Το πλήγμα από την επέλαση 
του κορωνοιού παραμένει τεράστιο 
και οι κοινωνίες ακόμα και σήμερα 
προσπαθούν να βρουν δειλά-δειλά 
τον βηματισμό τους. Πίσω όμως 
από κάθε δυστυχία υπάρχουν και 
πολλά καλά που εμείς σαν κοινωνία 
οφείλουμε να ανακαλύψουμε και να 
αναδείξουμε τόσο σε τοπικό όσο 
και σε εθνικό επίπεδο, όπως πολύ 
σωστά επισημάνατε με την εύστοχη 
ερώτησή σας. Η πανδημία αυτή μας 
δίδαξε την ανάγκη να είναι έτοιμες οι 
κοινωνίες να αντιμετωπίσουν ξαφνι-
κές προκλήσεις, απρόσμενες, δυσά-
ρεστες και απειλητικές καταστάσεις. 
Η σωστή προετοιμασία, η πρόληψη, 
η ομαδική εργασία πρέπει να γίνουν 
προυπόθεση. Οι κοινωνίες θα πρέπει 
να διδαχτούν από την πανδημία αυτή 
πώς να είναι έτοιμες σε κάθε αιφνίδια 
απειλή ώστε να περιορίζουν όσο το 
δυνατόν περισσότερο τις αρνητικές 
επιπτώσεις, και η πρόσφατη πανδημία 
μας το δίδαξε με τον καλύτερο τρόπο. 
Το ίδιο ακριβώς πρέπει να γίνεται 
και σε εθνικό επίπεδο. Ηγεσίες των 
λεγόμενων «ισχυρών» κρατών δο-
κιμάστηκαν στον υπέρτατο βαθμό με 
τρομερές συνέπειες, επικαλούμενες 
πολλές φορές ατυχία. Δυστυχώς, 
η τύχη συνήθως δεν ευνοεί τους 
απροετοίμαστους. 

ΗΡΑΚΛΗΣ  
ΤΙΤΟΠΟΥΛΟΣ
Ο δήμος μας πρωταγωνιστής 
στην Υγεία  χάρη στη 
διορατικότητα του Ι. Καϊτεζίδη
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Πως αξιολογείτε το επίπεδο της 
Δημόσιας Υγείας στον δήμο μας 
και τι χρειάζεται για να βελτι-
ωθεί περισσότερο;

Χαίρομαι πολύ για την ερώτησή σας 
αυτή, καθώς μου δίνετε την ευκαιρία 
να αναφερθώ σε ένα θέμα που εκτι-
μώ ότι αποτελεί μείζονα κατάκτηση 
για τον δήμο μας και προσωπικά για 
τον δήμαρχο, τον αγαπητό μου φίλο 
Ιγνάτιο Καιτεζίδη, χάρη στη διορατι-
κότητα του οποίου ο δήμος μας είναι 
ιδρυτικό μέλος του εθνικού διαδημο-
τικού δικτύου υγείας και εκπροσωπεί  
στη Β. Ελλάδα το δίκτυο από την 
ίδρυσή του. Συναγωνιστές από την 
αρχή της πορείας του, είχα την τιμή 
και λόγω της ιδιότητός μου, να μου 
εμπιστευθεί τη θέση του ειδικού 
συμβούλου σε θέματα κοινωνικής 
υγείας, προγραμμάτων πρόληψης 
και δράσεων, αποκορύφωμα των 
οποίων είναι η ένταξη της πόλης 
μας στις λεγόμενες «Healthy Cities», 
ονομασία που πήραν από τον ΠΟΥ 
(Παγκόσμιος Οργανισμός Υγείας). 
Η διάκριση αυτή δεν αποτελεί μια 
απλή υπόθεση. Είναι αποτέλεσμα 
μακροχρόνιας προσπάθειας όλων 
των δημοτικών υπηρεσιών, με κα-
ταθέσεις φακέλων, πιστοποιητικών, 
δημιουργία έργων και υποδομών με 
στόχο τη βελτίωση της ατομικής και 
ψυχικής υγείας, του περιβάλλοντος 
και των συνθηκών διαβίωσης και 
εργασίας του δημότη, κριτήρια που 
θεωρούνται απαραίτητα από τον 
ΠΟΥ προκειμένου να χαρακτηριστεί 
μια πόλη ως «Υγιής Πόλη». Αν ση-
μειωθεί, ότι μέχρι σήμερα στη χώρα 
μας μόνο 5 πόλεις έχουν χαρακτη-
ριστεί έτσι, αντιλαμβάνεται κανείς 
τη δυσκολία αλλά και το όφελος 
που προκύπτει από αυτόν τον τίτλο. 
Η διάκριση της πόλης στην οποία 
ζούμε ως «υγιής» αναβάθμισε αυ-
τόματα τον τόπο μας κοινωνικά και 
οικονομικά. «Υγιής Πόλη» σημαίνει 

όχι μόνο καλύτερη ατομική και ψυχική 
υγεία αλλά καλύτερο περιβάλλον, 
συνθήκες εργασίας και διαβίωσης για 
όλους τους πολίτες, καθιστώντας έτσι 
την περιοχή ελκυστική στον καθένα 
μας για προσωπική παραμονή και 
επένδυση. Ο δήμος μας ως «υγιής 
πόλις» έχει πλέον τις προϋποθέσεις 
να εξελιχθεί ακόμα περισσότερο 
σε μια ζηλευτή περιοχή, με ότι αυτό 
συνεπάγεται για την υγεία, την κα-
θημερινότητα και την περιουσία των 
δημοτών του.

Πρακτικά ποια είναι τα οφέλη 
για τον δήμο μας από αυτή τη 
διάκριση;

Η ένταξη του δήμου στο Ευρωπαϊκό 
Δίκτυο Υγιών Πόλεων (ΕΔΥΠ) του 
ΠΟΥ και η πιστοποίηση του ως «Υγιής 
Πόλη» αναδεικνύει ότι η δημοτική 
αρχή έχει τοποθετήσει την υγεία 
ψηλά στην πολιτική, κοινωνική και 
οικονομική ατζέντα της, αξιολογεί την 
υγεία ως αστικό ζήτημα και εργάζεται 
συνεχώς για τη βελτίωση της υγείας 
των κατοίκων της και την ισότητα στην 
υγεία. Για τον δήμαρχο και εμένα η  
«υγιής πόλη» συνιστά μια διαδικασία 
και όχι ένα αποτέλεσμα καθώς με 
γνώμονα τη βελτίωση της υγείας σε 
κάθε πολιτική μας, δημιουργήσαμε 
δομές και διαδικασίες στον δήμο που 
θα βελτιώνουν συνεχώς το φυσικό 
και κοινωνικό περιβάλλον και θα 
επιτρέπουν στους ανθρώπους στην 
εκτέλεση όλων των λειτουργιών 
της ζωής και στην ανάπτυξη του 
μέγιστου των δυνατοτήτων τους. Πιο 
συγκεκριμένα τα οφέλη του δήμου 
από τη συμμετοχή του δήμου στο 
Ευρωπαϊκό Δίκτυο Υγιών Πόλεων 
του ΠΟΥ μπορούν να συνοψιστούν 
στα παρακάτω:

•  Συμμετοχή σε ένα Πρόγραμμα με 
brand name τον ΠΟΥ

•  Πρόσβαση σε στρατηγικές πολιτικές 
και εμβληματικά κείμενα του ΠΟΥ 
όπως το «Σύμφωνο των Δήμαρ-
χών της Κοπεγχάγης» και άλλων 
διεθνών οργανισμών όπως η Ευ-
ρωπαϊκή Πολιτική «Υγεία 2020» η 
Ατζέντα 2023 του ΟΗΕ για τους 17 
Στόχους Βιώσιμής Ανάπτυξης κ.α.  

•  Παροχή/διάχυση πληροφοριών 
και ανταλλαγή γνώσης σε ειδικές 
θεματικές όπως η Υγιής Γήρανση, 
η Φυσική Δραστηριότητα, ο Υγιής 
Αστικός Σχεδιασμός κ.α. 

•  Συμμετοχή σε διεθνή συνέδρια και 
φόρουμ του ΠΟΥ

•  Υποστήριξη σχεδιασμού δημόσι-
ων πολιτικών / υπηρεσιών βάση 
πρωτοκόλλων ΠΟΥ 

•  Δικτύωση και ανάπτυξη συνεργα-
σιών με άλλους φορείς

•  Αμφίδρομος διάλογος και ανάπτυξη 
συνεργασίας με τους πολίτες

•  Αξιοποίηση καλών πρακτικών

•  Ενίσχυση διαφάνειας και εμπιστο-
σύνης πολιτών

•  Βελτίωση της δημόσιας εικόνας 
του δήμου ως σύγχρονου και και-
νοτόμου

•  Ενίσχυση συνεργασιών για την 
επίλυση προβλημάτων

•  Ενίσχυση της εξωστρεφούς δράσης 
του δήμου

•  Βελτίωση διατομεακής συνεργασί-
ας  κάθετα μεταξύ των υπηρεσιών 
του δήμου και οριζόντια με άλλους 
φορείς εκτός δήμου ( π.χ. μονάδες 
υγείας, νοσοκομεία εκπαιδευτικά 
ιδρύματα - πανεπιστήμια κ.α.). 

Μεταξύ άλλων είστε Πρόεδρος 
της Εταιρείας Νοσημάτων Θώ-
ρακος Ελλάδος (ΕΝΘΕ). Ποιες 
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δράσεις προγραμματίζετε το 
επόμενο διάστημα;

Από το 2019 έχω την μεγάλη τιμή να 
εκλέγομαι ομόφωνα από τους αγα-
πητούς μου συναδέλφους πρόεδρος 
της ΕΝΘΕ. Από την αρχή της θητείας 
του νέου ΔΣ της εταιρείας, βασική 
προτεραιότητα ήταν η εξωστρέφεια. 
Η ΕΝΘΕ, προτού ακόμα ξεκινήσουν 
τα δύσκολα χρόνια της πανδημίας 
που συμπίπτουν με την έναρξη της 
προεδρείας μου, μπήκε γρήγορα στα 
«βαθειά». Με γρήγορα αντανακλα-
στικά, αναλογιζόμενη το δύσκολο και 
υπεύθυνο ρόλο της, έδωσε άμεση 
προτεραιότητα στην ενημέρωση του 
πολίτη, συνεργαζόμενη για το σκοπό 
αυτό με το Εθνικό Διαδημοτικό δίκτυο 
και τους φορείς της τοπικής αυτοδι-
οίκησης, προκειμένου να αναδείξει 
τα σοβαρά νοσήματα της ειδικότητας, 
όπως και τον τρόπο πρόληψης για 
αυτά, που είναι και το «κλειδί» της 
σύγχρονης αντιμετώπισης. Ο προ-
συμπτωματικός έλεγχος της ΧΑΠ, τα 
προγράμματα διακοπής καπνίσματος, 
η ενημερωτική εκπομπή «ρώτα τον 
πνευμονολόγο σου», και τελευταία 
το πρόγραμμα ενημέρωσης για την 
έγκαιρη διάγνωση του καρκίνου του 
πνεύμονα με τη διακριτική ονομασία    
«ΜΕΛΙΤΗ» είναι μερικά από τα πιο 
σημαντικά που μπορώ αυτή τη στιγμή 
να σκεφτώ. Ως σύγχρονο ΔΣ, συ-
μπλέουμε με τις παγκόσμιες τάσεις 
και τις κυβερνητικές εξαγγελίες για 
περισσότερη ενημέρωση και το πετυ-
χαίνουμε με τον πιο πρακτικό τρόπο, 
συνεργαζόμενοι αποκλειστικά με την 
τοπική αυτοδιοίκηση και τα αρμόδια 
όργανά της, όπως η αντιδημαρχία 
υγείας, πρόνοιας και κοινωνικής 
πολιτικής, τα ΚΕΠ υγείας και κυρίως 
το ΕΔΔΥΠΠΥ, δλδ το εθνικό διαδη-
μοτικό δίκτυο, ένα δίκτυο ενταγμένο 
στον παγκόσμιο οργανισμό υγείας με 
κύριο σκοπό τον προσυμπτωματικό 
έλεγχο, και στο οποίο έχω την τιμή 

να είμαι εκλεγμένο μέλος του ΔΣ 
από το 2010.

Στις προσεχείς δημοτικές 
εκλογές θα διεκδικήσετε την 
επανεκλογή σας ως δημοτικός 
σύμβουλός στον δήμο Πυλαίας 
Χορτιάτη; 

Από το 2002 που κατεβαίνω ως  
δημοτικός σύμβουλος στο πλευρό 
του αγαπημένου μου φίλου Ιγνά-
τιου Καϊτεζίδη οι συνδημότες μου 
με τιμούν με την ψήφο τους και με 
την ευκαιρία αυτή τους ευχαριστώ 
θερμά από τα βάθη της καρδιάς μου 
για την εμπιστοσύνη τους. Για πέντε 
συνεχόμενες θητείες αφιέρωσα όλο 
σχεδόν τον ελεύθερο χρόνο μου 
ασχολούμενος με τα θέματα υγείας 
και πρόληψης από όποια θέση και 
αν κατείχα. Μαζί με τον δήμαρχο 
και τους άξιους συνεργάτες μου 
στο δήμο, τους οποίους θα ήθελα 
και δημόσια να ευχαριστήσω θερμά 
για την αμέριστη συμβολή τους στην 
επιτυχή μας πορεία, καταφέραμε να 
κάνουμε το δήμο μας πρότυπο δήμο 
σε θέματα προληπτικής υγείας και 
προγραμμάτων, και να πρωταγωνι-
στήσουμε με καινοτόμες ιδέες σε όλη 
τη χώρα, δίνοντας το παράδειγμα και 
σε άλλους δήμους. Στη προσπάθεια 
αυτή οφείλω να ομολογήσω ότι, πλην 
ελαχίστων εξαιρέσεων, διατηρώ 
τις καλύτερες αναμνήσεις από τους 
δημοτικούς συμβούλους όλων των 
παρατάξεων, οι οποίοι έδειξαν στο 
πρόσωπό μου σεβασμό, αγάπη και 

αποδοχή. Για τους περισσότερους 
παραμένω ο «δικός τους άνθρωπος» 
και αυτό το εισπράττω καθημερινά 
και για το λόγο αυτό τους ευχαριστώ 
ιδιαίτερα. Ο χρόνος όμως πολύς, 
πολλές και οι υποχρεώσεις που 
καθημερινά μεγαλώνουν και με ανα-
γκάζουν πλέον να  βρίσκομαι σχεδόν 
τις περισσότερες μέρες μακράν της 
πόλης μου, ακόμα και της χώρας. 
Το κερασάκι στη τούρτα αποτέλεσε 
η εκλογή μου για δεύτερη συνεχή 
θητεία στη θέση του προέδρου της 
ΕΝΘΕ, της πανελλήνιας εταιρείας 
νοσημάτων θώρακα, σε χρονική 
συγκυρία όπου αναδείχθηκε και 
δοκιμάστηκε λόγω του κορωνοιού 
η πνευμονολογία όσο καμμιά άλλη 
ειδικότητα. Με μεγάλη μου λύπη, μετά 
από δύσκολη απόφαση, αναγκάζομαι 
να μην είμαι εκ νέου υποψήφιος διότι 
ο χρόνος πλέον δεν μου το επιτρέπει 
και νιώθω ότι δεν θα μπορώ να τι-
μήσω όπως θέλω τον δήμαρχό μου. 
Εξ άλλου ουδείς αναντικατάστατος. 
Είμαι βέβαιος, ότι θα τον πλαισιώ-
σουν, κοντά στους παλαιότερους, 
νέες υποψηφιότητες με διάθεση, 
ικανότητες, όρεξη και ανυπομονησία 
για προσφορά και δράση. Από τη 
πλευρά μου, δηλώνω ότι στηρίζω 
με όλες μου τις δυνάμεις Ιγνάτιο 
Καιτεζίδη, ως τον δήμαρχο της 
καρδιάς μας, τον ευχαριστώ για την 
εμπιστοσύνη του, για το ωραίο αυτό 
«ταξίδι» που κάναμε μαζί 20 χρόνια 
τώρα, και θα είμαι πάντα στη διάθεσή 
του σε ότι με χρειαστεί και μπορώ 
να προσφέρω. 
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Άνθρωπος με πολλές ιδιότητες ο Γιώργος Πατούλης υπηρέτησε πάντοτε 
με επιτυχία σε όλα τα αξιώματα και τις θέσεις που ανέλαβε. Διακεκριμένος 
Ορθοπεδικός με τεράστια εμπειρία διετέλεσε Δήμαρχος Αμαρουσίου και 
Πρόεδρος της Κεντρικής Ένωσης Δήμων Ελλάδας, ενώ είναι Περιφερειάρ-
χης Αττικής, Πρόεδρος του Ιατρικού συλλόγου Αθηνών και Πρόεδρος 
του Ελληνικού Δικτύου Υγιών Πόλεων. Μας μίλησε για το όραμα του για 
την Υγεία που αποτελεί το μεγάλο του μέλημα σε όποια θέση κι αν έχει 
βρεθεί, ένα όραμα που οδήγησε στη δημιουργία ενός γιγάντιου Δικτύου 
240 πόλεων σε όλη την Ελλάδα, το δεύτερο μεγαλύτερο στην Ευρώπη. 
Αναφερόμενος στο πιστοποιητικό της Υγιούς Πόλης που κέρδισε ο Δήμος 
Πυλαίας Χορτιάτης ο κ. Πατούλης σημείωσε ότι μαζί με άλλους 99 πιστο-
ποιημένους ευρωπαϊκούς Δήμους συνδιαμορφώνει τις πολιτικές και τις 
αποφάσεις του Παγκόσμιου Οργανισμού Υγείας.  Παράλληλα αναφέρθηκε 
στην ειλικρινή φιλία του με τον δήμαρχο Ιγνάτιο Καϊτεζίδη και τόνισε 
ότι διακύβευμα της επερχόμενης αυτοδιοικητικής κάλπης  είναι η συνέχεια 
της αναπτυξιακής πορείας των τοπικών κοινωνιών αντί της στασιμότητας 
και του τέλματος.     

Πως προέκυψε η ιδέα της δη-
μιουργίας του Δικτύου Υγιών 
Πόλεων;

Όλη μου την ζωή, υπηρετώ τον το-
μέα της Υγείας από όποιες θέσεις 
και αν έχω βρεθεί. Η υπηρεσία μου 
αυτή αφορά όχι μόνο στην ιατρική 
επιστήμη, την οποία και σπούδασα, 
αλλά την υγεία με την ευρεία της έν-
νοια μέσω της πρόληψης και ακόμη 
περισσότερο μέσω των παραγόντων 
που την επηρεάζουν. Η ενασχόλησή 
μου με τα κοινά σε επίπεδο τοπικής 
αυτοδιοίκησης, μου επέτρεψε να την 
υπηρετήσω ακόμη περισσότερο μια 
και βρέθηκα σε θέσεις ευθύνης, είτε 
ως Δήμαρχος, είτε ως Πρόεδρος 
της ΚΕΔΕ, είτε τώρα ως Περιφε-
ρειάρχης,  που μου έδωσαν την 
δυνατότητα με πολιτικές αποφάσεις, 
παρεμβάσεις και έργα να παρέμβω 
ουσιαστικά ως προς την υπηρεσία 
της υγείας και να δημιουργήσουμε 
με τους συνεργάτες μου βαθιές 
τομές στην χάραξη πολιτικής αλλά 
και ουσιαστικές δομές, όπως είναι 

ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΤΟΥΛΗΣ
Ο Δήμος Πυλαίας Χορτιάτη,  
συναποφασίζει για τις  
Παγκόσμιες πολιτικές της Υγείας
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τα ΚΕΠ Υγείας, στην υπηρεσία του 
πολίτη. Αυτές μου οι απόψεις, με 
οδήγησαν το 2005 στην δημιουρ-
γία ενός Δικτύου Δήμων με σκοπό 
την δημιουργία δομών υγείας, την 
πρόληψη και τον προ συμπτωματικό 
έλεγχο των ασθενειών. Το Δίκτυο 
αυτό μεγάλωσε και επεκτάθηκε 
πολύ γρήγορα και ξεπέρασε ταχύ-
τατα τους 120 Δήμους μέλη. Το 
2010, αποδέχθηκα την πρόταση 
να αναλάβω την επαναλειτουργία 
και ενεργοποίηση ενός μεγάλου και 
ιστορικού Δικτύου που είχε η Χώρα 
μας στον Παγκόσμιο Οργανισμό 
Υγείας, του Ελληνικού Δικτύου Υγιών 
Πόλεων, το οποίο είχε περιπέσει 
σε αδράνεια, δεν έπαυε όμως να 
υφίσταται και να αντιπροσωπεύει 
την Χώρα μας στον μεγάλο αυτό 
Διεθνή Οργανισμό στην υπηρεσία 
της Υγείας και να αποτελεί το μέσο 
με το οποίο θα μπορούσαμε να εναρ-
μονίσουμε ως τοπική αυτοδιοίκηση 
τις πολιτικές μας με αυτές του κατ 
εξοχήν αρμόδιου σε θέματα υγείας, 
Διεθνούς Οργανισμού, καθώς και 
με αυτές των άλλων ευρωπαϊκών 
πόλεων μελών. Η απόφαση αυτή, 
οδήγησε την σκέψη μας στην ενο-
ποίηση των δυνάμεων της τοπικής 
αυτοδιοίκησης όσο αφορά τα θέματα 
υγείας και προτείναμε και σε άλλο 
ένα Δίκτυο Δήμων που εργάζονταν 
για την Προαγωγή της Υγείας με 
επικεφαλής τον Καθηγητή κ. Γιάννη 
Τούντα, να ενώσουμε τα τρία Δίκτυα 
σε ένα. Έτσι, δημιουργήθηκε το 
2011 το Εθνικό Διαδημοτικό Δίκτυο 
Υγιών Πόλεων- Προαγωγής της 
Υγείας, η συγκρότηση του οποίου 
έτυχε ευρείας αποδοχής τόσο σε 
ευρωπαϊκό όσο και σε ελληνικό 
επίπεδο και είναι το σημερινό Ελ-
ληνικό Δίκτυο Υγιών Πόλεων και 
για το οποίο είμαι πολύ περήφανος.

Πόσες πόλεις συμμετέχουν 
στο δίκτυο και ποιες περιοχές 
καλύπτει;

Στο Δίκτυο σήμερα συμμετέχουν 
240 Δήμοι που όπως ξέρετε είναι 
διοικητικές δομές ευρύτερες των 
πόλεων. Από δε το 2019 και μετά, 
μετά από αλλαγή στο Καταστατικό 
μας μετέχουν και 2 Περιφέρειες, της 
Αττικής και του Βορείου Αιγαίου. 
Αυτό σημαίνει ότι καλύπτουμε πε-
ρισσότερο από το 80% του πληθυ-
σμού γεγονός που μας κάνει ακόμη 
πιο υπεύθυνους για τις πολιτικές 
προαγωγής Υγείας και ευημερίας 
που προωθούμε. Θα ήθελα εδώ να 
προσθέσω ότι το ελληνικό Δίκτυο 
σήμερα είναι το δεύτερο μεγαλύτερο 
αριθμητικά Δίκτυο στην Ευρωπαϊκή 
Περιφέρεια του Π.Ο.Υ., αμέσως μετά 
το Ισπανικό. 

Πρόσφατα ο δήμος Πυλαίας 
Χορτιάτη εξασφάλισε το πι-
στοποιητικό της Υγιούς Πόλης 

από τον Παγκόσμιο Οργανισμό 
Υγείας. Πόσες ελληνικές πόλεις 
το διαθέτουν, ποιες είναι οι 
πραγματικές διαστάσεις αυτής 
της επιτυχίας και σε τι ωφελεί-
ται ο δήμος;

Ο Δήμος Πυλαίας Χορτιάτη, είναι 
ο πρώτος ελληνικός Δήμος που 
εξασφάλισε την Πιστοποίησή του για 
την πενταετία 2019-2024 και είναι 
άξιοι συγχαρητηρίων τόσο ο Δήμαρ-
χος Ιγνάτιος Καϊτεζίδης όσο και οι 
συνεργάτες του. Στο σημείο αυτό, 
να αναφέρουμε ότι μόνο 100 από 
τις 1400 πόλεις μέλη της Ευρώπης 
λαμβάνουν την σχετική πιστοποίηση. 
Ο δεύτερος ελληνικός Δήμος που 
κατέκτησε την πιστοποίησή του είναι 
ο Δήμος Παλαιού Φαλήρου και έχει 
ήδη καταθέσει τον σχετικό φάκελο 
και αναμένει γνωμοδότηση από 
τον Π.Ο.Υ., ο Δήμος Ορεστιάδας. 
Πρέπει να πω εδώ, ότι σαν Χώρα 
δικαιούμαστε να πιστοποιήσουμε  
μέχρι 7 Δήμους και στη σχετική 
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διαδικασία βρίσκονται ακόμη οι 
Δήμοι Ηγουμενίτσας, Αγίων Αναρ-
γύρων Καματερού, Αμαρουσίου και 
Μεγάρων. Οι διαστάσεις αυτής της 
επιτυχίας είναι πολύ μεγάλες και 
τα οφέλη για τους πολίτες και για 
όλο το περιβάλλον του Δήμου είναι 
πολλαπλά και ιδιαίτερα σημαντικά. 
Κατ αρχήν θεωρώ αυτονόητο πως 
εύκολα γίνεται αντιληπτό ότι η συμ-
μετοχή ενός Δήμου σε ένα μεγάλο 
διεθνές δίκτυο δημιουργεί όχι απλώς 
προϋποθέσεις εξωστρέφειας της 
πόλης μετά των ωφελημάτων της 
αλλά και διεθνείς επαφές και ανταλ-
λαγή τεχνογνωσίας και εμπειριών 
που αφορούν την χάραξη πολιτικής 
και την επίλυση προβλημάτων σε 
διάφορους τομείς. Όταν δε αυτό το 
Δίκτυο είναι ενός μεγάλου Διεθνούς 
Οργανισμού στον οποίο λαμβάνονται 
όλες οι αποφάσεις για Προαγωγή 
της Υγείας, την ευημερία και την 
ποιότητα ζωής των πολιτών. Ο Δή-
μος Πυλαίας Χορτιάτη, ως μέλος 
αυτού του Δικτύου, μετέχει στην 
λήψη αυτών των αποφάσεων και 
μαζί με άλλους 99 πιστοποιημένους 
Δήμους συνδιαμορφώνει αυτές τις 
πολιτικές και αυτές τις αποφάσεις. 

Έχετε τη διπλή ιδιότητα του 
γιατρού και του περιφερειάρχη 
Αττικής. Με βάση την εμπειρία 
σας πως αξιολογείτε τη συνει-
σφορά της Τοπικής Αυτοδιοί-
κησης στον τομέα Υγεία;

Θα σας απαντήσω απερίφραστα 
και κατηγορηματικά. Καμία Πολιτική 
Υγείας, όσο καλή και να είναι, δεν 
θα είναι όσο αποτελεσματική πρέπει, 
αν δεν σχεδιαστεί και ανταποκριθεί 
στις ανάγκες του τοπικού επιπέδου, 
δηλαδή στην κοινότητα. Στον Π.Ο.Υ. 
θεωρούν τις πόλεις «όχημα» για 
την υλοποίηση όλων των πολιτικών 
υγείας και έτσι είναι.

Πως χαρακτηρίζετε τη συνεργα-
σία σας με τον δήμαρχο Ιγνάτιο 
Καϊτεζίδη και τον δήμο Πυλαί-
ας Χορτιάτη, τόσο σε επίπεδο 
Υγείας, όσο και σε θέματα που 
αφορούν την Τοπική Αυτοδιοί-
κηση;

Με τον Ιγνάτιο συνεργαζόμαστε 
πολλά χρόνια, από τα πρώτη μου 
θητεία ως Δήμαρχος Αμαρουσίου 
όταν οι Δήμοι μας ήσαν -από τότε 
αλλά και μέχρι σήμερα- μέλη του 
ΔΣ του Ελληνικού Διαδημοτικού 
Δικτύου Υγιών Πόλεων του Π.Ο.Υ., 
με τη δική μου Προεδρία και τη δική 
του πολύτιμη συμμετοχή μέσω του 
εξαιρετικού συναδέλφου και φίλου, 
του πνευμονολόγου Ηρακλή Τιτό-
πουλου. Ήταν δε τόσο σημαντική 
η παρουσία του Δήμου Πυλαίας 
Χορτιάτη που πολύ σύντομα ανα-
βαθμίστηκε στον συντονιστή Δήμο 
για την Βόρεια Ελλάδα τόσο για το 
Δίκτυο όσο και για τα ΚΕΠ Υγείας 
που μαζί αναπτύξαμε στη συνέ-
χεια ως ένα πρωτοπόρο θεσμό 
της Τοπικής Αυτοδιοίκησης για τη 
Πρόληψη στην Υγεία. Έτσι γρήγορα 
δημιουργήθηκε και μια δυνατή φιλία, 
με την οποία με τιμούν ο Ιγνάτιος 
και ο Ηρακλής που συνεχίσθηκε 
στα χρόνια της Προεδρίας μου στη 
ΚΕΔΕ και μέχρι σήμερα.

Στις 8 και 15 Οκτωβρίου 2023 
πρόκειται να διεξαχθούν οι 
δημοτικές και αντίστοιχα οι 
περιφερειακές εκλογές. Ποιο 
πιστεύετε ότι είναι το διακύβευ-
μα και τι θα κριθεί στην κάλπη;

Τον Οκτώβριο οι πολίτες επιλέ-
γουν τους Περιφερειάρχες και τους 
Δημάρχους που θα διοικήσουν 
υπεύθυνα τις τοπικές κοινωνίες με 
σοβαρότητα και ωριμότητα. Αυτό 
που θα κριθεί από τα αποτελέσματα 
της κάλπης είναι αν επιθυμούν να 

υπάρξει συνέχεια στην αναπτυξιακή 
πορεία του τόπου τους ή αν θέλουν 
τη στασιμότητα και το τέλμα.  Στην 
Περιφέρεια Αττικής η Παράταξη 
στην οποία ηγούμαι, «Νέα Αρχή για 
την Αττική» θα διεκδικήσει ξανά τη 
ψήφο εμπιστοσύνης των πολιτών. 
Αυτό που ζητώ εγώ και οι συνερ-
γάτες μου, δεν είναι μια ψήφος ως 
«ανταμοιβή» για το σημαντικό και 
ουσιαστικό έργο  που κάναμε στην 
παρούσα θητεία, αλλά μια ψήφος η 
οποία θα αποτελέσει επιταγή -εντο-
λή για ένα καλύτερο μέλλον. Για να 
συνεχίσουμε όσα ξεκινήσαμε. Για 
να μην πάνε χαμένοι οι κόποι των 
προηγούμενων ετών. Για να πάμε 
την Αττική ακόμη πιο ψηλά. Η μέχρι 
σήμερα πορεία μας καταδεικνύει ότι 
διαθέτουμε όραμα και έχουμε την 
αυτοπεποίθηση και την ωριμότητα 
για να συνεχίσουμε το έργο που 
ξεκινήσαμε. Και είμαστε αισιόδοξοι 
ότι οι πολίτες θα μας επιλέξουν, 
αφού  θα  συγκρίνουν την ικανότητα 
και αποτελεσματικότητά μας ως 
Διοίκηση, αλλά και την καλύτερη 
προοπτική που εγγυάται για τους 
ίδιους και τον τόπο μας, η δική μας 
πολιτική επιλογή. Η σύγκριση με το 
παρελθόν είναι καταλυτική. Η Αττική 
μετά από πολλά χρόνια στασιμότη-
τας, σήμερα έχει μετατραπεί σε ένα 
απέραντο εργοτάξιο. Διαθέτει ένα 
ολοκληρωμένο αναπτυξιακό σχέδιο, 
με εξασφαλισμένη χρηματοδότηση. 
Ενωμένοι Ξεκινήσαμε το Σεπτέμβριο 
του 2019 για να δώσουμε λύσεις 
σε ζητήματα που μας ταλαιπωρού-
σαν εδώ και δεκαετίες. Ενωμένοι 
συνεχίζουμε, για να πάμε την Αττική, 
ακόμη πιο Ψηλά. Με τους πολίτες, 
στην πρώτη γραμμή.
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ΑΝΑΤΡΙΧΙΑΣΤΙΚΕΣ ΣΤΙΓΜΕΣ οδύνης και απόλυτης θλίψης για τις αθώες 
ψυχές που χάθηκαν από την τουρκική κτηνωδία με τον λυγμό της Ποντια-
κής Λύρας να συνοδεύει το ποντιακό μοιρολόι σημάδεψαν τις εκδηλώσεις 
Μνήμης που διοργάνωσε ο δήμος Πυλαίας - Χορτιάτη με αφορμή τα 104 
χρόνια από τη μαύρη επέτειο.  

Η γενοκτονία των Ελλήνων του Πόντου, ήταν ένα μαζικό έγκλημα κατά 
της ανθρωπότητας που διέπραξε το κίνημα των Νεότουρκων κατά την 
περίοδο 1914-1923 και στοίχισε τη ζωή σε 353.000 ανθρώπους, ενώ  
χιλιάδες άλλοι στην περιοχή του Πόντου βίωσαν φρικτά βασανιστήρια, 
ακρωτηριασμούς, βιασμούς, διώξεις και εκτοπισμούς. 

Οι εκδηλώσεις που συνδιοργάνωσαν ο δήμος Πυλαίας-Χορτιάτη ως μέ-
λος του Δικτύου Πόλεων με Ποντιακές Κοινότητες της ΚΕΔΕ, μαζί με την 
«Ένωση Ποντίων Πανοράματος» και τη «Φιλόπτωχο Αδελφότητα Ιμεραίων 
Πανοράματος», πραγματοποιήθηκαν στο Μνημείο του Πόντιου Ακρίτα στο 
κέντρο του Πανοράματος. 

ΔΙΕΘΝΗΣ Δικαίωση των ΠΟΝΤΙΩΝ: 
το μοναδικό ΑΝΤΙΔΩΡΟ της ΓΕΝΟΚΤΟΝΙΑΣ
Με συγκινητικές εκδηλώσεις ΜΝΗΜΗΣ ο δήμος Πυλαίας Χορτιάτη 
τίμησε και φέτος τα θύματα της γενοκτονίας του Ποντιακού Ελληνισμού
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ΕΝΟΣ ΛΕΠΤΟΥ ΣΙΓΗ ΣΤΗ ΜΝΗΜΗ ΤΩΝ ΘΥΜΑΤΩΝ
Στη συγκινητική ομιλία του δημάρχου Ιγνάτιου Καϊτεζίδη κυριάρχησε η 
ιστορική φράση του Λεωνίδα Ιασωνίδη «Ξηρανθήτω ημίν ο λάρυγξ εάν 
επιλαθώμεθά σου ω Πάτριος Ποντία γη» και το αίτημα η 19η Μαΐου να 
αναγνωρισθεί διεθνώς ως ημέρα Μνήμης για τη Γενοκτονία του Ελληνισμού 
του Πόντου. «Συμπληρώνεται ένας αιώνας και πλέον από το βάρβαρο 
ξεριζωμό των Ελλήνων του Πόντου, με πάνω από 350.000 θύματα και 
περισσότερους από ένα εκατομμύριο εκτοπισμένους, οι οποίοι δεινοπά-
θησαν στον δρόμο της προσφυγιάς και της επιβίωσης», σημείωσε στον 
χαιρετισμό του ο δήμαρχος Πυλαίας-Χορτιάτη Ιγνάτιος Καϊτεζίδης, μετά την 
ενός λεπτού σιγή που τηρήθηκε από όλους με σεβασμό απέναντι στους 
νεκρούς, τα αθώα θύματα της απίστευτης αυτής κτηνωδίας. 

Ο κ. Καϊτεζίδης αναφέρθηκε και στους Πόντιους που έφτασαν στο Πα-
νόραμα, το τότε Αρσακλί και έχτισαν το Πέτρινο Σχολείο και την Εκκλησιά 
του Άη Γιώργη. «Τέτοιο ήταν το επίπεδο του πολιτισμού τους. Γι’ αυτό και  
πρέπει να αποτελέσουν σημείο αναφοράς και φωτεινό πρότυπο για τους 
σύγχρονους Έλληνες. Σήμερα κλίνουμε ευλαβικά το γόνυ μπροστά στη Μνήμη 
της Γενοκτονίας των Ελλήνων του Πόντου. Σήμερα σκύβουμε το κεφάλι, αλλά 
για μερικά δευτερόλεπτα, μόνο για τον τυπικό συμβολισμό. Μετά τα κεφάλια 
θα σηκωθούν και πάλι περήφανα για να διεκδικήσουμε το δίκαιο αίτημα για 
τη διεθνή αναγνώριση της Γενοκτονίας των Ελλήνων του Πόντου», σημείωσε 
ο δήμαρχος, ο οποίος έκλεισε το χαιρετισμό του με τη φράση του φλογερού 
Πόντιου πατριώτη και πολιτικού Λεωνίδα Ιασωνίδη: «Ξηρανθήτω ημίν ο 
λάρυγξ εάν επιλαθώμεθά σου ω Πάτριος Ποντία γη».

Στην εκδήλωση απηύθυναν χαιρετισμό εκ μέρους της Ένωσης Ποντίων 
Πανοράματος ο Γιάννης Λαζαρίδης ενώ παραβρέθηκαν η βουλευτής 
Κωνσταντίνα Αδάμου, ο Πρόεδρος του δημοτικού συμβουλίου 
του δήμου Πυλαίας-Χορτιάτη Μιχάλης Γεράνης, οι αντιδήμαρχοι 
Ανατολή Κωνσταντινίδου, Σοφία Σαουρίδου, Δέσποινα Λυπηρί-
δου, Ελένη Γιαννούδη και Γιάννης Καρτάλης, ο αντιπεριφερειάρχης 
Κεντρικής Μακεδονίας Σωκράτης Δωρής, κοινοτικοί σύμβουλοι και 
δημοτικού σύμβουλοι καθώς και πλήθος κόσμου και στη συνέχεια έγινε 
κατάθεση στεφάνων. 

“ΑΣΒΕΣΤΗ” η ΦΛΟΓΑ  
της ΜΝΗΜΗΣ 
Η εκδήλωση ολοκληρώθηκε με το 
άναμμα της «Φλόγας Μνήμης» σε 
δάδες και με πεζή πορεία η οποία 
κατέληξε στο Πέτρινο Δημοτικό 
Σχολείο Πανοράματος. Η πορεία της 
«Φλόγας Μνήμης» πραγματοποιή-
θηκε σε συνεργασία με την ΚΕΔΕ, 
με σκοπό να κινητοποιήσει πέραν 
των Ποντιακών φορέων και των 
τοπικών κοινωνιών τους νέους και 
τους μαθητές. Η πρωτοβουλία ξεκί-
νησε πέρσι, σε συνεννόηση με την 
Παμποντιακή Ομοσπονδία Ελλάδος 
και την Πανελλήνια Ομοσπονδία 
Ποντιακών Σωματείων,  και έχει 
στόχο την ευαισθητοποίηση των 
κοινωνιών στο Ποντιακό ζήτημα και 
το αίτημα για Διεθνή Αναγνώριση 
της Γενοκτονίας των Ελλήνων του 
Πόντου και της Εγγύς Ανατολής.

Δείτε στιγμιότυπα από την πορεία 
 της «Φλόγας Μνήμης» εδώ

https://youtu.be/YwQBsfHBVXU
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ΕΝΑΣ ΔΗΜΟΣ ΠΡΟΤΥΠΟ κατά της καρδιακής ανα-
κοπής που αποτελεί τη συχνότερη αιτία θανάτου στον 
δυτικό κόσμο, καθώς από αυτήν χάνονται 350.000 
Ευρωπαίοι τον χρόνο, είναι ο δήμος μας. Συνολικά 23 
αυτόματοι εξωτερικοί απινιδωτές έχουν εγκατασταθεί 
στις δημοτικές ενότητες του δήμου και ιδιαίτερα σε ση-
μεία όπου συγκεντρώνεται πολύς κόσμος. Στα γήπεδα, 
στο δημαρχείο, στα κοινοτικά καταστήματα, στα σχολεία 
και στις αθλητικές υποδομές, έτσι ώστε αν παρέμβει 
άμεσα κάποιος που γνωρίζει να χειρίζεται το μηχάνημα 
ο ασθενής έχει πολύ μεγάλες πιθανότητες να επιζήσει. 

ΑΠΙΝΙΔΩΤΕΣ: ΣΩΖΟΥΝ ΖΩΕΣ 
23 απινιδωτές τοποθετήθηκαν σε σχολεία, δημοτικά κτίρια  
και αθλητικούς χώρους. Συνεχίζουμε…
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ΑΝΑΣΕΣ και ΕΛΠΙΔΕΣ ΖΩΗΣ λοιπόν, όπως λένε και οι σχετικές έρευνες. 
Σύμφωνα με αυτές το ποσοστό ανακοπής σε έναν άνθρωπο που υφίσταται 
έμφραγμα φτάνει το 30% και μέχρι να μεταφερθεί αυτός στο νοσοκομείο 
έχει χαθεί πολύτιμος χρόνος. Σε χώρες του κόσμου, όπου υπάρχει καλά 
οργανωμένο δίκτυο τέτοιων συσκευών και άμεσης παροχής βοήθειας, τα 
απογοητευτικά ποσοστά διάσωσης, που κυμαίνονται από 4%-6% διεθνώς, 
αγγίζουν το 25%. Οι απινιδωτές σώζουν ζωές!

Ήδη στο δήμο μας έχει γίνει ένα πολύ σημαντικό ξεκίνημα, καθώς έχουν 
εγκατασταθεί απινιδωτές σε πολλά κεντρικά σημεία του. Έχουμε και λέμε, 
λοιπόν;

Σε 6 σχολεία: στο Πανόραμα στο 2ο Δημοτικό (όπου μπορεί να εξυπηρετηθεί 
το 2ο νηπιαγωγείο αλλά και η κοντινή Εκκλησία του Αγίου Παντελεήμονα), 
στο Λύκειο (εξυπηρετείται και το Γυμνάσιο), καθώς και στο 1ο Δημοτικό. 
Στην Πυλαία στο 4ο δημοτικό (εξυπηρετείται κει το 2ονηπιαγωγείο), στο 
1ο Δημοτικό, στο 2ο Γυμνάσιο, καθώς και στο 2ο Λύκειο. Σε δημοτικούς 
χώρους, όπως στο Δημαρχείο Πανοράματος, το Κοινοτικό Κατάστημα του 
Χορτιάτη, το Κοινοτικό Κατάστημα του Φιλύρου, το Κοινοτικό Κατάστημα 
της Εξοχής και το Κοινοτικό Κατάστημα του Ασβεστοχωρίου, καθώς και 
στο Κοινοτικό Κατάστημα της Πυλαίας, ενώ προγραμματίζεται να γίνει 
τοποθέτηση απινιδωτή και στο Αστυνομικό Τμήμα της Πυλαίας. 
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ΥΓΕΙΑ-ΥΠΟΔΟΜΕΣ

Επίσης σε πολλούς αθλητικούς χώρους, όπου η ύπαρξη ενός απινιδωτή 
μπορεί να αποδειχθεί πολύτιμη. Έτσι έχουν ήδη τοποθετηθεί στο Ολυμπιακό 
Αθλητικό Κέντρο, στο Δημοτικό Κολυμβητήριο Πανοράματος, στο ποδο-
σφαιρικό γήπεδο της Ανάληψης στο Πανόραμα, στο κλειστό γυμναστήριο 
του Ασβεστοχωρίου, στο γήπεδο ποδοσφαίρου του 
Φιλύρου, στο γήπεδο Καραμπουρνιώτη στην Πυλαία 
και στο γήπεδο ποδοσφαίρου 8Χ8 στον Χορτιάτη. 
Επίσης στην αίθουσα γυμναστικής μαζικού αθλητισμού 
στο Β΄ ΚΑΠΗ της Μαλακοπής, ενώ ο απινιδωτής που 
υπήρχε στο ΔΑΚ Πυλαίας λόγω των εργασιών που 
γίνονται εκεί έχει τοποθετηθεί στα αποδυτήρια του 
γηπέδου ποδοσφαίρου που βρίσκεται δίπλα στο ΔΑΚ.  
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ΥΓΕΙΑ-ΥΠΟΔΟΜΕΣ

Επίσης ο δήμος υποστηρίζει τις ανάγκες σε αναλώσιμα όλων ανωτέρων και 
έχει δρομολογήσει την προμήθεια ενός ακόμη απινιδωτή για τις ανάγκες 
της αίθουσας γυμναστικής στον Χορτιάτη που θα εξυπηρετεί και το γήπε-
δο ποδοσφαίρου χόρτου. Παράλληλα σε συνεργασία με τους Εθελοντές 
Πολιτικής Προστασίας Πανοράματος και του φορέα «Κids save lives» έχει 
γίνει η χαρτογράφηση των απινιδωτών που βρίσκονται στα διοικητικά όρια 
του δήμου Πυλαίας-Χορτιάτη και έχουν πραγματοποιηθεί από τους εθελο-
ντές μας παρουσιάσεις ΚΑΡΠΑ και χρήσης απινιδωτή στους γυμναστές τη 
ΚΕΠΑΠ και σε υπαλλήλους του δήμου, ενώ προγραμματίζεται νέος κύκλος 
εκπαιδεύσεων από τον Σεπτέμβριο. 

Μαθήματα ΚΑΡΠΑ προσφέρονται και στο καλοκαιρινό CAMP του δήμου στο 
πλαίσιο πιλοτικού προγράμματος που γίνεται σε συνεργασία με το «Κids 
save live», ενώ ενημερωτικά σεμινάρια για τη σωστή χρήση του απινιδωτή 
πραγματοποιήθηκαν από τους εθελοντές του δήμου σε πολλά σχολεία.

Γιατί όπως είναι γνωστό η γνώση σώζει ζωές!



ΚΟΙΝΩΝΙΚΗ ΑΛΛΗΛΕΓΓΥΗ

«ΔΩΣΕ ΑΙΜΑ ΔΩΣΕ ΖΩΗ». Αυτό  ήταν το σύνθημα 
της εκδήλωσης ευαισθητοποίησης αλλά και επιβρά-
βευσης της αξίας της εθελοντικής αιμοδοσίας που 
πραγματοποίησε με αφορμή την παγκόσμια ημέρα 
εθελοντή ο δήμος Πυλαίας Χορτιάτη.

Στην εκδήλωση, που πραγματοποιήθηκε στο Αμφι-
θέατρο «Σταύρος Κουγιουμτζής» του δημαρχείου 
Πανοράματος, βραβεύτηκαν τα σχολεία του δήμου 
που ανέπτυξαν δράσεις προώθησης της εθελοντικής 
αιμοδοσίας και συμμετείχαν στο πρόγραμμα αγωγής 

υγείας με θέμα την εθελοντική 
αιμοδοσία που συντόνισε ο 
δήμος σε συνεργασία με το 
Εθνικό Κέντρο Αιμοδοσίας. 
Επιπλέον βραβεύτηκαν εθε-
λοντές αιμοδότες που προ-
σέρχονται και αιμοδοτούν 
τακτικά στις καθιερωμένες 
αιμοδοσίες του δήμου.

ΕΘΕΛΟΝΤΙΣΜΟΣ και ΑΙΜΟΔΟΣΙΑ:
Βαθιά ανθρώπινες ΠΡΑΞΕΙΣ

Ο Δήμος μας βράβευσε σχολεία 
και εθελοντές αιμοδότες
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ΚΟΙΝΩΝΙΚΗ ΑΛΛΗΛΕΓΓΥΗ

«ΣΗΜΕΡΑ ΔΙΚΑΙΩΝΟΝΤΑΙ η ανθρωπιά, ο εθελο-
ντισμός, η αλληλεγγύη. Ο ρόλος μας ως αυτοδιοίκηση 
δεν εξαντλείται στο να μαζεύουμε τα σκουπίδια και 
να φτιάχνουμε δρόμους. Η σύγχρονη αυτοδιοίκηση 
πρέπει να έχει λόγο και να κάνει παρεμβάσεις και στα 
κοινωνικά ζητήματα που έχουν γίνει πια πολύ σοβαρά 
τη σημερινή εποχή», σημείωσε στον χαιρετισμό του ο 
δήμαρχος Πυλαίας-Χορτιάτη Ιγνάτιος Καϊτεζίδης, 
ο οποίος ευχαρίστησε όλους τους εθελοντές, λέγοντας: 
«Ένα μεγάλο χειροκρότημα και ένα τεράστιο ευχαριστώ 
προς εσάς που ενώνετε δυνάμεις και προσφέρετε ό,τι 
πολυτιμότερο μπορεί να δημιουργήσει η ζωή. Το ίδιο 
μας το αίμα». Επίσης ο δήμαρχος ευχαρίστησε τον 
διοικητή του νοσοκομείου «Γεώργιος Παπανικολάου» 
Διονύση Μανωλόπουλο για την πολύ καλή συ-
νεργασία που είχε ο δήμος στο θέμα της εθελοντικής 
αιμοδοσίας. Από τη μεριά του ο κ. Μανωλόπουλος 
αφού ευχαρίστησε το δήμαρχο για το ενδιαφέρον που 
δείχνει σε θέματα εθελοντισμού σημείωσε με νόημα: 
«Εμείς παίζουμε εντός έδρας, καθώς το νοσοκομείο μας 
βρίσκεται στα όρια του δήμου».

Την εκδήλωση άνοιξε η αντιδήμαρχος Απασχόλησης, 
Κοινωνικής Προστασίας, Υγείας και Παιδείας 
Ελένη Γιαννούδη, που ανέλαβε και τη σχετική πρω-
τοβουλία και η οποία επισήμανε τη μεγάλη σημασία 
της συμμετοχής της νέας γενιάς σε τέτοιες κινήσεις. 
«Ο εθελοντισμός και η αιμοδοσία είναι πράξεις 
βαθιά ανθρώπινες», σημείωσε.

Ακολούθησε η παρουσίαση δρώμενων και δράσεων με 
θέμα την αιμοδοσία των σχολείων που συμμετείχαν στο 
πρόγραμμα αγωγής υγείας του δήμου για την προώθηση 
της εθελοντικής αιμοδοσίας για τα σχολικά έτη 2021-
2022 και 2022-2023 καθώς και η βράβευσή τους.

Τα σχολεία που βραβεύτηκαν είναι το Ειδικό Δημοτικό  
Σχολείο Κωφών και Βαρηκόων Πανοράματος, το 1ο  και 
3ο  Νηπιαγωγείο Πανοράματος, το 1ο Δημοτικό Σχολείο 
Πανοράματος, το 2ο Δημοτικό Σχολείο Πανοράματος, 
το 3ο Δημοτικό Σχολείο Πυλαίας, το 1ο Γυμνάσιο Πυ-
λαίας, το Γυμνάσιο Φιλύρου, το 1ο ΓΕΛ Πυλαίας και 2ο 
ΓΕΛ Χορτιάτη. 

Πολλά μπράβο στα παιδιά μας που δείχνουν τον δρόμο!
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ΥΓΕΙΑ

«Το ΑΙΜΑ, ΔΩΡΟ ΖΩΗΣ, 
ανθρωπιάς κι ελπίδας»

ΝΕΟ ΜΗΝΥΜΑ ΖΩΗΣ ανθρωπιάς 
και αισιοδοξίας προς τους συναν-
θρώπους μας έστειλε η εβδομάδα 
εθελοντικής αιμοδοσίας που διορ-
γάνωσε τον Μάιο με επιτυχία δήμος 
Πυλαίας-Χορτιάτη, συγκεντρώνο-
ντας 135 μονάδες αίματος! 

Η νέα αυτή πρωτοβουλία αγάπης και 
κοινωνικής αλληλεγγύης υλοποιή-
θηκε από την αντιδήμαρχο Παιδείας 
και Κοινωνικής Πολιτικής Ελένη Γιαν-
νούδη σε συνεργασία με το Γενικό 
Νοσοκομείο “Γ. Παπανικολάου” και 

είχε στόχο να καλύψει την ανάγκη 
σε αίμα για κάθε δημότη του Δήμου 
Πυλαίας-Χορτιάτη.

Οι αιμοδοσίες έγιναν σε όλες τις 
δημοτικές ενότητες του δήμου, με 
τους συμπολίτες μας να ανταποκρί-
νονται με θέρμη στο σχετικό κάλεσμα 
που είχε το σύνθημα «Το αίμα είναι 
δώρο ζωής». Αυτή ήταν και η χα-
ρακτηριστική φράση στα λόγια του 
δημάρχου Πυλαίας-Χορτιάτη 
Ιγνάτιος Καϊτεζίδη, που έδωσε 
το παρών στην πρωτοβουλία. 

«ΤΟ ΑΙΜΑ ΕΙΝΑΙ ΔΩΡΟ ΖΩΗΣ. 
Συνεχίζουμε τις εβδομαδιαίες εθε-
λοντικές αιμοδοσίες μας σε αγαστή 
συνεργασία με το «Γενικό Νοσοκομείο 
Γ. Παπανικολάου», το οποίο και ευχα-
ριστούμε θερμά. Με λίγες σταγόνες 
αίματος χαρίζουμε ελπίδα, χαμόγελο 
και αισιοδοξία στους πάσχοντες συ-
μπολίτες μας», τόνισε ο δήμαρχος. 

Πολλά ευχαριστώ σε όλους τους 
εθελοντές αιμοδότες. Γιατί οι μονά-
δες αίματος που συγκεντρώθηκαν 
θα σώσουν ζωές!

135 ΜΟΝΑΔΕΣ ΑΙΜΑΤΟΣ συγκεντρώθηκαν στην εβδομάδα ΕΘΕΛΟΝΤΙΚΗΣ 
ΑΙΜΟΔΟΣΙΑΣ του δήμου 
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ΝΕΑ ΤΕΧΝΟΛΟΓΙΑ

ΕΝΤΥΠΩΣΙΑΣΑΝ ΜΙΚΡΟΥΣ και 
ΜΕΓΑΛΟΥΣ τα επιτεύγματα των δή-
μων και ομάδων της Θεσσαλονίκης, 
που φιλοξενήθηκαν στο περίπτερο 
(15 της ΔΕΘ) της Περιφερειακής 
Ένωσης των Δήμων Κεντρικής 
Μακεδονίας (ΠΕΔΚΜ) στο πλαίσιο 
της 3ης Διεθνούς Έκθεσης Ψηφι-
ακής Τεχνολογίας και Καινοτομίας 
«Beyond».  Στον εκθεσιακό χώρο 
της ΠΕΔΚΜ οι επισκέπτες είχαν τη 
δυνατότητα να ενημερωθούν για 
δράσεις και πρωτοβουλίες των 
δήμων σχετικά με την ανάπτυξη ψη-
φιακών υπηρεσιών τους, οι οποίες 
είναι ήδη προς χρήση των πολιτών 
και των τοπικών επιχειρήσεων.

ΤΙΣ ΕΝΤΥΠΩΣΕΙΣ, μεταξύ άλλων 
έκλεψε η «AEOLOS», μια ομάδα 
συνεργασίας του Κολλεγίου Ανατό-
λια και του 2ου ΓΕΛ Ξάνθης. Οι μα-
θητές παρουσίασαν στον πρόεδρο 
της ΠΕΔΚΜ, δήμαρχο Πυλαίας 
– Χορτιάτη Ιγνάτιο Καϊτεζίδη το 

project STEM και επιχειρηματικότη-
τας με το οποίο θα εκπροσωπήσουν 
την Ελλάδα στον μεγαλύτερο μαθη-
τικό διαγωνισμό στον κόσμο, στους 
Παγκόσμιους Τελικούς του F1 in 
Schools, που θα πραγματοποιηθεί 
στη Σιγκαπούρη από 8 έως 17 
Σεπτεμβρίου 2023, προσπάθεια 
που στηρίζει και η ΠΕΔΚΜ. 

ΜΕ ΤΟ ΑΝΘΡΩΠΟΜΟΡΦΟ ΡΟ-
ΜΠΟΤ του προσήλθε  ο Δήμος 
Ωραικοσκάστρου στο περίπτερο της 
ΠΕΔΚΜ, το οποίο εντυπωσίασε τους 
επισκέπτες και έδωσε… συμβουλές 
στα παιδιά για θέματα ανακύκλωσης. 
Πρόκειται για τον «Pepper», το τρο-
χήλατο ρομπότ με προσαρμοσμένη 
οθόνη που χρησιμοποιείται στην 
Κοινωνική Υπηρεσία του δήμου, για 
να εξυπηρετεί τους πολίτες και οι 
ικανότητές του είναι εντυπωσιακές. 

ΞΕΧΩΡΙΣΤΗ ΗΤΑΝ και η επίσκεψη 
ομάδας της «Eduact - Δράση 
για την Εκπαίδευση» η οποία 
παρουσίασε εκπαιδευτική ρομποτική 
και πρωτοβουλίες στον χώρο της 
σύγχρονης εκπαίδευσης, εφαρμό-
ζοντας πρακτικές για την εισαγωγή 
της καινοτομίας στην εκπαιδευτική 
διαδικασία. Η Eduact με έδρα τη 
Θεσσαλονίκη, σχεδιάζει και προ-
σφέρει καινοτόμα εκπαιδευτικά 
προγράμματα από το 2013 και 
συνεργάζεται μεταξύ άλλων με τον 
δήμο Πυλαίας Χορτιάτη. 

Η ΠΕΔΚΜ στην 3η  «Beyond»:
από το μέλλον για το... μέλλον

Ποιες συμμετοχές δήμων και ομάδων κέρδισαν 
τις εντυπώσεις και το ενδιαφέρον των επισκεπτών
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ΤΡΕΞΑΜΕ ΓΙΑ ΚΑΛΟ ΣΚΟΠΟ με τους μεγάλους και 
μικρούς δρομείς να πλημμυρίζουν το Πανόραμα! Το 
7ο «Panorama Charity Fun Run», ένας αγώνας που 
αναδεικνύει την αλληλεγγύη και την ανθρωπιά, απέδειξε 
για άλλη μια χρονιά ότι έχει εξελιχθεί σε σημαντικό 
θεσμό για τον δήμο μας. 

Διοργανώθηκε και αυτή τη φορά με μεγάλη επιτυχία 
από τον δήμο μας σε συνεργασία με τον ΣΕΓΑΣ και τον 
αθλητικό σύλλογο «Λέοντες» Πανοράματος. Εκατοντάδες 
πολίτες, μαθητές, φοιτητές, οικογένειες με τα παιδιά 
τους έτρεξαν με έναν κοινό σκοπό: Να μετατρέψουν τα 
χιλιόμετρα σε προσφορά αγάπης για όσους το έχουν 
πραγματική ανάγκη, καθώς τα έσοδα από τον αγώνα 
θα διατεθούν για την υποστήριξη του Συλλόγου Γονέων 
Παιδιών με Νεοπλασματικές Ασθένειες Β. Ελλάδος η 

Το 7ο PANORAMA 
CHARITY FUN RUN 

έγραψε ιστορία!
Τρέξαμε χιλιόμετρα Αγάπης για καλό σκοπό!
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«Λάμψη», του συλλόγου Φίλων Νοσοκομείου Παπαγε-
ωργίου «Αντηρίδα» και του οικοτροφείου για ενήλικα 
άτομα χρονίως πάσχοντα από διαταραχές αυτιστικού 
φάσματος με χαμηλή λειτουργικότητα «Αριάδνη ΙΙ».

Οι δρομείς κάλυψαν τρεις διαδρομές: των 10, των 5 
και των 2 χιλιομέτρων. 

Με τον τερματισμό να γίνεται πανηγυρικά στο Ολυμπιακό 
Αθλητικό Κέντρο Πανοράματος, απονεμήθηκαν κύπελλα 
στους νικητές και διακρίσεις σε όλους τους υπόλοιπους, 
καθώς και αναμνηστικά διπλώματα και μετάλλια συμ-
μετοχής με το λογότυπο του δήμου Πυλαίας – Χορτιάτη 
σε όλους τους συμμετέχοντες.



????
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«ΕΝΑ ΜΕΓΑΛΟ ΕΥΧΑΡΙΣΤΩ σε όλους όσους συμμετεί-
χαν σε αυτόν τον όμορφο αγώνα για καλό σκοπό. Σήμερα 
αισθανθήκαμε ότι επιστρέφουμε στην κανονικότητα ύστερα 
από την πανδημία του κορονοϊού. Καταρρίψαμε μαζί ένα 
ακόμη ρεκόρ αγάπης, με τη συμμετοχή να ξεπερνά και τις 
πιο αισιόδοξες προβλέψεις και προσδοκίες. Τρέξαμε με τα 
πόδια μας αλλά και με την ψυχή μας. Δείξαμε ότι όλοι μαζί 
μπορούμε. Είμαστε όλοι νικητές», δήλωσε ο δήμαρχος 
Πυλαίας- Χορτιάτη, Ιγνάτιος Καϊτεζίδης. 



????
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Πολλές ευχαριστίες στον ΣΕΓΑΣ Θεσσαλονίκης, τον 
Αθλητικό Σύλλογο Πανοράματος «Λέοντες», 
τους εθελοντές αλλά και τους εκπροσώπους των 
συλλόγων της «Αντηρίδας», της «Λάμψης» και του 
οικοτροφείου «Αριάδνη ΙΙ» που εδώ και χρόνια 
δίνουν ακούραστα τον καλό αγώνα για την ενίσχυση 
των συνανθρώπων μας που το έχουν ανάγκη. 

Πολλές ευχαριστίες όμως και στους χιλιάδες δρομείς, 
μικρούς και μεγάλους που δήλωσαν και πάλι παρών 
στο μεγάλο αυτό δρόμο ανθρωπιάς και αλληλεγγύης 

Ραντεβού για το επόμενο! Πάμε για το 8ο!
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ΑΘΛΗΤΙΣΜΟΣ-ΑΛΛΗΛΕΓΓΥΗ

Το σωματείο «Όραμα Νέων Youthorama – Σκακιστικός Όμιλος Πανοράματος» 
συνδιοργάνωσε με τον Δήμο Πυλαίας Χορτιάτη, τον αθλητικό διαγωνισμό 
ενσυναίσθησης «Μία μπάλα για όλους–Chess Ball for all” γιορτάζοντας τα 
20 χρόνια ίδρυσης του φορέα.

Στις δράσεις που έγιναν με την υποστήριξη της αντιδημάρχου Αθλη-
τισμού-Νεολαίας Δήμου Πυλαίας Χορτιάτη Σοφίας Σαουρίδου, 
πήραν μέρος εκατοντάδες παιδιά από όλους τους Δήμους της ευρύτερης 
Θεσσαλονίκης και όμορους νομούς,  σε μικτές διμελείς ομάδες παιδιών, 
με και χωρίς οπτική αναπηρία. Χορηγοί της πρωτότυπης δράσης, ήταν ο 
όμιλος ΒΙΟΙΑΤΡΙΚΗ, που στηρίζει τη βραβευμένη καμπάνια όλα αυτά τα 
χρόνια, και η Clip News, σε συγχρηματοδότηση από το Erasmus+ Αθλη-
τισμός και Νεολαία και σε συνεργασία με την ποδοσφαιρική ομάδα της 
Sevilla FC, πρωταθλήτρια Ευρώπης 2023.

Ο ευρωβουλευτής Θεόδωρος Ζαγοράκης, συμμετείχε βιωματικά, 
παίζοντας μαζί με τα παιδιά με οπτική αναπηρία από τη Θεσσαλονίκη, τη 
Βέροια και τη Θεσσαλονίκη. Ενημερώθηκε για το καινοτόμο πρόγραμμα 
πρώτων βοηθειών «Και τα παιδιά με οπτική αναπηρία σώζουν ζωές» από 
τον ανθρωπιστικό οργανισμό «Τα παιδιά σώζουν ζωές». Όλα τα παιδιά 
βραβεύτηκαν ενώ τις απονομές στις 3 κορυφαίες ομάδες «Σκάκι με κλειστά 
μάτια» και «Μία μπάλα για όλους» έκαναν ο δήμαρχος Πυλαίας Χορτιάτη 
Ιγνάτιος Καιτεζίδης που είναι και ο ίδιος πρεσβευτής της παγκόσμιας 
καμπάνιας, η Αντιδήμαρχος Αθλητισμού Πυλαίας Χορτιάτη Σοφία 
Σαουρίδου και ο ευρωβουλευτής Θοδωρής Ζαγοράκης. Η παγκόσμια 
καμπάνια ξεκίνησε από το Πανόραμα, με ιδρυτή τον Ηλία Μάστορα, ο 
οποίος είναι και ο υπεύθυνος παγκοσμίως του Παραολυμπιακού Ποδο-
σφαίρου Τυφλών. Η παγκόσμια καμπάνια «A Ball for All»  κουδουνίζει σε 
213 χώρες και περιοχές και βραβεύτηκε από την Ε.Ε. ως η «Εμπνευσμένη 
Αλλαγή» στα ετήσια βραβεία.

«CHESS BALL for all»: μια δράση εν-συναίσθησης  
έφερε πολλά παιδικά χαμόγελα 

Στις παράλληλες δράσεις: ξε-
κίνησε η ψηφιακή καμπάνια στα 
πλαίσια του προγράμματος “Healthy 
body, mind” που συνεχίστηκε με 
τη συμμετοχή 12μελους αποστο-
λής στον τελικό του UEFA Europa 
League στη Βουδαπέστη. Επίσης οι 
παράλληλες δράσεις ήταν στα πλαί-
σια του «Lif4all Foosball» Erasmus+ 
Sport ενώ υποστηρίχθηκαν από 
τους 30 εθελοντές Youthoramix 
που συμμετέχουν στο Πρόγραμμα 
Erasmus+ Νεολαία Ι.ΝΕ.ΔΙ.ΒΙ.Μ. 
«V.I.P.» συμμετέχοντας στις δράσεις 
του UEFA Champions League fan 
zone – Κωνσταντινούπολη.
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ΒΡΑΒΕΙΑ-ΔΙΑΚΡΙΣΕΙΣ

 Ο δημότης μας, Ηλίας Μάστορας, βραβεύτηκε από την 
Ευρωπαϊκή Επιτροπή στα ετήσια βραβεία Αθλητισμού 
Be Active στην κατηγορία «Local Hero» της Ευρω-
παϊκής Ένωσης για την τρέχουσα χρονιά. Σε ειδική 
τελετή στις Βρυξέλλες, η Επίτροπος Αθλητισμού κ. 
Mariya Gabriel εξήρε τη δράση του δημιουργώντας 
την παγκόσμια καμπάνια «Μία μπάλα για όλους». Η 
ειδική πατενταρισμένη μπάλα και για παιδιά με οπτική 
αναπηρία, δεν πωλείται αλλά μόνο δωρίζεται και ξεκι-
νώντας το ταξίδι από το Δήμο μας, κουδουνίζει σε 213 
χώρες και περιοχές. 

Ο Ηλίας Μάστορας είναι ο υπεύθυνος παγκοσμίως του 
ποδοσφαίρου τυφλών, του μοναδικού παραολυμπιακού 
ποδοσφαίρου στο καλεντάρι των Παραολυμπιακών 
Αγώνων Παρίσι 2024 και πλέον στο Los Angeles 
2028. Εξασφάλισε τη διοργάνωση των αγώνων μπρο-
στά στον Πύργο του Άιφελ, της μοναδικής εξωτερικής 
εγκατάστασης στο εμβληματικό σύμβολο με 13.000 
θεατών σε κάθε αγώνα ενώ στο φάκελο για το 2028 
συμπεριλήφθηκε και το γυναικείο ποδόσφαιρο τυφλών 
για πρώτη φορά. 

Η παγκόσμια καμπάνια βραβεύτηκε από την Ε.Ε. στα 
ετήσια βραβεία Be Inclusive στην κατηγορία «Inspiring 
Change” και ήταν ένας από τους ομιλητές το Μάιο 2023 
στο EU Sport Forum κατά τη διάρκεια της Σουηδικής 
Προεδρίας ενώ συναντήθηκε με τον παγκόσμιο πρω-
ταθλητή Philipp Lahm για πιθανές δράσεις στο UEFA 
EURO 2024 που θα φιλοξενηθεί στη Γερμανία. Για τη 
συνολική του δράση, επιλέχθηκε ανάμεσα σε 2400 
υποψήφιους από 132 χώρες ως ο ανερχόμενος ηγέτης 
στα ετήσια βραβεία των Tallberg Foundation - Ίδρυμα 
Σταύρος Νιάρχος και θα παραβρεθεί για πρώτη φορά 
τον Ιούνιο 2023 στη συνάντηση των κορυφαίων ηγετών 
της τελευταίας 7ετίας.

Ειδικό συνεργείο της Ε.Ε. επισκέφτηκε διάφορα σημεία 
του Δήμου μας και δημιούργησε ειδική παραγωγή για 
τη δράση του και το video είναι διαθέσιμο στην Αγγλική 
γλώσσα εδώ

ΗΛΙΑΣ ΜΑΣΤΟΡΑΣ 
Ο βραβευμένος «Τοπικός -μας- Ήρωας» 

Ο δικός μας Ηλίας τιμήθηκε για την εθελοντική του δράση από την Ευρωπαϊκή 
Επιτροπή με το βραβείο του «LOCAL HERO» για το 2023

http://www.youtube.com/watch?v=m1TXf-q8GAo&t=82s
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ΠΑΙΔΕΙΑ

ΔΡΑΣΗ ΕΠΑΓΓΕΛΜΑΤΙΚΟΥ ΠΡΟΣΑΝΑ-
ΤΟΛΙΣΜΟΥ ξεκινά στα σχολεία ο δήμος  Πυ-
λαίας-Χορτιάτη, σε συνεργασία με τον  φορέα 
«Career Gate», ο οποίος επί 20 χρόνια δρα-
στηριοποιείται στον χώρο του Επαγγελματικού 
Προσανατολισμού και της συμβουλευτικής 
στην εκπαίδευση.

«Στόχος όλων αυτών των ενημερωτικών ημερίδων είναι να βοηθήσουμε 
τη νέα γενιά του τόπου μας να είναι πιο έτοιμη να σχεδιάσει σωστά το επαγ-
γελματικό της μέλλον. Γιατί καλός πολίτης είναι ο ενημερωμένος πολίτης. Σε 
αυτή την προσπάθεια θα είμαστε πάντα δίπλα της», τονίζει σε μήνυμά του ο 
δήμαρχος Πυλαίας-Χορτιάτη Ιγνάτιος Καϊτεζίδης.

Το πρόγραμμα αφορά μαθητές Γυμνασίων (Γ΄ Τάξης) και Λυκείων (Α΄ και 
Β΄ Τάξης) του δήμου, στους οποίους θα παρέχεται δωρεάν η δυνατότητα να 
πραγματοποιήσουν τεστ δεξιοτήτων και επαγγελματικού προσανατολισμού 
και να συμμετάσχουν σε υπηρεσίες συμβουλευτικής.

Η συγκεκριμένη πρωτοβουλία απευθύνεται στο σύνολο των μαθητριών 
και μαθητών της Γ’ Γυμνασίου, της Α’ και της Β’ Λυκείου, οι οποίοι θα 
έχουν τη δυνατότητα, εντελώς δωρεάν, να απαντήσουν σε ηλεκτρονικό 
ερωτηματολόγιο επαγγελματικού προσανατολισμού που είναι αναγνωρι-
σμένο παγκοσμίως και στη συνέχεια να συζητήσουν σε δωρεάν ατομικές 
συνεδρίες Συμβουλευτικής με εξειδικευμένο σύμβουλο σχολικού επαγ-

Πρόγραμμα σχολικού ΕΠΑΓΓΕΛΜΑΤΙΚΟΥ  
ΠΡΟΣΑΝΑΤΟΛΙΣΜΟΥ από τον Δήμο μας εντελώς ΔΩΡΕΑΝ 

Περιλαμβάνει ειδικό “Τεστ Δεξιοτήτων” 
και απευθύνεται σε όλους τους  
μαθητές/τριες των Λυκείων μας
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γελματικού προσανατολισμού, ώστε να καταλήξουν στις σπουδές και 
στο επάγγελμα που τους ταιριάζει. 

Για  τον σκοπό αυτό ο Δήμος Πυλαίας-Χορτιάτη διοργάνωσε ενημε-
ρωτική επιστημονική ημερίδα υπό την εποπτεία της Αντιδημάρχου 
Κοινωνικής Πολιτικής και Παιδείας, Ελένης Γιαννούδη στην αίθουσα 
«Λίτσα Φωκίδη» του Δημαρχείου Πανοράματος. 

Κατά τη διάρκεια της ημερίδας, στην οποία συμμετείχαν μαθητές και 
μαθήτριες,  γονείς, διευθυντές και διευθύντριες των σχολείων, καθώς 
και μέλη των συλλόγων γονέων και κηδεμόνων του Δήμου, έγινε 
λεπτομερής ενημέρωση για τη διαδικασία χορήγησης του ερωτη-
ματολογίου και των ατομικών συνεδριών που θα επακολουθήσουν. 

Επίσης δίδεται η δυνατότητα σε γονείς των μαθητών, οι οποίοι επιθυ-
μούν να συμμετέχουν στην ημερίδα του Προγράμματος  Επαγγελμα-
τικού Προσανατολισμού, να υποβάλλουν δήλωση  συμμετοχής στις 
διευθύνσεις  των  σχολείων τους.

Όπως δήλωσε σχετικά η αντιδήμαρχος Ελένη Γιαννούδη η ενί-
σχυση του σχολικού επαγγελματικού προσανατολισμού είναι πολύ 
σημαντική. «Βοηθούμε τους μαθητές και τις μαθήτριες να καταλήξουν 
στις σπουδές και στο επάγγελμα που τους ταιριάζει. Το πρόγραμμα αφορά 
τους μαθητές της Γ’ τάξης των Γυμνασίων και της Α’ και Β’ Τάξης των 
Λυκείων του δήμου, στους οποίους θα παρέχεται δωρεάν η δυνατότητα 
να πραγματοποιήσουν τεστ δεξιοτήτων και επαγγελματικού προσανα-
τολισμού και να συμμετάσχουν σε υπηρεσίες συμβουλευτικής. Είμαστε 
κοντά στη νέα γενιά και θα την στηρίξουμε με όλες μας τις δυνάμεις» 
σημείωσε η κ. Γιαννούδη.

Εκδήλωση για τη σωστή συμπλήρωση του μηχανογραφικού
Με επιτυχία και με τη συμμετοχή πολλών μαθητών και μαθητριών του δήμου πραγματοποιή-
θηκε στην αίθουσα «Λίτσα Φωκίδη» του δημαρχείου Πανοράματος ενημερωτική ημερίδα για 
τη «Σωστή Συμπλήρωση του Μηχανογραφικού Δελτίου» που διοργάνωσε ο δήμος Πυλαί-
ας-Χορτιάτη, σε συνεργασία με την Εταιρεία Συμβουλευτικής Επαγγελματικού Προσανατολι-
σμού Career Gate. 

Η εκδήλωση, που τελούσε υπό την εποπτεία της αντιδημάρχου Παιδείας Ελένης Γιαν-
νούδη και  απευθύνονταν σε μαθητές κυρίως της Γ’ Λυκείου, σε γονείς και εκπαιδευτικούς, 
είχε τον χαρακτήρα διαδραστικής ενημέρωσης, καθώς σε αυτήν παρουσιάστηκαν τα μυστικά 
για τη σωστή συμπλήρωση του μηχανογραφικού. 

Στην εκδήλωση, όπου απηύθυναν χαιρετισμό ο δήμαρχος Ιγνάτιος Καϊτεζίδης και η 
αντιδήμαρχος Παιδείας Ελένη Γιαννούδη, κεντρικοί ομιλητές ήταν ο επιστημονικός σύμ-
βουλος της Career Gate, Θανάσης Λέλες, καθώς και η Πρόεδρος των σχολικών 
επιτροπών δήμου Πυλαίας- Χορτιάτη Ευαγγελία Σακαλή-Παρασκευοπούλου. 
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ΤΑ ΤΕΣΣΕΡΑ ΒΑΣΙΚΑ ΜΥΣΤΙΚΑ για ένα σωστό μηχανογραφικό αποκα-
λύπτει ο Κωστής Κατσανέβας της Career Gate, μιας εταιρίας Επαγγελματικού 
Προσανατολισμού με εμπειρία σε θέματα συμβουλευτικής και εκπαίδευσης 
πάνω από 20 χρόνια. Σε συνέντευξη που παραχώρησε στο περιοδικό μας ο 
κ. Κατσανέβας, Διευθύνων Σύμβουλος της εταιρείας και εγγονός του Ανδρέα 
Παπανδρέου, δίνει συμβουλές στα παιδιά, αλλά και στους γονείς για το τι 
πρέπει να προσέχουν στη συμπλήρωση του μηχανογραφικού τους δελτίου.

Ποιο είναι το μυστικό για τη 
σωστή συμπλήρωση του μη-
χανογραφικού δελτίου για τα 
παιδιά που συμμετέχουν στις 
φετινές πανελλήνιες;

Πολλοί υποψήφιοι προχωρούν στη 
συμπλήρωση μηχανογραφικού χω-
ρίς τη σωστή καθοδήγηση, χωρίς να 
έχουν αποκτήσει αυτογνωσία και 
χωρίς να γνωρίζουν για τις προ-
οπτικές που προσφέρει το κάθε 
πανεπιστημιακό ίδρυμα. Γι’ αυτό 
το λόγο η επιστημονική μας ομάδα 
δημιούργησε τον «Χρυσό Κανόνα 
συμπλήρωσης μηχανογραφικού» ως 
οδηγό με σκοπό την βελτιστοποίηση 
των αποφάσεων κατά τη διαδικασία 
επιλογής τμημάτων. Συνοπτικά, το 
μυστικό για την έξυπνη συμπλήρωση 
μηχανογραφικού περιλαμβάνεται 
σε τέσσερα σημεία. Λαμβάνοντας 
υπόψιν τις βαθμολογίες, ελέγχου-
με τη βαθμολογία που απαιτείται 
από την ελάχιστη βάση εισαγωγής. 
Ακολούθως, η σειρά επιλογής τμη-
μάτων θα πρέπει να στηρίζεται στα 
ενδιαφέροντα του ατόμου. Εξίσου 
σημαντικό είναι η βαρύτητα των 
επαγγελματικών δικαιωμάτων, οι 
προοπτικές της αγοράς εργασίας 
αλλά και η οικογενειακή κατάστα-

ΚΩΣΤΗΣ 
ΚΑΤΣΑΝΕΒΑΣ
Τα 4 μυστικά για ένα  
σωστό μηχανογραφικό
Μας τα αποκαλύπτει  ο Διευθύνων Σύμβουλος της Career Gate
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ση που πιθανόν να περιορίσει την 
πλάστιγγα των επιλογών του κάθε 
υποψηφίου. 

Τι πρέπει να προσέξουν ιδιαί-
τερα σε ότι αφορά στη σειρά 
επιλογής των σχολών;

Η σειρά προτίμησης των πανεπι-
στημιακών τμημάτων πρέπει να 
γίνεται με πολύ προσοχή και βάση τα 
ενδιαφέροντα του μαθητή. Ωστόσο 
είναι αναγκαίο να εξηγήσουμε στον 
υποψήφιο πως τοποθετώντας σε 
μία από τις πρώτες επιλογές του μία 
χαμηλά βαθμολογικά σχολή, θα έχει 
ως αποτέλεσμα να μην είναι δυνατή 
η είσοδος του σε καμία από τις υπό-
λοιπες σχολές, οι οποίες θα έχουν 
αρκετά υψηλότερη βαθμολογία από 
αυτή που διάλεξε, ακόμα και αν τις 
έχει τοποθετήσει σε κάποιες από 
τις επόμενες επιλογές του. 

Με βάση και την εμπειρία σας 
από τις αλλαγές στην αγορά 
εργασίας στην Ελλάδα ποιες 
σχολές έχουν σήμερα καλές 
προοπτικές επαγγελματικής 
αποκατάστασης;

Στο πεδίο των ανθρωπιστικών 
σπουδών θεωρούμε ότι οι επι-
λογές με προοπτικές στην αγορά 
εργασίας είναι ο κλάδος της πρό-
νοιας που στηρίζεται στον χώρο 
της ψυχολογίας και κοινωνικής 
εργασίας. Στο πεδίο των τεχνολο-
γικών και θετικών σπουδών είναι τα 
τμήματα ηλεκτρολόγων μηχανικών 
και μηχανικών υπολογιστών των 
πολυτεχνικών σχολών. Στο πεδίο 
του κλάδου υγείας, εκτός από τις 
επιλογές της ιατρικής, υπάρχουν 
προτάσεις που σχετίζονται με τον 
χώρο της έρευνας όπως της χημείας 
και βιολογίας αλλά και επιλογές που 
σχετίζονται με την λογοθεραπεία και 

εργοθεραπεία. Τέλος στο πεδίο της 
οικονομίας προτείνουμε σπουδές 
που σχετίζονται με τον χώρο των 
ναυτιλιακών διότι η χώρα μας είναι 
η μεγαλύτερη δύναμη παγκοσμίως 
σε αυτό τον κλάδο αλλά και βάση 
της εξέλιξης της τέταρτης βιομηχα-
νικής επανάστασης υπάρχει μεγάλη 
ζήτηση και άμεση απορρόφηση από 
τμήματα της πληροφορικής.

Μια συμβουλή και προς τους 
γονείς που συχνά επηρεάζουν 
τα παιδιά στις επιλογές τους 
ποια θα ήταν;

Στη χώρα μας υπάρχει η λογική του 
υπερπροστατευτισμού και πολλές 
φορές οι γονείς μέσα στην αγωνία 
τους επηρεάζουν τις επιλογές των 
παιδιών τους, μία συμπεριφορά 
που πρέπει όμως να αποβάλλουν. 

Οι γονείς οφείλουν να γνωρίζουν 
πως, ότι δούλεψε για εκείνους, πολύ 
πιθανόν να μην ισχύει σήμερα για 
την νέα γενιά γιατί τα δικά τους επι-
τυχημένα επαγγέλματα σε 10 χρόνια 
πιθανόν να μην υπάρχουν! Ακόμα 
πιο σημαντικό είναι η πίεση που 
ασκείται στο παιδί. Πολλοί γονείς 
επιχειρούν να επιβάλλουν τις δικές 
τους εκπληρωμένες ή ανεκπλήρωτες 
επαγγελματικές επιθυμίες. Οι γονείς 
έχουν χρέος να καταλαβαίνουν, να 
επικοινωνούν, να συζητούν με τα 
παιδιά τους, το οποίο θα αποτελέσει 
μία μακρόχρονη και συνεχή διαδικα-
σία με στόχο τις καλύτερες δυνατές 
επιλογές από τα παιδιά τους. 

Έχετε συμμετάσχει σε ημερίδες 
συμβουλευτικής για τη συμπλή-
ρωση του μηχανογραφικού στο 
δήμο Πυλαίας-Χορτιάτη. Πως 
ήταν οι εμπειρίες σας;

Στον Δήμο Πυλαίας-Χορτιάτη είχα 
μία από τις καλύτερες εμπειρίες 
ως ομιλητής αλλά και ως επαγγελ-
ματίας. Οι δημότες, πέραν του ότι 
γέμισαν τις αίθουσες, ήταν θερμοί 
και φάνηκε πως ενδιαφερόντουσαν 
πραγματικά για το μέλλον τους και 
τη σταδιοδρομία των παιδιών τους. 
Είχα επίσης τη δυνατότητα να μιλήσω 
διαδραστικά με ένα μεγάλο μέρος 
των συμμετεχόντων και χάρηκα 
ιδιαιτέρως γιατί βρήκα απέναντί μου 
ανθρώπους με άποψη και γνώσεις, 
άτομα υψηλού επιπέδου με προ-
βληματισμούς για το μέλλον του 
δήμου και της τοπικής κοινωνίας. 
Ήταν τιμή μου που παραβρέθηκα 
δίπλα στον αξιότιμο δήμαρχο κ. 
Καϊτεζίδη ο οποίος δείχνει διαχρο-
νικά ότι παλεύει για το κοινό καλό 
με διάφορες δράσεις όπως το νέο 
πρόγραμμα επαγγελματικού προσα-
νατολισμού για τις οικογένειες του 
δήμου Πυλαίας-Χορτιάτη. 

Τι πρέπει να  

προσέχουν  

οι μαθητές και  

οι μαθήτριες  

για τη σωστή  

συμπλήρωση του 

μηχανογραφικού. 

Τα 4 σημεία SOS



66 | ΙΟΥΛΙΟΣ 2023 | ΕΧΟΥΜΕ ΝΕΑ

ΝΕΑ ΤΕΧΝΟΛΟΓΙΑ

ΠΑΝΩ ΑΠΟ 300 ΠΑΙΔΙΑ ηλικίας 
4 - 10 ετών και 56 ομάδες  φιλο-
ξενήθηκαν στο Φεστιβάλ Εκπαιδευ-
τικής Ρομποτικής και S.T.E.M. FLL 
του δήμου Πυλαίας-Χορτιάτη, το 
οποίο υλοποιήθηκε με επιτυχία για 
4η χρονιά. Με θέμα την ενέργεια! 

Σκοπός του προγράμματος, που 
υλοποιείται από την Eduact σε συ-
νεργασία με τον δήμο, είναι να ει-
σάγει τους μαθητές στον κόσμο της 
τεχνολογίας, των μαθηματικών, των 
επιστημών και της μηχανικής, μέσα 
από μια διαδικασία διασκεδαστικής 
μάθησης και πρακτικής εφαρμογής. 
Οι μαθητές που συμμετείχαν στο πρό-
γραμμα απέκτησαν μια ολοκληρωμένη 
εμπειρία μάθησης, με την εκπαιδευτι-
κή ρομποτική ως εργαλείο μάθησης 
και ταυτόχρονης διασκέδασης.

Στο φεστιβάλ συμμετείχαν εκατοντά-
δες κάτοικοι και μαθητές του δήμου 
Πυλαίας - Χορτιάτη, που ερεύνησαν 
και παρουσίασαν καινοτόμες λύσεις 
σχετικά με την παραγωγή, διανομή 

και εξοικονόμηση ενέργειας στην 
κοινότητα μας! Πιο συγκεκριμένα, 
το πρόγραμμα απευθύνθηκε σε 70 
μαθητές Νηπιαγωγείου και 230 
μαθητές Α’ έως Δ’ δημοτικού από 
όλα τα δημοτικά διαμερίσματα σε 
Ασβεστοχώρι, Εξοχή, Χορτιάτη, 
Φίλυρο, Πανόραμα και Πυλαία.

Τα παιδιά γνώρισαν μια μοναδική 
εμπειρία συνδυάζοντας την γνώση 
με την διασκέδαση καθώς δημιούρ-
γησαν κατασκευές, ζωγράφισαν, χό-
ρεψαν στους ρυθμούς του Φεστιβάλ, 
παρουσίασαν τις πρωτότυπες ιδέες 
τους και συνεργάστηκαν με τους 
συμμαθητές τους για το καλύτερο 
αποτέλεσμα!

Όλα τα παιδιά πήραν αναμνηστικά 
μετάλλια και διπλώματα, ενώ τα 
βραβεία που δόθηκαν στα παιδιά  
από τον δήμαρχο Πυλαίας - Χορ-
τιάτη και πρόεδρο της Περιφερει-
ακής Ένωσης Δήμων Κεντρικής 
Μακεδονίας Ιγνάτιο Καϊτεζίδη, 
την Αντιδήμαρχο Απασχόλησης 
Κοινωνικής Προστασίας, Υγείας 
και Παιδείας Ελένη Γιαννούδη 
και τον Εκπρόσωπο του Προέδρου 
ΦΟΔΣΑ Κεντρικής Μακεδονίας και 
του Προέδρου του Δημοτικού Συμ-
βουλίου Πυλαίας Χορτιάτη Μιχάλη 
Γεράνη, Στάθη Λαφαζανίδη, 
είναι μη ανταγωνιστικά.

Φεστιβάλ ΡΟΜΠΟΤΙΚΗΣ με θέμα την ΕΝΕΡΓΕΙΑ
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Η ΑΘΛΗΤΙΚΗ ΕΝΩΣΗ ΝΕΩΝ Πανοράματος ιδρύθηκε τον Σεπτέμβριο 
του 2008 από καθηγητές Φυσικής Αγωγής, που αγαπούν τον αθλητισμό 
και κυρίως το Βόλεϊ. Ξεκίνησε με μεράκι και προοπτική να απασχοληθούν 
παιδιά της τοπικής κοινωνίας του Δήμου μας στο γήπεδο με απώτερο στόχο 
να καλλιεργηθούν αρχές και δεξιότητες, σημαντικές για τη ζωή τους. Στη 
διάρκεια του 2023, οι άνθρωποι της ΑΕΝ Πανοράματος, πιστοί στη φιλο-
σοφία και τις ιδρυτικές αξίες του Συλλόγου, ευαισθητοποιημένοι προς τον 
συνάνθρωπο εμπνεύστηκαν ένα συμπεριληπτικό μέλλον για τον αθλητισμό 
και τόλμησαν να διαφοροποιήσουν το άθλημα του volley, με στόχο να 
μπορούν να το απολαύσουν όλοι και όλες ανεξαρτήτου ηλικίας και αθλη-
τικών ικανοτήτων. Μέσω της προώθησης του μεικτού – συμπεριληπτικού 
αθλητισμού, θα αθλούνται όλοι μαζί άνθρωποι με και χωρίς αναπηρία.

Κατά τη διάρκεια των προηγούμενων μηνών, η ΑΕΝ Πανοράματος με 
την The GuGu Team, ανέπτυξαν 2 νέα προσαρμοσμένα αθλήματα υπό 
το Differentiaded Engaging Volleyball Project – DEVolley Project. Η 
έρευνα και σχεδιασμός των αθλημάτων έγινε με την συνεργασία ακόμα 
2 ευρωπαϊκών συλλόγων Volleyball (RC Cannes & SC Caldas) και την 
Ευρωπαϊκή Ομοσπονδία Paravolley, ενώ την ανάπτυξη και διάδοσή τους 
στην Ελλάδα έχει αναλάβει η ΑΕΝ. Το Exhibition Tournament που έλαβε 
χώρα στο ΔΑΚ Πανοράματος το Σάββατο 27 Μαΐου, ήταν το επιστέγασμα 
αυτών των δράσεων. 

Με την παρουσία τους τίμησαν το Τουρνουά ο Δήμαρχος Πυλαίας Χορτιάτη 
Ιγνάτιος Καϊτεζίδης, η Αντιδήμαρχος Αθλητισμού, Νεολαίας και Εθε-

Πρώτο σερβίς με χαμόγελα και προσδοκίες
Τουρνουά Παρά-βόλεϊ στο Πανόραμα
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λοντισμού Σοφία Σαουρίδου και η Πρόεδρος ΚΕΠΑΠ του Δήμου μας, 
Βίκυ Κανέλλου. Στο κάλεσμά μας ανταποκρίθηκαν επίσης ο Πρωταθλητής 
Ευρώπης Άγγελος Χαριστέας, ο Ολυμπιονίκης βολλεϋμπολίστας με την 
Εθνική Κούβας Freddy Brooks και η Παραολυμπιονίκης κολύμβησης Χρυ-
σούλα Αντωνιάδου. Όλοι συμμετείχαν στα 2 νέα αθλήματα εκφράζοντας 
τον ενθουσιασμό τους και τη στήριξή τους για τη συνέχεια. 

Τέλος, είχαν την ευκαιρία να συμμετάσχουν στο τουρνουά αθλητές των 
συλλόγων πετοσφαίρισης ΑΕΝ Πανοράματος και Αίαντα Ευόσμου, πολίτες 
της τοπικής κοινωνίας με και χωρίς αναπηρία, και μέλη και εκπαιδευόμενοι 
του οργανισμού Αυτισμός Έκφραση Δημιουργικότητα.  Η Διοίκηση της ΑΕΝ 
Πανοράματος διαβεβαιώνει ότι ως σύλλογος, θα συνεχίσει την προώθηση 
του συμπεριληπτικού αθλητισμού διοργανώνοντας και στηρίζοντας ανάλογες 
μελλοντικές δράσεις! Επιπλέον εξέφρασε τις ευχαριστίες της στον Δήμο 
Πυλαίας Χορτιάτη για τη στήριξη και την ικανοποίηση των αιτημάτων που 
προέκυψαν κατά τη διάρκεια της υλοποίησής του Προγράμματος.  

Το μήνυμα που στέλνει είναι: «Ελάτε να γνωριστούμε και να μεταλαμπα-
δεύσουμε μαζί στα παιδιά τα αθλητικά -κι όχι μόνο-ιδεώδη μέσα από τους 
αγώνες και τις προπονήσεις των ακαδημιών που συνεχίζονται με τη νέα 
αγωνιστική σεζόν 2023-2024».

Ακολουθήστε μας στα Social Media
FB: aenpanoramavolley
INSTA: aenpanorama

www.aenpanorama.com

Τηλέφωνα
 6934804626, Γιώργος Αραμπατζής
6977341077, Θανάσης Αραμπατζής
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Το «The Comic Con» το μεγάλο, καθιερωμένο 
φεστιβάλ για τα κόμικς, το cosplay, τις ταινίες δρά-
σης, τα βίντεο, board και card games (και όλα όσα 
σχετίζονται με τις συγκεκριμένες μορφές τέχνης) 
αποτέλεσε και φέτος μια μεγάλη γιορτή που «αγκάλιασε» 
ολόκληρο το πολεοδομικό συγκρότημα της Θεσσαλο-
νίκης. Δεν θα μπορούσε να γίνει διαφορετικά, αφού 
κυριολεκτικά ολόκληρη η Θεσσαλονίκη, απ’ άκρου εις 
άκρο, υποδέχθηκε με θέρμη και ενθουσιασμό το μεγάλο 
αυτό φεστιβάλ ήδη από την παρθενική του διοργάνωση. 

Αναπόσπαστο τμήμα του φετινού convention όμως 
ήταν και ο δήμος Πυλαίας-Χορτιάτη ο οποίος συμ-
μετείχε στη μεγάλη γιορτή του «The Comic Con που 
πραγματοποιήθηκε στη Θεσσαλονίκη, με ένα διήμερο 
εκδηλώσεων αφιερωμένο στο Λούκι Λουκ. Στο πλαίσιο 
αυτό ο δήμος σύστησε στο κοινό της Θεσσαλονίκης 
τους μεγάλους πρωταγωνιστές του πολυαγαπημένου 
παγκόσμια «μοναχικού κάουμπόυ».

Η εκδήλωση πραγματοποιήθηκε με επιτυχία στο αμ-
φιθέατρο «Σταύρος Κουγιουμτζής» του δημαρχείου 
Πυλαίας-Χορτιάτη στο Πανόραμα και ήταν αφιερωμένη 
στα εκατό χρόνια από την γέννηση του Morris (Μορίς 
Ντε Μπεβέρ), του βέλγου σχεδιαστή που «γέννησε» 
τον Λούκι Λουκ. 

Το κοινό είχε την ευκαιρία να παρακολουθήσει μια αφι-
ερωματική έκθεση στον Λούκι Λουκ, με έργα Ελλήνων 
σχεδιαστών, ενώ ο δήμαρχος, Ιγνάτιος Καϊτεζίδης, 
τίμησε τον Achdé, που από το 2003 μετά τον θάνατο 
του Morris ανέλαβε μαζί με τον Λοράν Ζερά τον 
σχεδιασμό των περιπετειών τού μοναχικού καουμπόι 
με μεγάλη επιτυχία!

Νοσταλγία και συγκίνηση για τους παλαιότερους έφερε 
όμως στο ελληνικό κοινό και το αφιέρωμα στον «Μικρό 
Ήρωα» τη συναρπαστική φιγούρα που έδρασε κατά 
των Ναζί στην κατοχική Ελλάδα, μια εκδήλωση που 
πραγματοποιήθηκε στο πλαίσιο του Φεστιβάλ κόμικς  
στο πολιτιστικό κέντρο «Πέτρινο», στην Πυλαία. 

Ο Δήμος Πυλαίας Χορτιάτη βράβευσε -για πρώτη 
φορά στην Ελλάδα- την οικογένεια Ανεμοδουρά  που 
εμπνεύστηκε και δημιούργησε την ομάδα του «Μικρού 
Ήρωα», του «παιδιού-φάντασμα» Γιώργου Θαλάσση, 
του Σπίθα, της Κατερίνας κ.ά. και εγκαινίασε έκθεση με 
έργα 40 ελλήνων δημιουργών.

The Comic Con: Ο Λούκι Λουκ στο Πανόραμα  
Ο «Μικρός Ήρωας» στην Πυλαία  
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ΣΤΟΧΟΙ και ΚΑΛΕΣΜΕΝΟΙ του ΦΕΣΤΙΒΑΛ

Στόχος του  «The Comic Con» είναι σε κάθε διοργάνωση 
να φέρνει στη Θεσσαλονίκη ορισμένους από τους πιο 
επιδραστικούς καλλιτέχνες και σεναριογράφους από 
τον χώρο των κόμικς. Και το έχει αποδείξει, φέρνοντας 
δημιουργούς όπως ο Frank Miller, ο Don Rosa και ο 
Giorgio Cavazzano. Η φετινή διοργάνωση έχει ακόμη 
μεγαλύτερη ποικιλομορφία, ώστε να ικανοποιήσει 
κυριολεκτικά κάθε επισκέπτη.

Οι επίσημοι προσκεκλημένοι σχεδιαστές, συγγραφείς 
και καλλιτέχνες που φιλοξενήθηκαν στο φετινό «The 
Comic Con 7» ήταν μεταξύ άλλων οι: Casty (Ιταλός 
σεναριογράφος κατά κόσμον Andrea Castellan), Simon 
Furman βρετανός συγγραφέας ιστοριών κόμικς, Dean 
Ormston, δημιουργός του  «Black Hammer», Philippe 
Fenech ζωγραφίζει τη σειρά «Idéfix et les Irréductibles», 
Michela Frare εικονογράφος, σχεδιάστρια και inker 
της Walt Disney, Tony Sandoval δημιουργός κόμικς 
και εικονογράφος από το Μεξικό, Zoe Thorogood 
ταλαντούχα δημιουργός κόμικς από το Ηνωμένο Βα-
σίλειο, Yoann Γάλλος δημιουργός του κόμικ «Spirou 
& Fantasio», Achdé Γάλλος συγγραφέας και comic 
artist, που ανέλαβε τον σχεδιασμό νέων ιστοριών 
του Λούκυ Λουκ, Thierry Capezzone καλλιτέχνης 
στα περιοδικά «Spirou» και το «Strumfaki», Emiliano 
Santalucia Ιταλός καλλιτέχνης του κόμικ «Masters of 
the Universe» για τη Mattel, Brian Azzarello από συγ-
γραφέας ιστοριών κόμικς (Batman, Superman,Wonder 
Woman), Stephanie Phillips συγγραφέας της «Harley 
Quinn», «Wonder Woman: Evolution» κλπ, William 

Simpson, storyboard and conceptual artist του «Game 
of Thrones», Αργύρης Παυλίδης ηθοποιός, που η 
φωνή του έχει «ντύσει» γνωστούς ήρωες κινουμένων 
σχεδίων, Τάσος Αποστολίδης διασκευή κλασικών 
έργων της αρχαιότητας σε κόμικ. 

Ο ΑΝΤΙΔΗΜΑΡΧΟΣ Πολεο-
δομικού Σχεδιασμού, Δόμη-
σης και Βιώσιμης Οικιστικής 
Ανάπτυξης, Αστέριος Κισκί-
νης ήταν ένας από τους υπεύθυ-
νους της διοργάνωσης τού «The 

Comic Con»  ο οποίος μας μίλησε και μας μετέφερε το 
κλίμα της διοργάνωσης:  «Φέραμε και στον δήμο μας, 
στον Δήμο Πυλαίας Χορτιάτη, το Comic Con, που γίνεται 
στη Θεσσαλονίκη και έχει χαρακτηριστεί όχι άδικα η με-
γαλύτερη έκθεση Comic στη Νοτιοανατολική Ευρώπη. 
Παρουσιάσαμε πρωτότυπες εκδηλώσεις, δράσεις και 
παρεμβάσεις με τη συμμετοχή πολλών διάσημων ξένων 
καλλιτεχνών με στόχο να φέρουμε και τη νεολαία κοντά 
στην Ένατη Τέχνη, αλλά και κοντά στους ίδιους τους 
δημιουργούς. Για πρώτη φορά στην Ελλάδα ο δήμος 
Πυλαίας Χορτιάτη συμμετέχοντας στις εκδηλώσεις που 
έγιναν σε όλη τη Θεσσαλονίκη, βράβευσε την οικογένεια 
Ανεμοδούρα για την δημιουργία του Γιώργου Θαλάσση, 
του μικρού ήρωα και για την γενικότερη προσφορά της. 
Ετοιμάζουμε ακόμη πιο σημαντικές εκδηλώσεις στο 
μέλλον φροντίζοντας κάθε χρόνο να κάνουμε μερικά 
βήματα παραπάνω ώστε να προσεγγίσουμε ακόμη πε-
ρισσότερο τη νεολαία μας», τόνισε ο κ. Κισκίνης.   
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Συγκεκριμένα ο Μέγας Αλέξανδρος στον τελικό, 
της διοργάνωσης κέρδισε με σκορ 46-42 τον ΓΣ 
Δωδεκάνησος και έτσι κατάφερε να «σηκώσει» το 
κύπελλο του πρωταθλητή. Ήταν ένας συγκλονιστικός 
αγώνας, με την ομάδα τής Θεσσαλονίκης να έχει τον 
πρώτο λόγο σε όλη τη διάρκεια του. Το παιχνίδι είχε 
συναρπαστική εξέλιξη, καθώς ο Μέγας Αλέξανδρος 
βρέθηκε να έχει διαφορά μόλις ενός πόντου, 43-42 
σχεδόν 70 δευτερόλεπτα πριν από το τέλος.

Το καλάθι του Ζάκερι έκανε το 45-42 στα 37” με 
την ομάδα της Ρόδου να αστοχεί σε διαδοχικά τρίπο-
ντα στο τέλος, στην προσπάθειά της να ισοφαρίσει. 

Η Δωδεκάνησος πάλεψε, κυνήγησε τον αγώνα μέχρι το τέλος, παρότι 
από το 12ο λεπτό ο Γκιουρκάν χρεώθηκε με τρία φάουλ. Δεν έκανε άλλο 
ως το τέλος, και γενικότερα δεν υπήρξε ιδιαίτερη φθορά, όμως η ηρεμία 
τού Άγγελου Διμπιτούζη, το πάθος του Τσίλη, οι καθοριστικοί πόντοι τού 
Κεφαλά, η επιβλητική παρουσία τού Μπαγκζεμπεχράντ κι η αέναη κίνηση 
του Ζάκερι έκαναν τη διαφορά. Μικρή, αλλά αρκετή.

Ο Χαμαντί έκανε εξαιρετικό τουρνουά, ο Γκιουρκάν ήταν πολύ καλός 
αμυντικά κι οικονομικός στην επίθεση. Τα τρίποντα του Χατζηδημητρίου 
δεν βρήκαν στόχο, ώστε να έρθει το ματς στα ίσα, με αποτέλεσμα ο Μέγας 

ΜΠΑΣΚΕΤ με αμαξίδιο: Πρωταθλητής Ελλάδας  
ο ΜΕΓΑΣ ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΠΥΛΑΙΑΣ!

ΤΗΝ ΕΠΑΞΙΑ ΚΑΤΑΚΤΗΣΗ του φετινού 
πρωταθλήματος της Α1 ΟΣΕΚΑ  
(μπάσκετ με αμαξίδιο), το τρίτο  
συνολικά πρωτάθλημα στην Ιστορία του, 
πανηγύρισε ο Αθλητικός Σύλλογος  
«Μέγας Αλέξανδρος Πυλαίας 1994»  
στον τελικό του Final-4 που έγινε  
στο Ναύπλιο 
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Αλέξανδρος να πανηγυρίσει την κατάκτηση του τίτλου. Πολυτιμότερος 
παίκτης του Final 4 αναδείχθηκε ο Μπαγκζαμπεχράντ του Μ. Αλέξαν-
δρου. Η ομάδα της Θεσσαλονίκης είχε περίπου 23 χρόνια να φτάσει στην 
κορυφή του αθλήματος, καθώς τα δύο προηγούμενα πρωταθλήματα τα 
είχε κατακτήσει στην αρχή του θεσμού δηλαδή το πρώτο πρωτάθλημα το 
κατέκτησε το 1995-96 και το δεύτερο το 2000-2001. 

Διαιτητές: Πράττος-Αρτεμάκης-Στρέμπας

Τα δεκάλεπτα: 8-7, 18-16, 32-26, 46-42

ΜΕΓΑΣ ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ (Χατζηζωγίδου): Διμπιτούζης 10, Βαρυτιμίδης 2, 
Βάσσης, Κεφαλάς 8, Τσίλης 13, Ζάκερι 2, Μπαγκζαμπεχράντ 10.

Γ.Σ. ΔΩΔΕΚΑΝΗΣΟΣ (Μποσγανάς- Μαρουλλάκης): Χατζηκαντής 6, Χαμαντί 
17, Χεναγκίρ 7, Χατζηδημητρίου Μ., Γκιουρκάν 10, Μαρουλλάκης 2.

Να σημειωθεί ότι  την τρίτη θέση, κατέκτησε ο Παναθηναϊκός νικώντας 
στον μικρό τελικό τον Άτλα με 58-31.

Την απονομή στους πρωταθλητές Ελλάδος έκανε ο Δήμαρχος Ναυπλιέων 
Δημήτρης Κωστούρος και των μεταλλίων ο Πρόεδρος της ΟΣΕΚΑ 
Χαράλαμπος Περδίκης και μέλη της Ομοσπονδίας. Η εκδήλωση στο 
Ναύπλιο έκλεισε με παραδοσιακούς και μοντέρνους χορούς, ενώ την υγει-
ονομική κάλυψη είχε ο Ερυθρός Σταυρός και η Ελληνική Ομάδα Διάσωσης. 

Τη χαρά και τον ενθουσιασμό του για τη μεγάλη επιτυχία του αθλητικού 
συλλόγου «Μέγας Αλέξανδρος 1994» στο πρωτάθλημα της ΟΣΕΚΑ 
εξέφρασε και ο πρόεδρος του συλλόγου και μέλος της ομάδας Άγγελος 
Διμπιτούζης, τονίζοντας ότι με αυτό τον τρόπο επιβραβεύτηκε η σκληρή 
προσπάθεια πολλών μηνών. «Μετά από 22 χρόνια βρισκόμαστε στην κορυφή 
του αθλήματος στην Ελλάδα και αυτό αποτελεί από μόνο του πολύ μεγάλη 
διάκριση. Βέβαια πίσω από αυτή την επιτυχία κρύβεται, κόπος, προσπάθεια 
και πολλές ώρες προπόνησης, αλλά σίγουρα άξιζε τον κόπο», τόνισε ο κ. 
Διμπιτούζης. Μιλώντας στο περιοδικό μας δεν κρύβει ότι το μεγαλύτερο 
τελικά πρόβλημα για ένα άτομο με αναπηρία είναι να πειστεί η ίδια του η 
οικογένεια να κάνει αθλητισμό. Γιατί -όπως επισημαίνει- συχνά το πρόβλημα 
και οι φοβίες βρίσκονται στον οικογενειακό περίγυρο. «Με τον αθλητισμό 
όμως σπάμε την απομόνωση και το άτομο βγαίνει από το σπίτι και ξεκινά 
την εξωστρέφεια. Ο αθλητισμός των ΑΜΕΑ σώζει οικογένειες», σημειώνει.

Τα θερμά του συγχαρητήρια προς τον Μέγα Αλέξανδρο που έχει την έδρα του 
στο ΔΑΚ της Πυλαίας, αλλά και προς τον Άγγελο Διμπιτούζη εξέφρασε 
ο Δήμαρχος Πυλαίας Χορτιάτη Ιγνάτιος Καϊτεζίδης σημειώνοντας 
ότι «με μεγάλη χαρά ενημερωθήκαμε για την κατάκτηση του πανελλήνιου 
πρωταθλήματος μπάσκετ με αμαξίδια από τον δικό μας, Μέγα Αλέξανδρο και  
νιώσαμε όλοι μας μεγάλη συγκίνηση! Σας ευχαριστούμε που για μια ακόμη 
φορά μας κάνετε όλους υπερήφανους». 
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ΜΕ ΕΝΑ ΠΟΙΚΙΛΟ ΚΑΙ ΠΛΟΥΣΙΟ πρόγραμμα που 
περιελάμβανε συνολικά 21 δωρεάν εκδηλώσεις, θε-
ατρικές παραστάσεις, εκθέσεις φωτογραφίας, κωμω-
δίες, παρουσιάσεις χορευτικών τμημάτων, συναυλίες 
και συναντήσεις χορωδιών ξεκίνησε την Παρασκευή 
2 και θα διαρκέσει μέχρι τις 30 Ιουνίου ο «Καλλιτε-
χνικός Ιούνιος 2023» που διοργανώνει ο Δήμος 
Πυλαίας-Χορτιάτη μέσω της Κοινωφελούς Επιχείρησης 
Πολιτισμού, Αθλητισμού και Περιβάλλοντος. 

Η έναρξη των εκδηλώσεων  πραγματοποιήθηκε με 
τη μουσικοχορευτική παράσταση δρόμο «Προς την 

Ελευθερία», που έδωσαν τα τμήματα παραδοσιακού χορού της Κ.Ε.Π.Α.Π. 
του Δήμου Πυλαίας – Χορτιάτη στο Πέτρινο Θεατράκι του Πολιτιστικού 
Κέντρου της Πυλαίας. Ιδιαίτερα ενθουσιώδες το κοινό ανταποκρίθηκε με 
θέρμη στην πρόσκληση του Δημάρχου, Ιγνάτιου Καϊτεζίδη και της 
Προέδρου της Κ.Ε.Π.Α.Π., Βίκυς Κανέλλου, και γέμισε ασφυκτικά 
τον χώρο της εκδήλωσης.

ΟΙ ΧΟΡΕΥΤΕΣ ΤΗΣ Κ.Ε.Π.Α.Π. μικροί και μεγάλοι, πιστοί στον τίτλο και 
στο περιεχόμενο της εκδήλωσης  μικροί και μεγάλοι έσυραν τους χορούς 
τους στον  δρόμο «Προς την Ελευθερία» παρουσιάζοντας μέσα από τις 
νότες και τους στίχους των παραδοσιακών τραγουδιών τη ζωή των υπό-
δουλων Ελλήνων από το 1453 ως τον αγώνα τους για την ανεξαρτησία, 
την επανάσταση του 1821. Την εκδήλωση επιμελήθηκε η χοροδιδάσκα-
λος, Πασχαλιά Καλουπτσή, η οποία διδάσκει παραδοσιακούς χορούς στα 
τμήματα ενηλίκων και παιδιών της Κ.Ε.Π.Α.Π. στην Πυλαία.

Τα πάντα, η κίνηση, ο ήχος και ο λόγος, συγχωνεύτηκαν, σε μια πρωτότυπη 
παράσταση, αδιάσπαστα μέσα στην όρχηση, σε χορούς κυκλωτικούς και 
λειτουργικούς, τοποθετημένους στο κέντρο της σύγχρονης κοινωνικής 

21 δράσεις  
για όλα τα γούστα

Πρεμιέρα με παραδοσιακή μουσικοχορευτι-
κή παράσταση με θέμα τον «ΔΡΟΜΟ ΠΡΟΣ 
ΤΗΝ ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ», αφιερωμένη στην επανά-
σταση του 1821
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ζωής. Στο επίκεντρο συνοδεία εξαιρετικών μουσικών και τραγουδιστών 
στη σκηνή του θεάτρου βρέθηκαν οι παραδοσιακοί μας χοροί, οι οποίοι 
άλλωστε αποτελούν ένα συναρπαστικό κεφάλαιο της λαογραφίας και της 
ιστορίας του τόπου μας. Εμπνευσμένοι μέσα στα δύσκολα χρόνια της σκλα-
βιάς οι παραδοσιακοί μας χοροί, όπως και τα δημοτικά μας τραγούδια με 
τα οποία συνταιριάστηκαν, κάλυψαν κάθε πτυχή της ζωής από τη γέννηση 
ως τον θάνατο, και από την κλέφτικη ζωή ως τον έρωτα και τον γάμο. 

ΚΗΡΥΣΣΟΝΤΑΣ  ΕΠΙΣΗΜΑ την έναρξη των εκδηλώσεων Δήμαρχος 
Πυλαίας-Χορτιάτη, Ιγνάτιος Καϊτεζίδης, τόνισε στον σύντομο χαι-
ρετισμό του: «Σε αυτές τις εκδηλώσεις δίνουμε το βήμα στους ανθρώπους 
του Πολιτισμού του δήμου μας, στους μαθητές μας, στους νεαρούς δημότες 
μας. Αυτοί από τη μεριά τους, καταθέτουν ένα τεράστιο απόθεμα ταλέντου, 
δουλειάς και ψυχής και μας προσφέρουν εξαιρετικές παραστάσεις, συναυλίες, 
εκθέσεις ζωγραφικής και φωτογραφίας, μας παρουσιάζουν αυθεντικά παρα-
δοσιακά χορευτικά σχήματα, όπως αυτά που θα δούμε σήμερα. Θα είμαστε 
όλοι συνεπιβάτες σε αυτό το συναρπαστικό ταξίδι, στις ξεχωριστές στιγμές 
που θα μας προσφέρουν. Σας ευχόμαστε καλή διασκέδαση!».

Από τη μεριά της η Πρόεδρος της Κ.Ε.Π.Α.Π., Βίκυ Κανέλλου δήλω-
σε ότι: «Οφείλουμε να διαφυλάξουμε τα αδιαφιλονίκητα χαρακτηριστικά της 
Παράδοσης όπως τις όμορφες στολές και τα χορευτικά των παραδοσιακών 
χορών μας τα οποία μας διδάσκουν το μέτρο και η σεμνότητα και τα οποία 
πρέπει να είναι και τα χαρακτηριστικά όλης της ζωής μας. Εκδηλώσεις όπως 
η σημερινή να αποτελούν μια γνήσια έκφραση της ελληνικής ψυχής μας. Το 
μέτρο και η σεμνότητα να γίνουν οι στέρεες βάσεις και τα ασφαλή όρια της 
αληθινής ελευθερίας».

Οι χώροι που φιλοξένησαν τις εκδηλώσεις του φετινού Καλλιτεχνικού 
Ιουνίου είναι οι εξής:

•  Αμφιθέατρο Σταύρος Κουγιουμτζής, Πολιτιστικού Κέντρου Πανοράματος  
•  Πινακοθήκη και Φουαγιέ του Πολιτιστικού Κέντρου Πανοράματος
•  Ανοιχτό Αμφιθέατρο και Αίθουσα εκδηλώσεων Πέτρινου Πολιτιστικού 

Κέντρου Πυλαίας
•  Ανοικτό αμφιθέατρο στο δάσος Αμαδρυάς Φιλύρου
•  Αίθουσα Ι. Μανωλεδάκη στο Χορτιάτη.
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ΟΜΑΔΑ ΘΡΥΛΟΣ στο ποδόσφαιρο 
κάτι σαν τον... Άγιαξ του σχολικού 
πρωταθλήματος αναδεικνύεται η 
ομάδα των μαθητριών του Αρι-
στοτέλειο Κολλεγίου σαρώνοντας 
κυριολεκτικά όλους τους αντιπάλους 
τους με... αστρονομικά σκορ που 
δείχνουν τη μεγάλη απόσταση που 
έχει από τις υπόλοιπες ομάδες. 

Έτσι μετά από μία ατυχή περσινή 
χρονιά, τα κορίτσια του Αριστοτελεί-
ου επέστρεψαν φέτος δριμύτερες, 
έχουμε επιστροφή κατακτώντας 
και πάλι τον θρόνο του σχολικού 
ποδοσφαίρου. 

Στον πρώτο αγώνα, στον ημιτελικό 
το Αριστοτέλειο Κολλέγιο επικράτη-
σε με 6-1 του Ιδιωτικού ΓΕ.Λ. «Αυ-
τενεργώ», με την Ηλέκτρα Τζούρ-
τζεβιτς να πετυχαίνει τέσσερα γκολ, 
την Γεωργία Χαλατσογιάννη ένα και 
την Μορφούλα Κιουρεξίδου ένα. 

Το σκηνικό στον τελικό, ήταν ακό-
μη καλύτερο για το Αριστοτέλειο 
Κολλέγιο που κυριολεκτικά ισο-
πέδωσε με το εμφατικό 7-0 το 1ο 
ΓΕ.Λ Κερατσινίου, με την Ηλέκτρα 
Τζούρτζεβιτς να πετυχαίνει δύο 
γκολ, και από ένα οι Γεωργία Χα-
λατσογιάννη, Μορφούλα Κιου-
ρεξίδου, Κατερίνα Ρουμελιώτη, 
Σύλια Κατεργιαννάκη και Μαρία 
Μαυρίδου. 

Θερμά συγχαρητήρια στους άξιους 
προπονητές Χατζόγλου Γεώργιο 
και Γκαιτατζή Πέτρο που με την 
άρτια καθοδήγηση οδήγησαν τα κο-
ρίτσια σε αυτή την τεράστια επιτυχία.

ΒΡΑΒΕΥΣΗ ΤΩΝ ΚΟΡΙΤΣΙΩΝ 

Σε μια λιτή εκδήλωση που πραγμα-
τοποιήθηκε το πρωί της Τετάρτης 
17 Μαΐου, βραβεύτηκε η γυναικεία 
ομάδα του Αριστοτελείου Κολλεγίου 
για την κατάκτηση του Πανελληνίου 
Πρωταθλήματος ποδοσφαίρου.   

Στην εκδήλωση παρευρεθήκαν ο 
Ευρωβουλευτής Θεόδωρος Ζα-
γοράκης, ο Υφυπουργός Εσω-
τερικών αρμόδιος για θέματα 

Μακεδονίας-Θράκης Σταύρος 
Καλαφάτης, ο Δήμαρχος Πυλαί-
ας-Χορτιάτη Ιγνάτιος Καϊτεζίδης 
και ο πρωταθλητής Ευρώπης 
Φάνης Κατεργιαννάκης.

Θερμά συγχαρητήρια στις μαθήτριες 
μας και καλή επιτυχία στο Παγκόσμιο 
Πρωτάθλημα που θα διεξαχθεί 20-
30 Ιουλίου στο εξωτικό Μαρόκο! 

ΤΟ «ΑΡΓΥΡΟ ΜΕΤΑΛΛΙΟ» 
ΣΤΑ ΑΓΟΡΙΑ

Τα εύσημα όμως και πολλά συγ-
χαρητήρια αξίζει και η ομάδα των 
αγοριών που κατέκτησε επάξια τη 
δεύτερη θέση στο Πανελλήνιο Πρω-
τάθλημα Ποδοσφαίρου αγοριών, 
διατηρώντας μάλιστα το αήττητο 
μέχρι τον τελικό. Εκεί όμως, στον 
τελικό που έγινε στη Νίκαια, έχασαν 
από την ομάδα του ΓΕΛ Γαζίου η 
οποία  κέρδισε το Αριστοτέλειο 
Κολλέγιο Θεσσαλονίκης με 4-1  

“ΑΓΙΑΞ” του ΣΧΟΛΙΚΟΥ ΠΡΩΤΑΘΛΗΜΑΤΟΣ
η ομάδα του Αριστοτέλειου Κολλεγίου

Τα χρυσά κορίτσια του κολλεγίου κατέκτησαν 
φέτος για 7η φορά το πανελλήνιο σχολικό  
πρωτάθλημα ποδοσφαίρου
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και κατέκτησε την πρώτη θέση στο 
Πανελλήνιο σχολικό πρωτάθλημα 
ποδοσφαίρου. Ήταν μια τεράστια 
επιτυχία για την ομάδα της Κρήτης 
που δίνει συνέχεια μετά από πολλά 
χρόνια στη μεγάλη παράδοση που 
είχε χτίσει το 7ο ΕΤΑΔ Ηρακλείου 
με τις συνεχόμενες κατακτήσεις του 
στον συγκεκριμένο θεσμό. H ομάδα 
ποδοσφαίρου των αγοριών του Αρι-
στοτέλειου Κολλέγιο Θεσσαλονίκης 
κατέκτησε τη δεύτερη θέση μετά από 
μία πολύ πετυχημένη πορεία στην 
διοργάνωση και της αξίζουν πολλά 
συγχαρητήρια.

ΠΡΩΤΑΘΛΗΤEΣ ΔΙΑΡΚΕΙΑΣ 

Την κορυφή του πανελλήνιου σχολι-
κού πρωταθλήματος ποδοσφαίρου 
κατακτούν επί πολλά χρόνια τόσο 
τα αγόρια όσο και τα κορίτσια του 
Αριστοτελείου Κολλεγίου Θεσσα-
λονίκης. Είναι χαρακτηριστικό ότι 
τα κορίτσια έχουν κατακτήσει ως 
τώρα επτά (7!) πανελλήνια σχολι-
κά πρωταθλήματα, ενώ τα αγόρια 
κατέκτησαν μέχρι σήμερα τέσσερα. 

Εκτός από τον ποδοσφαιρικό τους 
άθλο, τόσο τα κορίτσια, όσο και τα 
αγόρια με την επιτυχία τους κερ-

δίζουν μόρια για τις πανελλήνιες 
εξετάσεις. Όπως μας είπε, μιλώντας 
στο περιοδικό μας ο γενικός διευ-
θυντής του Αριστοτέλειου Κολεγίου 
Χρήστος Γκρουζούδης «Πρόκειται 
για εξαιρετικά παιδιά! Τόσο τα κορίτσια 
που μας έχουν συνηθίσει πλέον στις 
πρωτιές, όσο και τα αγόρια που επίσης 
πρωταγωνιστούν είναι σπουδαίοι 
αθλητές και αθλήτριες, αλλά και πάρα 
πολύ καλοί μαθητές και μαθήτριες». 

Χαρακτηριστική περίπτωση είναι 
ο 17χρονος Στέφανος Τζίμας 
ο οποίος είναι ενταγμένος στην 
επαγγελματική ομάδα του ΠΑΟΚ 
και  λίγες μόνο ώρες μετά από το 
ιστορικό γκολ που πέτυχε στην ανα-

μέτρηση της ομάδας του κόντρα 
στον Ιωνικό, πήρε το δρόμο για 
το Αριστοτέλειο Κολλέγιο. Όπως 
ήταν λογικό ο 17χρονος φορ έγινε 
το... πρόσωπο της ημέρας. Οι συμ-
μαθητές του τον υποδέχθηκαν με 
ενθουσιασμό, το ίδιο και οι καθη-
γητές του με τα παιδιά να βγάζουν 
φωτογραφίες μαζί του και εκείνος 
να μοιράζει αυτόγραφα. Μάλιστα 
στο μάθημα των Μαθηματικών, ο 
νεαρός επιθετικός σηκώθηκε στον 
πίνακα για να λύσει την άσκηση της 
ημέρας, κάτι που έγινε αντιληπτό και 
από άλλους καθηγητές, που  έμπαι-
ναν στην τάξη για να τον συγχαρούν. 
Έγινε έτσι ζωντανό παράδειγμα για 
τα υπόλοιπα παιδιά, αφού παρά τον 
αγώνα που έδωσε ήταν προετοιμα-
σμένος άριστα και για το σχολείο. Να 
σημειωθεί ότι ο Στέφανος Τζίμας δεν 
είναι ο μοναδικός ποδοσφαιριστής 
των ακαδημιών του ΠΑΟΚ που έχει 
περάσει από το Αριστοτέλειο Κολ-
λέγιο. Είχαν προηγηθεί ο Τζόλης, 
ο Κούτσιας, ο Κωνσταντέλιας, 
ο Κουλιεράκης, ο Τσαούσης, ο 
Παναγιώτου.
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ΦΥΣΗ-ΕΠΙΧΕΙΡΗΜΑΤΙΚΟΤΗΤΑ

«ΟΠΩΣ ΞΕΚΙΝΗΣΑΜΕ πριν από δύο χρόνια έτσι θα συνεχίσουμε. Με ποι-
οτικά προϊόντα. Όσο για τους πολίτες να στηρίζουν καλά τοπικά προϊόντα». 
Αυτό είναι το μήνυμα που στέλνουν μέσα από το περιοδικό μας ο Γιώργος 
Κατσαβός που επί χρόνια εργάζονταν στον κλάδο των φαρμάκων και η 
γραφίστρια Φένια Ιωαννίδου. 

Οι δυό τους  τόλμησαν να φανταστούν μια διαφορετική ζωή γι’ αυτούς 
και τα παιδιά τους, φεύγοντας από την πόλη και ξεκινώντας τη ζωή τους 
από την αρχή στην εξοχή. Η αγάπη τους για τη φύση και αυτά που έχει να 
προσφέρει τους οδήγησε στη δημιουργία της οικολογικής φάρμας που 
δημιούργησαν  στον Χορτιάτη στο δρόμο που πηγαίνει για το Αρδαμέρι. 
Η φάρμα έχει τον τίτλο «Από τον Χορτιάτη» και τα προϊόντά της μυρίζουν 
χωριό: φρέσκα ορεινά αβγά ελευθέρας βοσκής και χειροποίητα ζυμαρικά 

Στη φάρμα τους οι κότες πίνουν νερό με πρόπολη –φυσικό αντιβιοτικό-, 
διαβιούν ελεύθερες σε μια μεγάλη καταπράσινη έκταση με αρωματικά φυτά 
και τρέφονται με ζωοτροφές μη γενετικά τροποποιημένες, πλούσιες σε λι-
ναρόσπορο και ρίγανη, με αποτέλεσμα τα αβγά τους να χαρακτηρίζονται Ω3. 

ΣΤΗ ΓΚΑΜΑ ΤΗΣ ΦΑΡΜΑΣ  -πέραν των αβγών- περιλαμβάνονται 
παραδοσιακά χειροποίητα ζυμαρικά, όπως χυλοπίτες, βίδες, στριφτάρια 
με κεφαλοτύρι από τον Σοχό, κριθαράκι, γλυκός τραχανάς, αλλά και χυ-
λοπίτες και βίδες ολικής αλέσεως, προϊόντα για τα οποία αξιοποιούνται 
φρέσκα αβγά από τη φάρμα, αλλά και σάλτσες χωρίς συντηρητικά. Για 
την παρασκευή των ζυμαρικών ο Γιώργος και η Φένια συνεργάζονται με 
μικρή μονάδα οικοτεχνίας, η οποία τα δημιουργεί με βάση τις προδιαγρα-

Μια oικολογική φάρμα στον Χορτιάτη

Με φρέσκα αβγά 
και χειροποίητα  

ζυμαρικά που έγιναν 
η καθημερινότητα 

του Γιώργου  
και της Φένιας 
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ΦΥΣΗ-ΕΠΙΧΕΙΡΗΜΑΤΙΚΟΤΗΤΑ

Info 

FB: Από τον Χορτιάτη
www.apotonchortiati.gr
E: georgekatsavos2010@yahoo.gr

φές και τις πρώτες ύλες του ζευγαριού. Σε μια επόμενη φάση πάντως 
δεν αποκλείεται να δημιουργηθεί εργαστήριο παρασκευής ζυμαρικών και 
εντός της φάρμας. Παράλληλα η οικολογική φάρμα «Από τον Χορτιάτη» 
είναι μέλος της ομάδας των μικρών παραγωγών και μέσα από αυτή έχει 
πραγματοποιήσει και εξαγωγές σε Αγγλία και Γερμανία.

Η επιθυμία του ζευγαριού να προωθήσει ακόμη περισσότερα ποιοτικά 
προϊόντα του τόπου το οδήγησε και σε μια συνεργασία με μελισσοκόμο της 
περιοχής, ώστε να διατίθενται μέσω της φάρμας πευκόμελο βελανιδιάς, 
μέλι ανθέων και κουμαριάς, αλλά και χειροποίητο παστέλι.

Ο ΓΙΩΡΓΟΣ και η ΦΕΝΙΑ ζούσαν στη Θεσσαλονίκη, αναζητούσαν όμως μια 
ποιοτικότερη καθημερινότητα. Έτσι αποφάσισαν να φύγουν για τον Χορτιάτη 
προ εξαετίας και να ζήσουν πιο κοντά στη φύση. Στην αναζήτησή τους επι-
κεντρώθηκαν στις κότες και το αβγό. Άρχισαν να ψάχνουν και να μελετούν, 
ώστε να μάθουν τι χρειάζεται, περιέφραξαν ένα τμήμα της έκτασής τους 
για το πτηνοτροφείο και μπήκαν για τα καλά στην παραγωγή. Μάλιστα, η 
Φένια αξιοποίησε τις γραφιστικές της γνώσεις για το branding της φάρμας.  

«Θέλαμε να πάμε κοντά στη φύση και να αλλάξουμε την καθημερινότητά μας, 
κάτι που τελικά και έγινε. Η καθημερινότητά μας διαφέρει εντελώς. Τώρα 
είμαστε επί 365 ημέρες στο πόδι. Σήμερα που μιλάμε και έχουμε καταρρα-
κτώδεις βροχές πρέπει να είμαστε σε επιφυλακή για τη φάρμα. Αλλά όλα 
αυτά μας δίνουν μια μεγάλη ικανοποίηση. Γιατί και ο κόσμος ανταποκρίνεται 
περισσότερο, καθώς θέλει ποιοτικά προϊόντα Η φάρμα θέλει τη συνεχή σου 
παρουσία, είναι ένα πολύ απαιτητικό περιβάλλον. Όμως σου δίνει μεγάλες 
χαρές και δεν μπορεί να συγκριθεί με το επαγγελματικό περιβάλλον που 
είχαμε πριν» μας λέει ο Γιώργος Κατσαβός, που πάντως είχε από μικρός 
εμπειρία από τη ζωή στη φύση, καθώς γεννήθηκε στα Γιαννιτσά όπου και 
έζησε για 22 χρόνια.

Τώρα στον Χορτιάτη και στην πτηνοτροφική μονάδα που δημιούργησε μαζί 
με τη σύζυγό του Φένια βρήκε ξανά το νήμα που τον συνδέει με τη φύση.
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ΜΕ ΜΕΓΑΛΗ ΕΠΙΤΥΧΙΑ, πραγματοποιήθηκε το 
Πολιτιστικό Πρόγραμμα με τίτλο «Εκπαιδεύοντας τους 
Δημοκρατικούς Πολίτες: ΕΣΥ ΕΙΣΑΙ Η ΕΥΡΩΠΗ!», που 
υλοποίησε το 1ο ΓΕΛ Πανοράματος κατά το τρέχον 
σχολικό έτος. Συμμετείχαν συνολικά 30 μαθητές και 
μαθήτριες της Α΄ και Β΄ Λυκείου, υπό την καθοδήγηση 
των εκπαιδευτικών φιλολόγων του Σχολείου Παντελή 
Κομνηνού, Παρασκευής Σιόλα και Χαρίκλειας 
Στεφανή.

Στη διάρκεια των δράσεων οι μαθητές/τριες είχαν τη 
δυνατότητα να καλλιεργήσουν δεξιότητες γνωστικές, 
ψηφιακές και επικοινωνιακές, να διερευνήσουν την 
ιστορία και λειτουργία θεσμών της Ευρωπαϊκής Ένωσης 
αλλά και Παγκόσμιων Οργανισμών, όπως ο ΟΗΕ και 
η UNESCO. Παρουσίασαν εργασίες, υποδέχτηκαν στο 
σχολείο εκπροσώπους οργανισμών, όπως το Europe 
Direct της Θεσσαλονίκης και συνομίλησαν με αξιωμα-
τούχους του ΟΗΕ, όπως τον εκπρόσωπο της χώρας μας 
στο γραφείο των Βρυξελλών, κ. Δ. Φατούρο. 

Κορυφαία στιγμή του προγράμματος αποτέλεσε η 
επίσκεψη της Παιδαγωγικής Ομάδας στο Παρίσι, στην 
έδρα της UNESCO και στο EUROPA EXPERIENCE της 
Ευρωπαϊκής Ένωσης. Επίσης, οι μαθητές/τριες μετέ-
βησαν στη Νορμανδία και επισκέφτηκαν το Memorial 
War Museum της Caen, που είναι αφιερωμένο στον 

Β΄ Παγκόσμιο Πόλεμο. Στην Ελλάδα, οι δράσεις συ-
νεχίστηκαν με τη συμμετοχή της Παιδαγωγικής Ομάδας 
στο 10ο Φεστιβάλ Πολιτιστικών και Περιβαλλοντικών 
Προγραμμάτων που διοργάνωσε η Διεύθυνση Δευτε-
ροβάθμιας Εκπαίδευσης Ανατολικής Θεσσαλονίκης. 

Το πρόγραμμα ολοκληρώθηκε με τον καλύτερο τρόπο, 
καθώς αντιπροσωπεία της Παιδαγωγικής Ομάδας μαζί 
με τους Υπεύθυνους Καθηγητές (Παντελή Κομνηνό, 
Παρασκευή Σιόλα, Χαρίκλεια Στεφανή) μετέβησαν 
στο Ολυμπιακό Μουσείο Θεσσαλονίκης συμμετέχοντας 
στην εκδήλωση της Δ.Δ.Ε για την Ημέρα της Ευρώπης. 
Εκεί συναντήθηκαν με τον Αντιπρόεδρο της Ευρω-
παϊκής Επιτροπής Μαργαρίτη Σχοινά, στον οποίο 
υπέβαλαν εύστοχα ερωτήματα σχετικά με τη λειτουργία, 
τους στόχους και τον χαρακτήρα της Ευρωπαϊκής Ένωσης 
και από τον οποίο απέσπασαν θερμά συγχαρητήρια.

1ο ΓΕΛ ΠΑΝΟΡΑΜΑΤΟΣ

«ΕΚΠΑΙΔΕΥΟΝΤΑΣ τους Δημοκρατικούς Πολίτες: 
ΕΣΥ είσαι η ΕΥΡΩΠΗ!»

 ΠΑΙΔΕΙΑ-ΔΡΑΣΕΙΣ
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ΠΟΛΙΤΙΣΜΟΣ-ΕΚΔΗΛΩΣΕΙΣ 

Το διήμερο των εκδηλώσεων ξεκίνησε με την Περιφορά της Εικόνας της 
Αγίας Γλυκερίας και στη συνέχεια εψάλη ο Μέγας Πανηγυρικός Αρχιερα-
τικός Εσπερινός. Επακολούθησαν οι πολιτιστικές εκδηλώσεις που έγιναν 
στον αύλειο χώρο του Ιερού Ναού της Αγίας Γλυκερίας, με τη συμμετοχή 
του Πολιτιστικού Συλλόγου Γυναικών Πυλαίας «Η ΚΑΠΟΥΤΖΗΔΑ», του 
Παιδικού τμήματος Φιλύρου -Κ.Ε.Π.Α.Π. Δήμου Πυλαίας – Χορτιάτη, του 
Τμήματος Ενηλίκων Χορτιάτη -Κ.Ε.Π.Α.Π. Δήμου Πυλαίας–Χορτιάτη, του 
Συνδέσμου κατοίκων συνοικισμού Κωνσταντινουπολιτών και του Πολιτι-
στικού Εξωραϊστικού Συλλόγου « ο Φιλάρετος».

Οι εκδηλώσεις συνεχίστηκαν την επομένη το πρωί με την τέλεση του Όρθρου 
και της Αρχιερατικής Θείας Λειτουργία και το απόγευμα έγινε ο Εσπερινός 
και η Ιερά Παράκλησις της Αγίας Γλυκερίας, ενώ το βράδυ οι πολιτιστικές 
εκδηλώσεις ολοκληρώθηκαν με μεγάλη επιτυχία και πολύ κέφι. 

Στον αύλειο χώρο του Ιερού Ναού της Αγίας Γλυκερίας χόρεψαν τα μέλη 
του Συλλόγου Μεγαλολιβαδιωτών Πάικου που έχει έδρα τη Θεσσαλονίκη, 
της Ένωσης Ποντίων Πανοράματος, του Χορευτικού τμήματος του Συλλό-
γου Τρικαλινών «Ο Ασκληπιός Θεσσαλονίκης» και του Συλλόγου Βλάχων 
Θέρμης Τριαδίου «ο Άγιος Νικόλαος».

ΑΚΥΡΩΘΗΚΑΝ ΤΑ «ΦΙΛΑΡΕΤΕΙΑ»

Αντίθετα λόγω κακοκαιρίας ακυρώθηκαν οι φετινές εορταστικές εκδη-
λώσεις προς τιμή του Αγίου Χριστόφορου. Οι εκδηλώσεις με τον τίτλο 
«Φιλαρἐτεια» επρόκειτο να διοργανωθούν από τον δήμο Πυλαίας-Χορτιάτη 
σε συνεργασία με τον Πολιτιστικό Σύλλογο Πυλαίας «Ο Φιλάρετος» στις 9 
και στις 16 Μαΐου αλλά λόγω κακοκαιρίας τελικά δεν πραγματοποιήθηκαν.

Η Πυλαία ΤΙΜΗΣΕ και φέτος  
την Αγία ΓΛΥΚΕΡΙΑ 

ΜΕ ΜΕΓΑΛΗ  
ΛΑΜΠΡΟΤΗΤΑ και 

τη συμμετοχή πλήθος 
κόσμου πραγματοποι-

ήθηκαν φέτος στην 
Πυλαία οι εορταστικές 

εκδηλώσεις προς τιμήν 
της Αγίας Γλυκερίας
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ΈΝΑ ΚΑΙΝΟΤΟΜΟ ΜΟΥΣΕΙΟ ΓΑΣΤΡΟΝΟΜΙΑΣ 
σχεδίασαν μαθητές του 2ου ΓΕΛ Πυλαίας, εμπνευσμένοι 
από το πολύχρωμο μωσαϊκό των διάφορων εθνοτήτων, 
λαών και πολιτισμών που άφησαν το στίγμα τους στη 
Θεσσαλονίκη. 

Οι μαθητές συνεργάστηκαν για το πρότζεκτ «Γεύσεις 
Ιστορίας - Tastes of History» στο πλαίσιο της συμ-
μετοχής τους στο πρόγραμμα - διαγωνισμό Μαθητική 
Εικονική Επιχείρηση του Junior Achievement Greece. 
Το μουσείο χρησιμοποιεί νέες τεχνολογίες, όπως αυτή 
της επαυξημένης πραγματικότητας (VR), για να κάνει την 
εμπειρία πιο διαδραστική και απολαυστική. Μάλιστα, η 
προσθήκη της δοκιμής πιάτων αλλά και διαδραστικών 
τεχνολογιών ίσως είναι και το «κλειδί» για να γίνουν τα 
μουσεία πιο ενδιαφέροντα, ειδικά για τα παιδιά. 

«Θέλουμε να συνδυάσουμε την τεχνολογία με ρεαλιστικά 
εκθέματα και γι’ αυτό έχουμε φτιάξει ένα 3D πλάνο. Φαντα-
στήκαμε πώς θα ήταν ένας χώρος που θα λειτουργεί πολύ 
με την τεχνολογία RFID, που κυκλοφορείς με μια κάρτα 
μέσα στον χώρο του μουσείου, υπάρχουν αισθητήρες που 
σκανάρουν την κάρτα και προβάλλονται βιντεάκια κείμενα 
κ.ά.», εξηγεί, μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ, η καθηγήτρια 
Γιάννα Ζιώγα, η οποία μαζί με την υποδιευθύντρια 
Λία Βαρμπομπίτη είναι οι υπεύθυνες καθηγήτριες 
για την ομάδα. Μπαίνοντας στο μουσείο, ο επισκέπτης 
περνάει από διάφορα δωμάτια, το καθένα αφιερωμέ-
νο σε κάποιον άλλο λαό, και θα υπάρχουν περιοδικές 
εκθέσεις για την εκάστοτε κουζίνα ανά διαστήματα. Η κ. 

Ζιώγα διευκρινίζει, πως τα δωμάτια δεν είναι μόνο για 
φαγητό, αλλά προσφέρουν μια εμπειρία που εστιάζει 
στις μνήμες και την ιστορική γνώση. 

Στην ομάδα συμμετέχουν εννέα παιδιά, εκ των οποίων τα 
οκτώ φοιτούν στη Β’ και το ένα στη Γ’ Λυκείου. Παρόλο 
που το σχολείο συμμετέχει για πρώτη φορά στο πρό-
γραμμα «Εικονική Επιχείρηση», οι μαθητές κατάφεραν 
να σχεδιάσουν ένα ιστορικό μουσείο με μοντέρνο και 
διαδραστικό χαρακτήρα, στα μέτρα της Ελλάδας. 

Το «Junior Achievement Greece», ιδρύθηκε το 2005, 
είναι μέλος του Παγκόσμιου Οργανισμού Εκπαίδευσης 
και Επιχειρηματικότητας Junior Achievement Worldwide 
και υλοποιεί προγράμματα που βοηθούν νέους να εξοι-
κειωθούν με τον τρόπο που λειτουργεί η αγορά εργασί-
ας. Το πρόγραμμα «Εικονική Επιχείρηση» δίνει ώθηση 
στα παιδιά να μάθουν πώς «στήνεται» μια επιχείρηση 
αλλά και να εξοικειωθούν με τα νέα τεχνολογικά και 
περιβαλλοντολογικά στάνταρ, στα οποία υποχρεούνται 
να ανταποκρίνονται οι σημερινές επιχειρήσεις. 

«Γεύσεις Ιστορίας - Tastes of History»

Μαθητές του 2ου ΓΕΛ ΠΥΛΑΙΑΣ σχεδίασαν ένα “smart” μουσείο 
που συνδυάζει τη Γαστρονομία με την Ιστορία της Θεσσαλονίκης

ΠΑΙΔΕΙΑ-ΚΑΙΝΟΤΟΜΙΑ
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ΠΥΡΟΠΡΟΣΤΑΣΙΑ

«Για να είμαστε εκεί όταν χρειαστεί!». Αυτός είναι ο τίτλος της εσπερίδας 
πυροπροστασίας και Πρώτων Βοηθειών που διοργανώθηκε με επιτυχία 
από τον δήμο Πυλαίας-Χορτιάτη στο αμφιθέατρο «Σταύρος Κουγιουμτζής» 
του δημαρχείου Πανοράματος. 

Η ημερίδα πραγματοποιήθηκε σε συνεργασία με τη Πυροσβεστική και το 
ΕΚΑΒ και με πρωτοβουλία της Πυροσβέστη Εύης Τουτζάρη και είχε 
στόχο την ενημέρωση, την εκπαίδευση και την ευαισθητοποίηση των πο-
λιτών σε θέματα πυροπροστασίας και Πρώτων Βοηθειών αλλά και στην 
αντιμετώπιση των πυρκαγιών.

Στην εκδήλωση ομιλητές ήταν από τη μεριά της Πυροσβεστικής ο αντι-
πύραρχος Αντώνιος Αζάς, ο οποίος μίλησε για τις δασικές πυρκαγιές και 
πως αυτές αντιμετωπίζονται και ο πυρονόμος Ευάγγελος Τζαβάρας 
ο οποίος ανέπτυξε το θέμα που αφορά στις αστικές πυρκαγιές. Ακόμη 
στην εσπερίδα οι διασώστες του ΕΚΑΒ Γεώργιος Μιρτσιώτης και 
Ευάγγελος Μαντζικόπουλος έδωσαν τις βασικές και κατευθυντήριες 
οδηγίες για το θέμα «Πρώτες Βοήθειες σε επείγουσες καταστάσεις».

Μια σημαντική και ιδιαίτερα χρήσιμη πρωτοβουλία για όλους τους πολίτες, 
καθώς η ενημέρωση και η γνώση σώζουν ζωές!

Πολλές ευχαριστίες και στην πυροσβέστη Εύη Τουτζάρη, που πρωτοστάτησε 
για την πραγματοποίηση της εκδήλωσης.

Η ΕΝΗΜΕΡΩΣΗ και  
η ΓΝΩΣΗ ΣΩΖΟΥΝ ζωές
Ημερίδα ΠΥΡΟΠΡΟΣΤΑΣΙΑΣ και ΠΡΩΤΩΝ ΒΟΗΘΕΙΩΝ στο Πανόραμα
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ΑΘΛΗΤΙΣΜΟΣ 

ΘΕΡΜΑ ΣΥΓΧΑΡΗΤΗΡΙΑ για την ομάδα Ποδοσφαί-
ρου του Σωματείου ΑΘΛΗΤΙΚΗ ΕΝΩΣΗ ΠΥΛΑΙΑΣ που 
αγωνίστηκε φέτος στην Β’ κατηγορία της ΕΠΣΜ και 
κατόρθωσε να τερματίσει στην πρώτη θέση. Πήρε το 
εισιτήριο για την άνοδό της στην Α’ κατηγορία, έχοντας 8 
βαθμούς διαφορά από την δεύτερη ομάδα του ομίλου. 

ΟΛΟΚΛΗΡΩΣΕ ΤΟ ΠΡΩΤΑΘΛΗΜΑ με την καλύ-
τερη άμυνα, όχι μόνο στον όμιλό της αλλά σε όλους 
τους ομίλους των κατηγοριών της ΕΠΣΜ. Τερμάτισε 
το πρωτάθλημα με μία από τις τέσσερεις καλύτερες 
επιθέσεις σε όλους τους ομίλους των 150 ομάδων. 
Το πιο σημαντικό που πρέπει να υπογραμμιστεί, είναι 
ότι η ΑΕΠ έπαιξε ωραίο ποδόσφαιρο. Να σημειωθεί 
ότι οι περισσότεροι αθλητές της είναι νεαρής ηλικίας 
και αυτό αυξάνει την αισιοδοξία για το μέλλον και την 
πορεία της ομάδας στην μεγαλύτερη κατηγορία. 

ΣΤΑ ΠΑΙΧΝΙΔΙΑ ΚΥΡΙΑΡΧΗΣΕ το ήθος και ο ποδο-
σφαιρικός πολιτισμός, που σπανίζει στα γήπεδα. Με την 
σωστή και μεθοδική δουλειά ο ΑΕ Πυλαίας απέδειξε 
ότι ο στόχος για το επιτυχές αποτέλεσμα είναι εφικτός 
και αναμενόμενος. 

Συγχαρητήρια, στους αθλητές, στα μέλη του ΔΣ της ΑΕΠ, 
τον πρώην πρόεδρο Ιωάννη Κοσμίδη, τον νυν πρόεδρο 
Βασίλη Μαλιάτσο, την Μαρία Αδαμίδου, τον προπονητή 
Νικόλαο Παπαγεωργίου. Επίσης τον τεχνικό διευθυντή 
του ποδοσφαιρικού τμήματος Ευάγγελο Γκόλια για την 
σπουδαία αυτή επιτυχία.

Ευχές για του χρόνου; Να πρωταγωνιστήσουν και πάλι 
αυτή τη φορά στην Α’ κατηγορία της ΕΠΣΜ!

ΠΡΩΤΙΑ για την ΑΕ ΠΥΛΑΙΑΣ
Δεν ήταν έκπληξη αλλά αναμενόμενο γεγονός η άνοδός της  
στην Α’ κατηγορία της ΕΠΣΜ
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ΕΙΣ ΜΝΗΜΗ

ΠΛΗΡΗΣ ΗΜΕΡΩΝ ΕΦΥΓΕ από 
τη ζωή ο τελευταίος «μάστορας» της 
γευστικής ιστορίας της Θεσσαλονί-
κης και ειδικότερα του Πανοράματος. 
Ήταν ο Γιώργος (Ζώρας) Ελενίδης 
που πριν από πολλά χρόνια μαζί με 
τον αδελφό του Γιάννη δημιούργη-
σαν τα τρίγωνα Πανοράματος που 
έγιναν γνωστά σε όλη την Ελλάδα, 
διαφημίζοντας τον τόπο μας.

Έκανε γνωστά σε όλη την Ελλάδα
τα τρίγωνα Πανοράματος

Έφυγε ο Γεώργιος 
(Ζώρας) Ελενίδης 
που μαζί με τον αδελφό 
του Γιάννη δημιούργη-
σαν ένα μοναδικό γλύ-
κισμα που διαφημίζει 
τον τόπο μας σε όλη την 
υφήλιο
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ΕΙΣ ΜΝΗΜΗ

Ο Γεώργιος Ελενίδης δημιούργησε 
την ιστορία των περίφημων τριγώ-
νων. Μια ιστορία που ξεκίνησε πριν 
60 περίπου χρόνια όταν ο Γιώργος 
Ελενίδης έφτανε το 1939 ως πρό-
σφυγας της Μικρασίας  στη Θεσσα-
λονίκη και εγκαθίστατο στο Αρσακλί, 
που αργότερα μετονομάστηκε σε 
Πανόραμα. Γαλατάς στο επάγγελμα, 
γύριζε -μαζί με τον αδελφό του- τη 
Σαλονίκη πόρτα-πόρτα για να γεμί-
σει τα γκιούμια των σπιτικών με το 
γάλα του. Το 1956 ίδρυσε το μαγαζί 
του στο Πανόραμα, όπου, πέρα από 
γάλα, πουλούσε αρχικά ρυζόγαλα και 
γιαούρτι, στη δημιουργία του οποίου 
είχε τεράστιο ταλέντο η μητέρα του.

ΤΟΝ ΠΡΩΤΟ ΚΑΙΡΟ, το μαγαζί 
λειτουργούσε μόνο τα καλοκαίρια 
αλλά σύντομα πάρθηκε η απόφαση 
να είναι ανοικτό όλο το χρόνο. Η 
περιοχή γνώρισε άνοδο τη δεκαετία 
του ’50 και ιδιαίτερα του ’70, απο-
τέλεσμα της όλο και μεγαλύτερης 
ανάπτυξης που κατέγραψε συνολικά 
η περιοχή. Μαζί με το Πανόραμα 
άρχισε να αναπτύσσεται και η γκάμα 
των προϊόντων του μαγαζιού, με την 

προσθήκη παγωτού, προφιτερόλ, 
μπακλαβά και κανταϊφιού, ενώ με-
γάλωσε και η φήμη του. Το τρίγωνα 
έγιναν brand name για το Πανόραμα 

Η ιδέα για τα τρίγωνα ήρθε από 
ένα γλυκό που τότε κατασκεύαζε το 
ζαχαροπλαστείο «Νίκος», το πρώτο 
της Θεσσαλονίκης. Εκεί έκαναν 
τρίγωνο με σφολιάτα και το γέμιζαν 
με σαντιγί. Στο ζαχαροπλαστείο 
Ελενίδη αποφάσισαν να χρησιμο-
ποιήσουν φύλλο κρούστας για το 
τρίγωνο και κρέμα για το γέμισμα, 
την οποία τελειοποίησαν μέσα από 
πολλαπλές δοκιμές. Κάπως έτσι 
γεννήθηκαν το 1960 τα ανάρπαστα 
τρίγωνα Πανοράματος, για τα οποία 
ο κόσμος έκανε ουρές έξω από το 
ζαχαροπλαστείο. Τις Κυριακές μόνο 
πουλούσε περίπου δέκα χιλιάδες 
κομμάτια!

ΜΕ ΜΕΡΑΚΙ, άριστα υλικά και 
αμέτρητες ώρες σκληρής δουλειάς ο 
Γιώργος Ελενίδης άνοιξε ένα ανεκτί-
μητο κεφάλαιο στη γευστική ιστορία 
της Θεσσαλονίκης. Οι τρεις του 
κόρες, η Δόμνα, η Σταυρούλα και 
η Παυλίνα και τα δικά τους παιδιά 
έχουν σήμερα τη διαχείριση της 
επιχείρησης που συνεχίζει να ανθί-
ζει, με σκέψεις επέκτασης σε άλλες 
πόλεις της Ελλάδας αλλά και του 
εξωτερικού. 

«Είναι απλά και παραδοσιακά τα γλυ-
κά μας. Αυτή είναι η ταυτότητά μας» 
είναι η μαγική και απλή συνταγή 
την οποία ακολουθούν σήμερα οι 
απόγονοί του Γεώργιου Ελενίδη. 
Ενός ανθρώπου που όπως είπε και 
ο δήμαρχος Πυλαίας-Χορτιάτη 
Ιγνάτιος Καϊτεζίδης στο δικό του 
αποχαιρετισμό «της προσφυγιάς και 
της βιοπάλης που με τον δικό του 
γλυκό τρόπο πρόσφερε μαζί με τον 
αδελφό του Γιάννη τόσο πολλά στο 
Πανόραμα και στον τόπο του»!
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ΑΡΘΡΟΓΡΑΦΙΑ

Ήταν Ιούνιος του 2014 όταν ξεκίνη-
σε η προσπάθεια για την ίδρυση του 
Λαογραφικού Μουσείου Πυλαίας. 
Τότε που εθελοντές, Πυλαιώτες 
και Πυλαιώτισσες, αντιλήφθηκαν 
τη μεγάλη σπουδαιότητα της πε-
ρισυλλογής, της καταγραφής, της 
ταξινόμησης, της διατήρησης και 
της έκθεσης της κουλτούρας των 
προγόνων τους. 

Γιατί σε αυτήν τη όμορφη γωνιά της 
γης, την ονομαζόμενη Πυλαία, που 
είναι τόσο πλούσια σε ιστορία ζωής 
του λαϊκού πολιτισμού της, οι σημε-
ρινοί κάτοικοι της είναι ευαίσθητοι 
δέκτες της κάθε πηγής πολιτιστικών 
μηνυμάτων του παρελθόντος. 

Η Καμπουτζηδιανή κοινότητα βα-
σίστηκε πάντα πάνω σε δεσμούς 
αίματος, συναισθήματος και παρά-
δοσης. Χαρακτηριστικά τα οποία 
αποτελούν τα συστατικά στοιχεία της 
πολιτιστικής ταυτότητας της, που ο 

θυμόσοφος λαός μας τα ονομάζει 
«οι ρίζες μας».

Το διαφορετικό και η πρωτοτυπία 
του συγκεκριμένου Λαογραφικού 
Μουσείου Πυλαίας είναι ότι δεν 
αποτελεί έναν «μουσειακού» τύ-
που χώρο συντήρησης κάποιου… 
νεκρού παρελθόντος, αλλά αντιθέ-
τως προσπαθεί με την δημιουργία 
ομάδων συζήτησης να γίνει κυψέλη 
ζύμωσης, ανταλλαγής απόψεων και 
αναφορών για την παρακαταθήκη 
της πολιτιστικής μας κληρονομιάς.

Μια δεύτερη δραστηριότητα του 
Μουσείου είναι ότι έχει καταφέρει 
να στήσει ένα κέντρο παιδείας και 
δημιουργίας, καθώς στον χώρο γί-
νεται ξενάγηση και παρουσιάζονται 
παραδοσιακά παιχνίδια της Καμπου-
τζήδας για τους μικρούς συμπολίτες 
μας, των δημοτικών σχολείων του 
δήμου Πυλαίας Χορτιάτη, που το 
επισκέπτονται. Στόχος είναι να επε-

ΛΑΟΓΡΑΦΙΚΟ ΜΟΥΣΕΙΟ ΠΥΛΑΙΑΣ:  
Όταν η Καμπουτζήδα του παρελθόντος συναντά  
τη ΣΥΓΧΡΟΝΗ ΠΥΛΑΙΑ

Γράφει η
ΒΙΡΓΙΝΙΑ ΖΛΑΤΑΝΟΥ 
Πρώην Αντιπρόεδρος και νυν Τακτικό 
Μέλος του Δ.Σ. Λαογραφικού Μουσείου 
Πυλαίας 
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κταθεί και στην ευρύτερη περιοχή 
του νομού Θεσσαλονίκης, καθώς 
και σε όλη την Ελλάδα.

Έχουν παραγγελθεί 20 ρόκες, δη-
λαδή εργαλεία υφαντικής, ώστε να 
μπορούν οι μικροί επισκέπτες του 
Μουσείου να κάνουν την στριφτή 
κίνηση στα δάκτυλα με νήμα. Μια 
κίνηση που είναι πλέον άγνωστη 
σε πολλούς, σε αντίθεση με άλλες 
κινήσεις όπως αυτή του δείκτη του 
χεριού μας όταν κάνει «touch» στα 
τάμπλετ και τα κινητά τηλέφωνα.

Ήδη το Μουσείο έχουν επισκεφθεί 
στο πλαίσιο του έργου Erasmus μα-
θητές και δάσκαλοι από την Τουρκία, 
την Πολωνία, τη Ρουμανία και την 
Ιταλία, ενώ από τον Σεπτέμβρη θα 
δημιουργηθούν ομάδες, όπου θα 
διαβάζονται τοπικά παραμύθια, μύ-
θοι, θρύλοι, ακούσματα τραγουδιών, 

αινίγματα, δοξασίες και θα γίνονται 
πρότζεκτ για την τοπική ενδυμασία 
και για τη διατροφή.

Να σημειώσουμε ότι στο εγχείρη-
μα της ίδρυσης του Λαογραφικού 
Μουσείου Πυλαίας συνέβαλε κα-
θοριστικά από τη μεριά η αποτελε-
σματική συνεργασία και η αμέριστη 
υποστήριξη της δημοτικής αρχής 
και προσωπικά του δημάρχου 
Πυλαίας-Χορτιάτη Ιγνάτιου 
Καϊτεζίδη, καθώς το 2017 με 
δικές του ενέργειες παραχωρήθη-
κε ο συγκεκριμένος χώρος όπου 
σήμερα στεγάζεται η Λαογραφική 
Πυλαιώτικη Συλλογή.

Info

Λαογραφικό Μουσείο Πυλαίας, Δελφών 
37, 55535 Πυλαία 
T: 6981198566, 6948504641

ΑΡΙΣΤΕΥΣΑΝ  
ΟΙ ΣΠΟΥΔΑΣΤEΣ 
ΤΟΥ ΔΗΜΟΤΙΚΟΥ 
ΩΔΕΙΟΥ 
Τα πρώτα διπλώματα κλαρι-
νέτου στο Δημοτικό Ωδείο 
Πυλαίας Χορτιάτη με «Άρι-
στα», Παμψηφεί και Α΄ 
Βραβείο από την τάξη του 
Δημήτρη Λεοντζάκου. 
Οι σπουδαστές Σταμάτης 
Ματθαίου και Θοδωρής 
Κουφόγλου απέσπασαν 
εξαιρετικές κριτικές από την 
επιτροπή η οποία του απέ-
νειμε επάξια το Α’ βραβείο 
καθώς αρίστευσαν και στα 
υποχρεωτικά τους μαθήματα.

Τους ευχόμαστε, ολόψυχα, 
«Καλή Σταδιοδρομία». Στη 
φώτο οι απόφοιτοι σπουδα-
στές μας με τα μέλη της επι-
τροπής και την εκπρόσωπο 
του ΥΠΠΟΑ.

ΑΡΘΡΟΓΡΑΦΙΑ
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Αγαπητές συμπολίτισσες αγαπητοί 
συμπολίτες 

Θεωρώ χρέος μου να επικοινωνήσω 
μαζί σας και να κάνω γνωστές τις 
σκέψεις μου και την πρόθεσή μου 
σχετικά με τις προσεχείς δημοτικές 
εκλογές. 

Από όλες τις θέσεις που εσείς με 
εμπιστευτήκατε κατά το παρελθόν 
θέλω να πιστεύω ότι τίμησα την 
ψήφο σας και την εμπιστοσύνη 
που δείξατε στο πρόσωπό μου. 
Η προσφορά μου και οι συνεχείς 
προσπάθειες για την πρόοδο και 
αναβάθμιση της πόλης μας νομίζω 
είναι γνωστές. 

Με συνέπεια, σύνεση, μεθοδικό-
τητα και πολλή δουλειά ξεκίνησα 
το 1995 ως δήμαρχος με τους 
δημοτικούς συμβούλους, ένα έργο 
δύσκολο για την επίλυση πολλών 
προβλημάτων που αντιμετώπιζε ο 
τόπος μας. 

Το έργο αυτό το έχει αναλάβει ο 
δήμαρχος Ιγνάτιος Καϊτεζίδης ο 
οποίος μαζί με τους συνεργάτες του 
στο δημοτικό συμβούλιο το συνεχίζει 
με μεγάλη επιτυχία. Γνωρίζω πολύ 
καλά το μέγεθος των προβλημά-
των του δήμου μας, αλλά και τις 
δυνατότητες επίλυσης πολλών εξ 
αυτών. Η εκτίμησή μου είναι ότι η 
πορεία της διοίκησης του δήμου 
μας, είναι δημιουργική, είναι θετι-
κή και το πλέον σημαντικό έχει τις 
δυνατότητες και τη θέληση για την 
περαιτέρω ανάπτυξη και πρόοδο 
της πόλης μας. Γνωρίζετε την αγάπη 
μου για την πόλη μας, παραμερίζω 
τις προσωπικές επιδιώξεις και το-
ποθετώ το Πανόραμα πάνω από 
όλα, αναγνωρίζοντας τις φιλότι-
μες, επίπονες όσο και ουσιαστικές 
προσπάθειες του δημάρχου μας 
για την αναβάθμιση του τόπου μας. 
Με οδηγό και στόχο την καλύτερη 
ποιότητα ζωής στις πόλεις μας και 
κάθε συμπολίτη μας, έχω πάρει την 
απόφαση στην προσεχή κρίσιμη 
και καθοριστική για το Πανόραμα 
τετραετία, να συνεργαστώ και να 
στηρίξω για άλλη μία φορά τον 
δήμαρχο Ιγνάτιο Καϊτεζίδη και να 
προσπαθήσω με όλες μου τις δυ-
νάμεις να πετύχει το έργο που έχει 
προγραμματίσει για την ανάπτυξη 
της πόλης μας.

Πιστεύω ότι αυτό είναι και το πρω-
ταρχικό που θέλουμε όλοι εμείς που 
κατοικούμε στο Πανόραμα. Πρέπει 
να καταλάβουμε ότι στη μικρή και 
ανθρώπινη ακόμη κοινωνία του Πα-
νοράματος, γνωρίζουμε καλά ο ένας 
τον άλλο και οι αντιπαλότητες άνευ 

λόγου και ουσίας, οι προσωπικές 
επιθέσεις και γενικώς οι ακραίες 
χωρίς επιχειρήματα τοποθετήσεις, 
βλάπτουν τον τόπο μας. 

Προσκαλώ τους φίλους, τους συ-
μπολίτες που ενδιαφέρονται ενεργά 
να ασχοληθούν για την επίλυση των 
προβλημάτων του δήμου μας να κα-
τανοήσουν και να συμβάλουν ώστε 
όλοι μαζί από κοινού διατηρώντας 
ο καθένας την άποψή του αλλά με 
σεβασμό στις αποφάσεις της πλειο-
ψηφίας να αντιμετωπίσουμε και να 
προσπαθήσουμε να επιλύσουμε τα 
προβλήματα του δήμου μας.

Στη μικρή μας κοινωνία δεν περισ-
σεύει κάνεις! Μπορούμε και πρέπει 
από το Πανόραμα να στείλουμε μή-
νυμα ενότητας και ομοψυχίας σε όλη 
την Ελλάδα. Μπορούμε να κάνουμε 
την υπέρβαση στο Πανόραμα.

Πεποίθηση μου είναι ότι η προσφορά 
στα κοινά πρέπει να έχει κίνητρο την 
αγάπη για το Πανόραμα μας πέρα 
από κάθε προσωπική φιλοδοξία, 
επιδίωξη, αξίωμα, αντιπαλότητα και 
κομματική τοποθέτηση.

Σε εσάς αγαπητοί μου Πανοραμίτες 
και Πανοραμίτισσες που με εμπι-
στευτήκατε στο παρελθόν, σε εσάς 
φίλες και φίλοι που στηρίξατε τις 
προσπάθειες μου, τους αγώνες μου, 
αλλά και σε όλους όσοι πιστεύουν 
σε εμένα απευθύνω από την καρδιά 
μου ένα μεγάλο ευχαριστώ. Υπόσχο-
μαι συνεργαζόμενος εκ νέου με τον 
δήμαρχό μας, Ιγνάτιο Καϊτεζίδη να 
φανώ και πάλι αντάξιος της εμπι-
στοσύνης και των προσδοκιών σας. 

Ας ξεκινήσει η υπέρβαση από το Πανόραμα

Γράφει ο
ΓΙΩΡΓΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ 
Δημοτικός Σύμβουλος 
Πρώην Δήμαρχος
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Εφαρμογή app…ωθεί τα κουνούπια

Μέχρι σήμερα πάνω από 90.000 
χρήστες έχουν κατεβάσει τη εφαρμογή 
με το ευρηματικό όνομα ksou ksou. 

Όπως φανερώνει το όνομά της, 
απωθεί τα κουνούπια με την χρήση του 
κινητού μας τηλεφώνου εκπέμποντας 
συχνότητες που ενοχλούν και τελικά 
διώχνουν τους ανεπιθύμητους επισκέ-
πτες του καλοκαιριού. 

Ο δημιουργός της εφαρμογής, Χρή-
στος Αποστόλου, περιγράφει γιατί τα 
κουνούπια μισούν την … πατέντα του.

Διαβάστε το  
ρεπορτάζ ΕΔΩ

Τρίγωνα Ελενίδη «ψηφίζουν»  
και οι eachers
To account τους στο tik tok και το 
Instagram ξεχειλίζει από… λαχταριστές 
φωτογραφίες και βίντεο.

Δύο δάσκαλοι Δημοτικού, οι επονομα-
ζόμενοι eachers από τον αναγραμμα-
τισμό του teachers, επιδίδονται στην 
αναζήτηση της γαστρονομική γνώσης 
και του καλού φαγητού.

«Ο χώρος της γαστρονομίας μάς 
γοητεύει γιατί έχει πολλές ομοιότητες 
με τον χώρο της εκπαίδευσης. Έννοι-
ες όπως η ανακάλυψη, η δοκιμή, ο 
πειραματισμός, η έρευνα και η κατανό-
ηση είναι κομμάτι της καθημερινότητάς 
μας αλλά και άμεσα συνδεδεμένες 
με τη γεύση. Επομένως, αυτό που 
μας αρέσει τόσο στο φαγητό όσο και 
στο επάγγελμά μας είναι η διαρκής 
αναζήτηση μιας γνώσης που θα μας 
ανοίξει ένα νέο παράθυρο στον κόσμο. 
Μια πληροφορία που δεν είχαμε είναι 
το ίδιο ενδιαφέρουσα με ένα νέο υλικό 
που δοκιμάζουμε!» τονίζουν σε συνέ-
ντευξή τους.

Αξέχαστος τους έχει μείνει ο τρόπος που γλύκαναν 
τον ουρανίσκο τους τα τρίγωνα του Ελενίδη, τα οποία 
επιβεβαίωσαν για μία ακόμη φορά ότι κανένας δεν 
μπορεί να τους αντισταθεί…..

Διαβάστε  
το ρεπορτάζ ΕΔΩ

https://www.iefimerida.gr/stories/dyo-daskaloi-dimotikoy-tiktok-fagito-ellada
https://www.skai.gr/news/technology/ksou-ksou-i-elliniki-efarmogi-gia-kinita-pou-dioxnei-kounoupia-kai-katsarides 
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Ποτέ δεν είναι αργά για ένα όνειρο!

Στη Θεσσαλονίκη, μια μητέρα 53 
ετών γίνεται παράδειγμα προς μίμηση, 
αφού έδωσε πανελλαδικές εξετάσεις 
προκειμένου να πραγματοποιήσει το 
όνειρό της, να σπουδάσει!

Το κίνητρο για την απόφαση ζωής και ο 
υποστηρικτικός ρόλος της οικογένειάς 
της στο ρεπορτάζ που ακολουθεί….

Διαβάστε το  
ρεπορτάζ ΕΔΩ

Ελληνίδα στο τιμόνι της γερμανικής  
αυτοκινητοβιομηχανίας
Απέτυχε να βρει εργασία στην Ελλάδα 
μετά την ολοκλήρωση της διπλωματι-
κής της. 

Σήμερα είναι υψηλόβαθμο στέλεχος 
της Volkswagen Group.

Η κ. Ευστρατία Ζαφειρίου αναγορεύθη-
κε πρόσφατα σε επίτιμη Διδάκτορα του 
Τμήματος Μηχανολόγων Μηχανικών 
της Πολυτεχνικής Σχολής του ΑΠΘ.

«Είμαστε εδώ, γιατί κάποιοι ήταν πριν 
από εμάς και κάποιοι άλλοι θα έρθουν 
μετά. Αυτή η ευθύνη είναι πολύ σημα-
ντική. Την έχω, την πιστεύω και την ακο-
λουθώ. Να αφήσουμε ένα αποτύπωμα 
σε αυτή τη Γη εκτός του διοξειδίου του 
άνθρακα που εκπέμπουμε», υπογραμμί-
ζει στην συνέντευξή της στην voria.gr.

Διαβάστε  
το ρεπορτάζ ΕΔΩ

https://www.voria.gr/article/eystratia-zafeirioy-tis-ekleisan-tin-porta-stin-ellada-ki-egine-igetiko-stelehos-tis-vw
https://www.star.gr/eidiseis/ellada/625277/panellhnies-2023-mhtera-53-etwn-ypopshfia-stis-exetaseis
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ΗΤΑΝ ΜΙΑ ΧΟΡΤΑΣΤΙΚΗ και όμορφη παράσταση 
που ενθουσίασε το κοινό. Το κλασικό θεατρικό έργο της 
Πηνελόπης Δέλτα «Ο Τρελαντώνης», σε σκηνοθεσία-χο-
ρογραφία Ραχήλ Θ. Θεοφάνους, που παρουσίασε στο 
Αμφιθέατρο του Πολιτιστικού Κέντρου Πανοράματος 
«Σταύρος Κουγιουμτζής» ο δήμος Πυλαίας-Χορτιάτη, 
σε συνεργασία με την Ένωση Ποντίων Πανοράματος 
ήταν μια ευχάριστη και δροσερή νότα Πολιτισμού μέσα 
στο καλοκαίρι. 

ΤΟ ΕΡΓΟ ΓΡΑΦΤΗΚΕ το 1932 και αναφέρεται κυ-
ρίως στον αδελφό της Πηνελόπης Δέλτα, τον Αντώνη, 
μετέπειτα Αντώνη Μπενάκη, εθνικό ευεργέτη και ιδρυτή 
του Μουσείου Μπενάκη. Στη διασκευή που εκπόνησε η 
Ελένη Σεμερτζίδου, υπεύθυνη της Ιατρικής Βιβλιοθήκης 
του Νοσοκομείου ΑΧΕΠΑ, προσπάθησε να μείνει, πιστή 
στο πνεύμα και το κλίμα της εποχής και να μεταφέρει 
την «ποιητική» της νιότης τεσσάρων αδελφών που 
περνάνε τις καλοκαιρινές διακοπές τους στο αρχο-
ντικό των θείων τους, στον λόφο της Καστέλας, στον 
Πειραιά. Εκεί το κάθε παιδικό αίσθημα μεγαλύνεται και 
δημιουργεί αυτό το εκστατικο-θαυμαστικό χάρμα με το 
οποίο βλέπουν τα παιδιά τον κόσμο των μεγάλων. Ένα 
αίσθημα που δυστυχώς, χάνεται για τον άνθρωπο, με 
την πάροδο του χρόνου. 

ΤΟΣΟ Η ΣΚΗΝΟΘΕΤΙΚΗ επιμέλεια και η χορογραφία 
της παράστασης που έγινε από τη Ραχήλ Θ. Θεοφά-
νους, τα σκηνικά της Φωτεινής Σαμαροπούλου, 
τα κείμενα των Παναγιώτας Μπαντά, Ευδοξίας 
Τσέκρελη και Ελένης Σεμερτζίδου, αλλά κυρίως οι 
ηθοποιοί της ερασιτεχνικής θεατρικής ομάδας Grupa 
Nostρas μάγεψαν και καταχειροκροτήθηκαν για τις 
ερμηνείες τους, από όλους τους θεατές.

ΟΙ ΣΥΝΤΕΛΕΣΤΕΣ της παράστασης επέλεξαν το 
συγκεκριμένο έργο γιατί ήθελαν να “αγκαλιάσουν” τα 
παιδιά που νοσηλεύονται στο Παιδο-ογκολογικό τμήμα 
του Νοσοκομείου ΑΧΕΠΑ Θεσσαλονίκης, αλλά και να 
δώσουν κουράγιο στους γονείς τους. Το αποτέλεσμα 
τους δικαίωσε καθώς πρόσφεραν στους θεατές τη 
μαγεία ενός τρυφερού θεατρικού έργου, όπως είναι 
ο «Τρελαντώνης». Εξάλλου τα έσοδα της παράστασης 
δόθηκαν για την ενίσχυση της Β’ Παιδιατρικής Κλινικής 
ΑΠΘ του νοσοκομείου ΑΧΕΠΑ και της μονάδας Παιδικής 
και Εφηβικής Αιματολογίας-Ογκολογίας.

«Ο ΤΡΕΛΑΝΤΩΝΗΣ» μάγεψε το ΠΑΝΟΡΑΜΑ 
Μια θεατρική παράσταση για καλό σκοπό από τον δήμο Πυλαίας-Χορτιάτη 
και την Ένωση Ποντίων Πανοράματος 
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Η 17χρονη αμαζόνα με τις πολλές διακρίσεις στην 
υπερπήδηση εμποδίων Αφροδίτη Γλύκη, γεννήθηκε 
στην Θεσσαλονίκη το 2006 και ανήκει στο αθλητικό 
σωματείο ιππασίας Κ.Α.Ι. Μεγάλωσε στην Πυλαία και 
από μικρή, όπως λένε οι οικείοι της, είχε έντονο το 
συναίσθημα της αγάπης, της υπομονής, της προσφοράς 
και του σεβασμού προς τα ζώα. 

Μόλις στα τέσσερα της χρόνια, έδειξε μεγάλο ενδιαφέ-
ρον για την ιππασία. Έτσι ξεκίνησε, με «προπονητή» την 
μητέρα της, να μαθαίνει τα βασικά της ιππικής τέχνης, 
ιππεύοντας με μια αραβική φοράδα σε ένα χωράφι μέσα 
στο χώμα και τις λάσπες. Το άλογο και η ιππασία ήταν 
για την Αφροδίτη το μέρος που την έκανε να νιώθει 
αγάπη, όπως πάντα έλεγε η ίδια. 

Στην πορεία, της αθλητικής ιππασίας, κατέκτησε πολ-
λά κύπελλα και μετάλλια στους αγώνες της Βορείου 
Ελλάδος. Πήρε μέρος το 2019 στο πρωτάθλημα 

Ελλάδος στην Αθήνα στο ολυμπιακό κέντρο ιππασίας 
ήταν η μόνη στην κατηγορία των παίδων από τη Βόρεια 
Ελλάδα, με ένα καινούριο πιο νέο άλογο. Αυτή ήταν 
η στιγμή που ένιωσε, τι σημαίνει πρωταθλητισμός, τι 
σημαίνει η απόλυτη συνεργασία με τον συναθλητή της 
το άλογο, όπου το να καταφέρεις να γίνεις ένα, είναι το 
πιο σημαντικό κομμάτι του αθλήματος. Και όταν ήρθε 
η ώρα του πρωταθλήματος τα κατάφερε! Έδειξε αυτό 
που είχε μέσα της, την υπομονή, την επιμονή, το πάθος 
για τους αγώνες όπως επίσης και την ψυχική δύναμη 
που έχει όταν ιππεύει.

Τον ίδιο χρόνο (2019) η μικρή Αμαζόνα, μπήκε στην 
Εθνική Ελλάδας, στο ατομικό και μας εκπροσώπησε 
στους βαλκανικούς αγώνες και σε διεθνή αγώνα στην 
Κωνσταντινούπολη. Συνέχισε τους αγώνες έχοντας 
στόχο την συνεχή βελτίωση της κατακτώντας την θέση 
του πολυνίκη σε αρκετές κατηγορίες. Απέσπασε πολλές 

Η πολυνίκης Αμαζόνα της Πυλαίας 

Γράφει η
ΦΟYΛΗ ΚΑΛΑΪΤΖIΔΟΥ
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διακρίσεις στους τουριστικούς τοπικούς αγώνες, στο 
πρωτάθλημα Ελλάδος, στα κύπελλα Ελλάδος.

Η Αφροδίτη είναι η ήρεμη δύναμη, το κρύο αίμα πριν, 
κατά την διάρκεια και μετά το τέλος του αγώνα, όπως την 
αποκαλεί η προπονήτρια της Κατερίνα. Είναι η αθλήτρια 
που είτε πάρει το κύπελλο είτε κάνει λάθος στον αγώνα 
θα είναι ήρεμη δυναμική και θα κοιτάζει μπροστά τον 
επόμενο αγώνα. Το πάθος και την αδρεναλίνη την ζει 
μέσα στον στίβο και όταν ο αγώνας τελειώσει είναι η 
πρώτη που θα φροντίσει τον συναθλητή της, τον παρ-
τενέρ, το άλογο της. 

Στόχος της, όπως μας είπε, είναι να παίρνει μέρος σε 
αγώνες διεθνούς επίπεδου με αξιοπρέπεια, με το ευ 
αγωνίζεσθε και την ιππική παιδεία που την χαρακτη-
ρίζει. Η ίδια δηλώνει γεμάτη και ότι δεν της λείπουν η 
διασκέδαση, τα πάρτι και οι βόλτες. Είναι προσηλωμένη 
στο άλογο, στους ιππικούς αγώνες, και στο σχολείο της.

Αξίζει να σημειωθεί, ότι από αγάπη και σεβασμό κρά-
τησε κοντά της και τα δύο πρώτα της άλογα, που της 
χάρισαν τόσες διακρίσεις για να χαίρονται αξιοπρεπώς 
την γηροκόμηση τους. Όπως μας είπε η Αφροδίτη Γλύκη 

επιθυμεί να γίνει ιππίατρος, αγαπά τον θεσμό της οικο-
γενείας και της θρησκείας. Έχει τον δικό της στόχο και 
δεν έχει παρεκκλίνει ούτε στιγμή. Με το σύνθημα «Never 
give up be«cause great things take time», ονειρεύεται, 
πράττει, και σχεδιάζει το μέλλον της. 
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ΣΤΟ ΚΛΑΜΠ ΤΩΝ ΜΕΓΑΛΩΝ παγκόσμιων δυνάμεων στις πολεμικές 
τέχνες είναι πλέον επισήμως η Ελλάδα. Η Εθνική μας ομάδα TaeKwoDo ITF, 
ήταν η μεγάλη πρωταγωνίστρια στο Πανευρωπαϊκό Πρωτάθλημα 2023 
Ανδρών-Γυναικών, Νέων Ανδρών-Νέων Γυναικών, Εφήβων-Νεανίδων και 
Βετεράνων που ολοκληρώθηκε στο Ιεσόλο της Ιταλίας με την συμμετοχή 
800 αθλητών από 33 χώρες. Η Ελλάδα βρέθηκε για δεύτερη συνεχόμενη 
χρονιά στην κορυφή της Ευρώπης, κατακτώντας 47 χρυσά, 30 ασημένια 
και 39 χάλκινα μετάλλια. 

Συγκεκριμένα η χώρα μας κατέκτησε με μεγάλη άνεση την πρώτη θέση 
αφήνοντας πίσω της παραδοσιακές δυνάμεις του αθλήματος, όπως τη 
δεύτερη Ουκρανία με 30 χρυσά, 33 αργυρά, 62 χάλκινα, και την τρίτη 
Τσεχία με 15 χρυσά, 13 αργυρά, 22 χάλκινα, στο φετινό Πανευρωπαϊκό 
Πρωτάθλημα. Την πρώτη 6άδα συμπλήρωσαν οι Εθνικές ομάδας της 
Βουλγαρίας (14-21-33), της Αγγλίας (5-6-19) και της Κροατίας (2-3-6).

ΜΕΤΑΞΥ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ που σάρωσαν στο Πανευρωπαϊκό πρωτάθλημα 
και δύο δικοί μας αθλητές που έγραψαν τη δική τους ιστορία στο Ιεσόλο της 
Ιταλίας. Ο Ιωάννης Τερσενίδης στους άνδρες που κατέκτησε το χρυσό 
στις Δοκιμές Δύναμης Ανδρών και ο Νίκος Τσινίδης στους εφήβους 
που κέρδισε το χρυσό μετάλλιο με τη συμμετοχή του στο ομαδικό, και το 
χάλκινο μετάλλιο στο Τουλ Εφήβων. Μάλιστα ο Νίκος Τσινίδης κατάγεται 
από οικογένεια πρωταθλητών καθώς η αδερφή του Ελεάννα (που δεν 
συμμετείχε λόγω εξετάσεων στο πρωτάθλημα) αναδείχθηκε επτά (!) φορές 
πρωταθλήτρια. 

Μεταφέραμε τα συγχαρητήρια μας στον πατέρα του Νίκου ο οποίος συ-
γκινημένος από την επιτυχία του γιου του μας είπε ότι “Ο Νίκος, αλλά και 
η Ελεάννα είναι παιδιά το ίδιο πειθαρχημένα στο άθλημα, όσο και στη ζωή. 
Δεν είναι τυχαίο ότι τόσο ο ίδιος όσο και η αδερφή του, εκτός από κορυφαίοι 
αθλητές είναι και αριστούχοι μαθητές”. Μάλιστα ο 15χρονος Νίκος είναι 
σημαιοφόρος στο σχολείο του, αλλά και μέλος συμφωνικής ορχήστρας! 
Πάντως αυτό το καλοκαίρι θα το περάσουν κάνοντας προετοιμασία για 
τα προκριματικά που θα γίνουν στο Ωραιόκαστρο για να οδηγηθούν στη 
συνέχεια στα τελικά του Παγκόσμιου Πρωταθλήματος που θα γίνει αυτό 
τον Αύγουστο στο Καζακστάν.

Να ευχηθούμε από τη μεριά μας σε όλους τους αθλητές μας καλή επιτυχία 
και καλή συγκομιδή νέων μεταλλίων! 

Μετάλλια για την Ελλάδα στο TaeKwoDo
ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΕΡΣΕΝΙΔΗΣ και ΝΙΚΟΣ ΤΣΙΝΙΔΗΣ οι δυο σπουδαίοι δημότες 
μας πρωταθλητές στον πίνακα των μεταλλίων
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ΦΕΤΙΝΗ ΠΡΩΤΑΘΛΗΤΡΙΑ στους Πανελλήνιους Αγώνες Ρυθμικής 
Γυμναστικής αναδείχθηκε στην κατηγορία Ανσάμπλ Γυναικών, άλλη μία 
δημότισσα μας, ένα γλυκό κορίτσι από την Πυλαία, η Αθηνά Ελευθεριάδου 
του Κωνσταντίνου και της Ναταλίας Καραγιαννίδου. 

Η μικρή Αθηνά, γεννήθηκε στην Θεσσαλονίκη τον Μαΐο του 2007 και 
μένει στην Πυλαία. Από πολύ μικρή έδειξε μια ιδιαίτερη αγάπη προς τον 
αθλητισμό και έτσι άρχισε να εξερευνά τον αθλητικό χώρο σε ηλικία, μόλις 
τεσσάρων ετών.

Ξεκίνησε με μπαλέτο, συνέχισε με διάφορα αθλήματα, κολύμβηση , βόλεϊ, 
ακόμα και γυναικεία πυγμαχία, ώσπου και κατέληξε το 2016 σε ηλικία 9 
ετών στην Ρυθμική Γυμναστική στην οποία δόθηκε με πάθος, πείσμα και 
πολλή δουλειά. Ήταν μία χρονιά σταθμός για την Αθηνά. Πάντα μάχιμη, με 
επίμονες προσπάθειες, με συνεχείς αγώνες, αναπόφευκτες αγωνίες, με 
εμπόδια, μικροτραυματισμούς, με ανύπαρκτους χώρους προπόνησης, με 
τις συνέπειες της πανδημίας, παρόλα αυτά η δικαίωση ΗΡΘΕ!

ΤΡΙΠΛΗ ΕΠΙΤΥΧΙΑ ΣΤΗ ΣΙΝΔΟ

Η τεράστια πρόσπαθεια και η πρόοδος της στο άθλημα κατα-
γράφηκε στις 25 Μαρτίου 2023 στο Διεθνές Amonia Cup που 
πραγματοποιήθηκε στο κλειστό της Σίνδου με τη συμμετοχή 25 
χωρών απ´ όλο τον κόσμο. Εκεί αγωνιζόμενη με περισσότερες 
από 700 αθλήτριες η Αθηνά, κατέκτησε τρία στα τρία χρυσά 
μετάλλια, στο στεφάνι, στις κορδέλες και στο μικτό ανσάμπλ! 

Η μεγάλη επιβράβευση της προσπάθειας ήρθε στη συνέχεια 
στους πανελλήνιους αγώνες ρυθμικής που έγιναν στο κλειστό γυμναστή-
ριο της Μίκρας Θεσσαλονίκη υπό την αιγίδα της Ομοσπονδίας Ελληνικής 
Γυμναστικής όπου συμμετείχαν περίπου 2000 Αθλήτριες. Και σε αυτούς 
τους αγώνες η ομάδα Ανσάμπλ “Αμφιτρίτη” της Ιας Χαρανά της οποίας 
είναι αθλήτρια η Αθηνά, κατέκτησε τα τρία χρυσά μετάλλια στην κατηγορία 
Ανσάμπλ Γυναικών (στεφάνι, μπάλα κορδέλες και μικτό Ανσάμπλ)!

Όπως μας είπε η Αθηνά, επιθυμεί να συνεχίσει τον αθλητισμό, όμως στόχος 
και επιθυμία της είναι να τελειώσει πρώτα το λύκειο και με την βοήθεια 
του Θεού που μέχρι τώρα ήταν δίπλα της, να μπει στην παιδαγωγική σχο-
λή, που είναι η πρώτη της επιλογή ή στα ΤΕΦΑ, ώστε να ασχοληθεί με τα 
παιδιά που είναι η μεγάλη της αγάπη! Όσοι την γνωρίζουν, μιλούν για ένα 
πλάσμα ιδιαίτερα χαρισματικό. Αγαπά πολύ τα ζώα, τον εθελοντισμό και με 
ευαισθησία είναι δίπλα στα παιδιά με ειδικές ικανότητες. Η “Χρυσή” Αθηνά 
είναι πραγματική αγωνίστρια...

Γράφει ο
ΦΟΎΛΗ ΚΑΛΑΪΤΖΊΔΟΥ

ΑΘΗΝΑ 
ΕΛΕΥΘΕΡΙΑΔΟΥ
Το “ΧΡΥΣΟ” κορίτσι της ΡΥΘΜΙΚΗΣ Γυμναστικής
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Όσο μπαίνουμε στο καλοκαίρι, τόσο 
και πληθαίνουν τα περιστατικά εμ-
φάνισης φιδιών που εισβάλλουν 
απρόσκλητα σε κήπους και αυλές 
σπιτιών στη Θεσσαλονίκη και στη 
Βόρεια Ελλάδα. Μπορεί να προ-
κάλεσε ανησυχία ο τραυματισμός 
της εθελόντριας (και όχι ερπετο-
λόγου, όπως χαρακτηρίστηκε) που 
κινδύνευσε να χάσει τη ζωή της 
όταν προσπάθησε να απομακρύνει 
οχιά από κατοικημένη περιοχή, στην 
πραγματικότητα όμως πρόκειται για 
καθημερινό φαινόμενο. 

Για παράδειγμα μια τυχαία ημέρα, 
την Τρίτη 30 Μαΐου, εντοπίστηκε 
οχιά σε σπίτι στο Πανόραμα, ενώ 
την ίδια μέρα η Πυροσβεστική δέ-
χθηκε άλλες 4 κλήσεις για φίδια σε 
αστικές περιοχές που γειτνιάζουν 
με το περιαστικό δάσος. Σε αυτές 
τις περιπτώσεις οι πολίτες καλούν 
την αστυνομία ή την Πυροσβεστική, 
αλλά δεν είναι ούτε οι αστυνομικοί, 
ούτε οι πυροσβέστες αυτοί που μας 
απαλλάσσουν από τα φίδια. 

Είναι οι εθελοντές που έχουν εξει-
δικευτεί στην απομάκρυνση τους, 
όπως η Ελευθερία Βεκίλογλου και 
ο Στέλιος Γερονυμάκης ιδρυτές της 
“Ομάδας Διάσωσης και Υπεράσπι-
σης Ζώων” που δραστηριοποιούνται 
στη Θεσσαλονίκη και όπου αλλού 
κληθούν στην Ελλάδα. Όπου χρει-
άστηκε να επέμβουν ενέργησαν 

Η ΓΗΤΕΥΤΡΑ των φιδιών από το ΠΑΝΟΡΑΜΑ

Η εθελόντρια στην Ομάδα Διάσωσης και Υπεράσπισης Ζώων  
ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ ΒΕΚΙΛΟΓΛΟΥ, μας δίνει χρήσιμες οδηγίες  
σε περίπτωση που βρεθούμε αντιμέτωποι με τα επικίνδυνα ερπετά
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υποδειγματικά, απομάκρυναν τα 
άγρια ζώα, σε συνεργασία με την 
κτηνιατρική σχολή του ΑΠΘ τα πε-
ριέθαλψαν αν ήταν τραυματισμένα  
και τα απελευθέρωσαν εντέλει στο 
φυσικό τους περιβάλλον. 

Η Ελευθερία Βεκίλογλου, ζει στο 
Πανόραμα, είναι απόφοιτος Γυμνα-
στικής Ακαδημίας με μεταπτυχιακό 
στη Διοίκηση Επιχειρήσεων και 
επαγγελματικά ασχολείται με την 
καλλιέργεια ελιάς και την εμπορία 
και διακίνηση ελαιολάδου. Έχει όμως 
αγάπη για τα άγρια ζώα, μια αγάπη 
που τη δείχνει με την εθελοντική της 
δράση. “Αγαπώ τα άγρια ζώα. Αυτό 
είναι το κίνητρο. Το μυστικό είναι 
ότι δεν επιτίθενται στον άνθρωπο 
παρά μόνο αν νιώσουν απειλή” λέει 
μιλώντας στο περιοδικό μας και 
μας εξηγεί πως αντιμετωπίζονται 
παρόμοια περιστατικά: “Κάνουμε 
αναγνώριση, γιατί συχνά ο κόσμος 
μπερδεύει την οχιά με τον Λαφιάτη, 
ένα ακίνδυνο φίδι. Τηρούμε πάντα, το 
πρωτόκολλο. Μετά την αναγνώριση 
απομακρύνουμε το φίδι φορώντας 
διπλά, προστατευτικά γάντια. Το τοπο-
θετούμε σε πλαστικό τάπερ με τρύπες 
(για να μπορεί να αναπνεύσει) και στη 
συνέχεια το απελευθερώνουμε στο 
φυσικό του περιβάλλον” μας λέει η 
κα Βεκίλογλου. 

Σε περίπτωση που μας δαγκώσει 
οχιά, μία είναι η συμβουλή που δίνει 

η κ. Βεκίλογλου: Μην περιδέσετε, 
μην σφίξετε και μην βάλετε στο 
τραύμα, βότανα και… ματζούνια, 
αλλά πηγαίνετε το συντομότερο στο 
νοσοκομείο! Προσοχή επίσης μην 
προσπαθήσετε να ρουφήξετε το 
δηλητήριο, διότι αυτό επιδεινώνει 
την κατάσταση.

Για όσους χρειαστούν βοήθεια ή 
θέλουν να συμμετάσχουν εθελο-
ντικά στην Ομάδα Διάσωσης και 
Υπεράσπισης Ζώων, μπορούν να 
επικοινωνούν στα τηλέφωνα: 6981 
012800 (Ελευθερία Βεκίλογλου) 
και 6947 421278 (Στέλιος Γερο-
νυμάκης). 
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ΑΝΑΣΤΑΤΩΣΗ και ΣΥΝΑΓΕΡΜΟ προ-
κάλεσε προ ημερών η εμφάνιση μεγαλό-
σωμης αρκούδας που αρχικά εθεάθη στον 
ορεινό όγκο του Χορτιάτη και στη συνέχεια 
βρέθηκε πολύ κοντά σε οικιστικές περιοχές 
που βρίσκονται μέσα στα όρια του δήμου 
Πυλαίας Χορτιάτη. 

Με κατεπείγουσα τηλεφωνική, αλλά και 
έγγραφη ανακοίνωσή του ο δήμαρχος 
Ιγνάτιος Καϊτεζίδης ενημέρωσε τις 
αρμόδιες υπηρεσίες, το Δασαρχείο Θεσ-
σαλονίκης, την Ελληνική Αστυνομία και 
τον Αντιπεριφερειάρχη Αγροτικής Οικο-
νομίας να βρίσκονται στην περιοχή, να 
την επιτηρούν και να ενεργήσουν με κάθε 
τρόπο για τη στήριξη και απομάκρυνση του 
άγριου ζώου.

Ως προς το περιστατικό η δημοτική αρχή 
έλαβε τέσσερις διαφορετικές μαρτυρίες 
από πολίτες. Η αρκούδα εμφανίστηκε, κοντά 
στην οδό Μακεδονομάχων, στο ύψος του 
πάρκου της Αγίας Παρασκευής, όπου είναι 
στις παρυφές του οικισμού αλλά και στην 
αντιπυρική ζώνη κάτω από το ραντάρ στο 
μονοπάτι προς τον Κισσό. 

«Εκτός από τις αρχές ενημερώσαμε άμεσα 
και τους πολίτες ώστε να είναι σε επιφυλακή 
και να προσέχουν», σημείωσε ο κ. Καϊτε-
ζίδης, σημειώνοντας δεν είναι η πρώτη 
φορά που άγριο ζώο κάνει την εμφάνισή 
του στην περιοχή, θυμίζοντας περιπτώσεις 
με αγριογούρουνα και λύκους. 

Ήδη κλιμάκια των αρμόδιων υπηρεσιών, 
(Δασαρχείο Θεσσαλονίκης, Ελληνική Αστυ-
νομία, Ομάδες Προστασίας Άγριων Ζώων) 
βρίσκονται σε επιφυλακή και περιπολούν 
στην περιοχή, μεταξύ ορεινών και ημιο-
ρεινών σημείων των δήμων Θέρμης και 
Πυλαίας – Χορτιάτη.

«Σπάνιο φαινόμενο, η εμφάνιση αρκούδας 
στην περιοχή, καθώς δεν έχει καταγραφεί 
πληθυσμός αρκούδας στην περιοχή του 
Χορτιάτη», μας είπε η Ελευθερία Βεκί-
λογλου μέλος και ιδρύτρια της “Ομάδας 
Διάσωσης και Υπεράσπισης Ζώων” που 
εδρεύει στο Πανόραμα. 

«Το πιθανότερο είναι ότι προέρχεται από άλλη 
δασική περιοχή και βρέθηκε τόσο χαμηλά 
στην προσπάθεια της να βρει τροφή ή νέα 
περιοχή. Για τον λόγο αυτόν οι κάτοικοι του 
δήμου μας θα πρέπει να κλείνουν τους κά-
δους των απορριμμάτων και να μην αφήνουν 
τροφή σε εξωτερικά σημεία». Σύμφωνα με 
την κ. Βεκίλογλου το ίδιο ισχύει και για τα 
άλλα άγρια ζώα που περιλαμβάνει η άγρια 
πανίδα του Χορτιάτη, όπως αγριόχοιροι, 
τσακάλια, λύκοι και αλεπούδες. 

ALERT για την εμφάνιση  
ΑΡΚΟΥΔΑΣ σε Χορτιάτη-Φίλυρο 

ΣΕ ΕΠΙΦΥΛΑΚΗ οι αρμόδιες υπηρεσίες. 
ΕΚΚΛΗΣΗ προς τους κατοίκους ΝΑ ΜΗΝ ΑΦΗΝΟΥΝ 
ΤΡΟΦΕΣ και σκουπίδια σε εξωτερικούς χώρους
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ΜΕ ΕΥΛΑΒΕΙΑ ΚΑΙ ΣΕ ΠΑΝΗΓΥΡΙΚΟ ΚΛΙΜΑ τίμησε ο δήμος Πυλαί-
ας-Χορτιάτη τον λαοφιλή Άγιο Μεγαλομάρτυρα Γεώργιο τον Τροπαιοφό-
ρο. Εκπρόσωποι της Εκκλησίας, του Δήμου, αλλά και των πολιτιστικών 
συλλόγων της περιοχής μας γιόρτασαν με κατάνυξη την ένδοξη για την 
Χριστιανοσύνη μέρα με εκδηλώσεις που έγιναν στο Φίλυρο, το Ασβεστο-
χώρι, τον Χορτιάτη και το Πανόραμα. 

Την παραμονή της εορτής τελέστηκαν πανηγυρικοί Εσπερινοί στους Ιερούς 
Ναούς του Αγίου Γεωργίου των δημοτικών διαμερισμάτων. Ανήμερα του 
Αγίου Γεωργίου και μετά το πέρας της Θείας Λειτουργίας ο Πολιτιστι-
κός-Μορφωτικός Σύλλογος Φιλύρου και ο Ποντιακός Σύλλογος Φιλύρου 
ένωσαν τα βήματά τους και τις μουσικές τους, χορεύοντας στην πλατεία του 
χωριού, προσφέροντας μια όμορφη γιορτή, αλλά και νόστιμα εδέσματα, με 
παραδοσιακά ποντιακά πυροσκή και λουκουμάδες στους παρευρισκόμενους! 

Ο Άη Γιώργης, τιμήθηκε με ιδιαίτερο τρόπο και στο Ασβεστοχώρι, όπου οι 
θρησκευτικές εκδηλώσεις ξεκίνησαν με την πανηγυρική Θεία Λειτουργία 
στην ομώνυμη εκκλησία, αλλά και την Λιτάνευση της Ιεράς Εικόνας του 
Αγίου Γεωργίου του Τροπαιοφόρου και ολοκληρώθηκαν με παραδοσι-
ακό λαϊκό γλέντι. Με πρωτοβουλία της τοπικής εκκλησίας οι επισκέπτες 
γεύτηκαν μεταξύ άλλων το παραδοσιακό Κουρμπάνι, απολαμβάνοντας το 
εθιμοτυπικό έδεσμα της περιοχής. Πλήθος κόσμου διασκέδασε με χορούς 
τραγούδια και μουσική από τους συλλόγους της περιοχής.

Παράλληλα γυναίκες με παραδοσιακές φορεσιές και πλατύ χαμόγελο 
κέρναγαν άφθονο κρασί καθ όλη την διάρκεια της εκδήλωσης.

ΛΑΜΠΡΗ ΜΕΡΑ του  
ΑΪ ΓΙΩΡΓΗ σε όλο τον δήμο

Εορταστικές  
εκδηλώσεις σε  
Φίλυρο,  
Ασβεστοχώρι, 
Χορτιάτη, 
Πανόραμα

«Βρεθήκαμε και πάλι στις εκκλησιές, 
στις περιφορές της εικόνας, στα λα-
ϊκά πανηγύρια και με θρησκευτική 
ευλάβεια τιμήσαμε τη Μνήμη του 
Αγίου μας. Ταυτόχρονα αναδείξαμε 
την παράδοση του τόπου μας με 
μουσική, χορευτικά από τα συγκρο-
τήματα των Συλλόγων του δήμου και 
παραδοσιακά εδέσματα. Ας είμαστε 
γεροί και του χρόνου να γιορτάσουμε 
όλοι μαζί», τόνισε σε δήλωσή του 
ο δήμαρχος Πυλαίας-Χορτιάτη 
Ιγνάτιος Καϊτεζίδης. 

“Με θρησκευτική ευλάβεια τιμήσαμε 
τη μνήμη των Αγίων στις εκκλησίες 
μας κ ταυτόχρονα αναδείξαμε την 
παράδοση του τόπου μας στο Φίλυ-
ρο κ στο Ασβεστοχώρι με μουσική, 
χορευτικά από τα συγκροτήματα των 
Συλλόγων του δήμου κ παραδοσιακά 
εδέσματα”, τόνισε σε δήλωσή της η 
Αντιδήμαρχος Πολιτισμού και 
Τουρισμού. “Με καλή συνεργασία 
όλων μας της εκκλησίας, των πολι-
τιστικών συλλόγων και του δήμου 
προσφέρουμε ποιοτικές εκδηλώσεις 
στους συμπολίτες μας” κατέληξε η 
κ. Ανατολή Κωνσταντινίδου. 
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ΧΟΡΤΙΑΤΗΣ: ΘΡΙΑΜΒΕΥΤΙΚΗ ΥΠΟΔΟΧΗ ΤΟΥ  ΥΠΕΡΜΑΡΑΘΩΝΟΔΡΟΜΟΥ  
ΣΤΕΡΓΙΟΥ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ

ΣΥΣΣΩΜΟΣ ο δήμος και οι συμπολίτες μας υποδέχθηκαν στον Χορτιάτη  τις 
Άγιες ημέρες του Πάσχα, τον Υπερμαραθωνοδρόμο μας, Σπαρταθλητή, ιατρό στο 
Ιπποκράτειο Νοσοκομείο Θεσσαλονίκης, Στέργιο Αράπογλου, που ξεκίνησε 
από τον Έβρο την επική πορεία του στην Ελλάδα με προορισμό όλα τα μαρτυρικά 
χωριά και πόλεις που υπέστησαν τα δεινά της ναζιστικής θηριωδίας.

Ο Στέργιος Αράπογλου πραγματοποίησε μια διαδρομή 3.000 χιλιομέτρων 
με εκκίνηση από το χωριό Μαράσια του Νομού Έβρου και τερματισμό 50 ημέρες 
μετά, στην Κάτω Ζάκρο του Λασιθίου Κρήτης με στάσεις και με απόδοση φόρου 
τιμής και μνήμης στα συνολικά 62 μνημεία Ολοκαυτωμάτων σε ολόκληρη την 
Ελλάδα.

Ο μαρτυρικός Χορτιάτης, μία από τις μαρτυρικές κοινότητες της χώρας μας, ένωσε 
τη φωνή του, στηρίζοντας την ηρωική προσπάθεια του Υπεραθλητή μας και ζητά:

•  να διδάσκονται όλοι οι μαθητές για τα Ολοκαυτώματα και τις ναζιστικές θηριωδί-
ες στην Ελλάδα

•  να αποδοθεί δικαιοσύνη και δημόσια συγγνώμη από το γερμανικό κράτος 

•  να διεκδικηθούν και να καταβληθούν οι γερμανικές αποζημιώσεις, στη μνήμη 
των σφαγιασθέντων συμπολιτών μας.

ΔΡΑΣΕΙΣ-ΕΚΔΗΛΩΣΕΙΣ

ΠΑΡΑΣΤΑΣΗ ΥΜΝΟΣ ΣΤΟΝ ΗΡΩΑ ΤΟΥ ‘21 ΝΙΚΗΤΑΡΑ  

ΚΑΤΑΧΕΙΡΟΚΡΟΤΗΘΗΚΕ με ενθουσιασμό από το κοινό η 
θεατρική παράσταση «Αι γενεαί πάσαι… Νικηταράς!» του Γιώρ-
γου Α. Χριστοδούλου, στο Πέτρινο Πολιτιστικό της Πυλαίας 
που ανέβασε ο δήμος Πυλαίας-Χορτιάτη με την επιμέλεια  της 
αντιδημάρχου Πολιτισμού και Τουρισμού Ανατολής 
Κωνσταντινίδου. 

Η παράσταση, με είσοδο ελεύθερη για το κοινό, παρουσιάζεται 
από το 2021 μέχρι και σήμερα σε διάφορους δήμους της χώρας 
μας. Με πρωταγωνιστές τον Χρίστο Γεωργίου στον ρόλο του 
Νικηταρά και τη Σάρα Τερζή στον ρόλο της κόρης του, Σοφί-
ας,  το έργο σκιαγραφεί τη ζωή του ήρωα του 1821 Νικηταρά, 

ο οποίος σε όλη του τη ζωή πολέμησε για μια ελεύθερη πατρίδα. Μια σπαρακτική 
ανθρώπινη ιστορία που συγκίνησε όλους τους θεατές. Ο συγγραφέας Γιώργος 
Α. Χριστοδούλου μεγάλωσε στον Βόλο, είναι μέλος της Ένωσης Θεατρικών 
Συγγραφέων και έχει εργαστεί σε εφημερίδες, περιοδικά και ραδιόφωνα. 

Άλλοι συντελεστές της παράστασης ήταν οι: Ραφαήλ Πυλαρινός (μουσική), 
Σάββας Σουρμελίδης (βοηθός σκηνοθέτη), Δήμητρα Καββαδά (σκηνικά και 
κοστούμια), Τάσος Ιωάννου (σχεδιασμός φωτισμού),  Κωνσταντίνος Ιω-
άννου (ηχοληψία). Την κατασκευή του σπαθιού του Νικηταρά, που είναι ακριβές 
αντίγραφο και εμφανίζεται στην παράσταση, επιμελήθηκε ο Λευκαδίτης καλλιτέ-
χνης Νίκος Κορφιάτης. 
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«ΡΩΤΑ ΤΟΝ ΠΝΕΥΜΟΝΟΛΟΓΟ ΣΟΥ»
ΜΕ ΕΝΔΙΑΦΕΡΟΝ παρακολούθησαν οι συμμετέχοντες τη δεύτερη ενημερωτική 
εκδήλωση με τίτλο «Ρώτα τον Πνευμονολόγο σου» που διοργάνωσε στο Πανόρα-
μα η Εταιρεία Νοσημάτων Θώρακος Ελλάδος, σε συνεργασία με το δήμο Πυλαί-
ας-Χορτιάτη και το Ελληνικό Διαδημοτικό Δίκτυο Υγιών Πόλεων του Παγκόσμιου 
Οργανισμού Υγείας. 

Η εκδήλωση πραγματοποιήθηκε στο Πολιτιστικό Κέντρο Πανοράματος, στο πλαί-
σιο της Παγκόσμιας Ημέρας Άσθματος, (2 Μαΐου 2023), και είχε ως αντικείμενο 
τα Αλλεργικά Νοσήματα του Αναπνευστικού. Στο θέμα αναφέρθηκαν οι: Γεώρ-
γιος Ν Κωνσταντίνου, Διευθυντής Τμήματος Αλλεργιολογίας και Κλινικής 
Ανοσολογίας στο 424 Γενικό Στρατιωτικό Νοσοκομείο, Παναγιώτης Χατζηα-
ποστόλου, Πνευμονολόγος, τ. Διευθυντής EUROMEDICA Γενικής Κλινικής και  
Τρύφων Σταύρος, Πνευμονολόγος, Γεν. Γραμματέας Εταιρείας Νοσημάτων 
Θώρακος Ελλάδος, Διευθυντής Πνευμονολογικής Κλινικής του ΓΝΘ «Γ. Παπανικο-
λάου», ενώ  το συντονισμό έκανε  η δημοσιογράφος Φένια Κλιάτση.

ΔΡΑΣΕΙΣ-ΕΚΔΗΛΩΣΕΙΣ

ΗΜΕΡΙΔΑ ΓΙΑ ΤΗΝ ΠΑΙΔΙΚΗ ΒΙΑ ΣΤΟ ΦΙΛΥΡΟ

ΚΑΘΗΛΩΤΙΚΗ ήταν για τους συμμετέχοντες, η ενημερωτική 
ημερίδα με θέμα την παιδική βία, που οργάνωσε ο Δήμος 
Πυλαίας Χορτιάτη, σε συνεργασία με τους Συλλόγους 
Γονέων και Κηδεμόνων των Σχολικών μονάδων του 
Φιλύρου, και τη συμμετοχή των Διευθύνσεων όλων των 
σχολείων του δημοτικού διαμερίσματος.

Στην ημερίδα παρουσιάστηκαν και συζητήθηκαν από ειδικούς, 
τα σημάδια κακοποίησης στην ζωή ανηλίκων, εντός και εκτός 

σχολείου, καθώς και οι τρόποι αναγνώρισης  και διαχείρισης της κατάστασης 
από τους γονείς.

“Παντοδύναμη αιτία υποκίνησης της βίας είναι η προηγούμενη έκθεση ενός 
παιδιού στη βία, η οποία μπορεί να υπάρχει μέσα στην οικογένεια ή γενικότερα 
στο κοινωνικό του περιβάλλον”, επισήμανε ο Βάϊος Νταφούλης, διευθυντής 
της Παιδοψυχιατρικής Κλινικής του «Ιπποκράτειου» και διδάκτωρ Παιδοψυχο-

λογίας του ΑΠΘ. Σύμφωνα με τον κ. Νταφούλη, σημαντικό ρόλο στην αύξηση της επιθετικότητας των 
παιδιών, έχουν, τα διαδικτυακά παιχνίδια με βία και τα social media, ενώ παράλληλα, οι γονείς δείχνουν να 
μην έχουν την κατάλληλη μέριμνα και έλεγχο. 

Από τη μεριά της η Δικηγόρος Βασιλική Αμοιρίδου ανέφερε ότι “Η παιδική κακοποίηση είναι ένα 
φαινόμενο... παγόβουνο καθώς στις αρμόδιες αρχές φτάνουν πολύ λιγότερες υποθέσεις από όσες πραγματικά 
τελούνται. Από τον νόμο καλούνται καθηγητές, αστυνομικοί, ιατροί, αλλά και οποιοσδήποτε αντιλαμβάνεται 
κακοποιητικές πράξεις κατά ανηλίκων να προβαίνει στις νόμιμες ενέργειες ώστε να επιληφθεί η δικαιοσύνη“.

“Τα τελευταία χρόνια βιώνουμε έξαρση της βίας στην κοινωνία.  Η εθελοντική δράση ΛΥΣΕ ΤΗ ΣΙΩΠΗ δρα-
στηριοποιείται από το 2015 και σκοπό  έχει να ενθαρρύνει οποιονδήποτε δέχεται βία, να μιλήσει χωρίς φόβο. 
Οφείλουμε να δείξουμε μηδενική ανοχή στην βία ώστε να εξασφαλίσουμε ένα καλύτερο μέλλον για τα παιδιά 
μας”  ανέφερε στην εισήγησή της η εκπαιδευτικός, εμπνεύστρια της δράσης “ΛΥΣΕ ΤΗ ΣΙΩΠΗ” και αντιδή-
μαρχος, Ανατολή Κωνσταντινίδου.
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